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ادامه از تیتر یک //
دکتر مرادی یکی از راه های حل مشکل در حوزه 
تامین انــرژی را اعتماد به بخش خصوصی عنوان 
کرد و گفت : این مشــکل قابل حل خواهد بود به 
شــرط اینکه بخواهیم ، قطعاً می توانیم مشکل را با 
همکاری همدلی و همراهی به دســت متخصصان 
داخلی حل کنیم. باید بخــش خصوصی وارد این 
عرصه شــود و دولت باید به این بخش اعتماد کند 
و برای آنها امتیاز ها و ویژگی هایی در نظر بگیرد..

رئیس مجمع نمایندگان اســتان هرمزگان در ادامه 
گفت : می خواهیم که شما دغدغه ای  به جز تولید 
نداشته باشــید. حمایت از تولید و پشتیبانی از آن 

وظیفه ماســت و ما وظیفه داریــم در این راه تمام 
تلاش خود را به کار ببندیــم. عطاالله معروفخانی 
مدیرعامل شــرکت فولاد هرمزگان در ابتدای این 
دیدار از تلاش ها و حمایت های نمایندگان محترم 
شــهر بندرعباس و مجمع نمایندگان استان و دکتر 

مرادی از صنایع تشکر کرد. .
معروفخانی با اشــاره به منویات مقام معظم رهبری 
در سال ١۴٠٠و حمایت از  تولید و مانع زدایی ها 
گفت: ما در فولاد هرمزگان تمام تلاش خود را در 
جهت رشــد و افزایش تولید به کار خواهیم بست. 
قطعی برق  در این مدت به ما خســارات فراوانی 
وارد نموده اســت  و جبران این خســارات کاری 

بسیار دشوار است. این در حالی است که این ضرر 
و زیانی که به ما تحویل شــد، در آخر به مصرف 

کننده نهایی خواهد رسید.
وی با اشــاره به طرح های توسعه فولاد هرمزگان 
گفت: یکی از مشــکلات ما کمبود زمین در منطقه 
ویژه اقتصــادی خلیج فارس اســت.  ما در حال 
حاضر با کمبود زمین مواجه هســتیم و امیدواریم 
با حمایت جنابعالــی و  نمایندگان محترم و دیگر 

مسئولین استان، این مشکل مرتفع گرد.
مدیرعامل فــولاد هرمزگان خاطرنشــان کرد در 
صورتی که زمین مورد نیاز این شرکت تامین شود 
ما آمادگی داریم تا طرح های توســعه خود را در 

استان اجرا و به سرعت دنبال کنیم تا به اهداف خود 
برسیم .

معروفخانی تاثیر اجرای طرح های توســعه ای را 
برای اســتان هرمزگان بسیار مثبت دانست و گفت:  
قطعاً اهداف توسعه ما منجر به رشد و توسعه استان 
خواهد شد و تمام استان و کشور از این طرح های 

توسعه منتفع خواهند شد.
وی از دکتر مرادی خواست که نمایندگان و مقامات 
استان در حل مشــکلات بر سر راه توسعه فولاد ، 
این شرکت را را یاری کنند و اظهار داشت : از شما 
می خواهیم مثل همیشــه همراه ما باشید تا بتوانیم 

مشکلات را یکی پس از دیگری حل کنیم
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 تقدیر رئیس مجمع نمایندگان استان از مدیرعامل فولاد هرمزگان به عنوان مدیر توسعه گرا انقلابی و ارزشی

احمد مرادی نماینده مردم هرمزگان در مجلس شورای اسلامی خطاب به مدیرعامل فولاد هرمزگان گفت: از 
طرف کارکنان و مردم بندرعباس به خاطر فعالیت هایتان از شما تشکر می کنم

  

گروه خبر // همزمــان با هفته دولت پروژه های آبرســانی 
شهرســتان رودان به ارزش ۲۶ میلیارد ریال به بهره برداری 

رسید.
به گزارش خبرنگار دریا ، جواد منصوری معاون منابع انســانی و 
تحقیقات شــرکت آب و فاضلاب هرمزگان در مراسم بهره برداری 
از این پروژه ها که با حضور مدرس معاون امور عمرانی استانداری 
برگزار شــد، افزود: در این روز دو پروژه آبرسانی برای تامین آب 
شهرستان رودان به بهره برداری رسید. وی در تشریح پروژه تامین 
آب روســتاهای برنطین، جم انبه و مجتمع جغین شمالی گفت: این 
پروژه با اعتباری بالغ بر ١۵ میلیارد ریال در قالب حفر و تجهیز ۳ 

حلقه چاه و ۳٠٠ متر خط انتقال اجرا و تکمیل شده است.
به گفته منصوری، با بهره برداری از این پروژه، جمعیتی بالغ بر چهار 

هزار و ۸٠٠ خانوار از آب آشامیدنی پایدار بهره مند شدند.
وی همچنین به افتتاح پروژه آبرســانی به روستاهای برزرد و سیاه 
مغان اشــاره کرد و افزود: برای آبرسانی به این روستاها یک حلقه 
چاه حفر و تجهیز، هشت کیلومتر خط انتقال و یک باب مخزن ۵٠ 

متر مکعبی احداث شده است.
معاون منابع انســانی و تحقیقات آبفا، اعتبار هزینه شده برای این 
پروژه را ١١ میلیارد ریال عنوان کرد که مخزن آن با مشارکت خیر 
و شبکه داخلی به طول یک کیلومتر توسط سپاه احداث شده است.

بــه گفته منصوری، با بهره برداری از این پروژه جمعیتی بالغ بر ۴۸ 
خانوار از نعمت آب پایدار بهره مند شدند

همزمان با هفته دولت انجام شد
 بهره برداری از پروژه های آبرسانی رودان به ارزش ۲۶ میلیارد ریال 

گروه خبر // دکتر احمد مرادی نماینده مردم شریف بندرعباس در مجلس شورای اسلامی از شرکت 
فولاد هرمزگان بازدید کرد .

به گزارش خبرنگار دریا ؛ در این بازدید که روز یکشنبه انجام شد مرادی در جریان فعالیت ها ، موفقیت ها، و 
اقدامات و مشکلات این شرکت تولیدی قرار گرفت.

مرادی از فعالیت های صورت گرفته در مدت مدیریت معروفخانی قدردانی کرد و با اظهاراینکه فولاد هرمزگان 
یکی از شرکت های پیشقدم و سرآمد در زمینه مسئولیت های اجتماعی می باشد و این مسئولیت در این شرکت 
به خوبی دنبال شده و انجام می شود گفت : فولاد هرمزگان در مدتی کوتاه جهشی غیر قابل تصور در رابطه با 
مسئولیت های اجتماعی داشته است در همین مدت کوتاهی که شما هدایت این مجموعه را بر عهده گرفته اید 

خدمات بسیار خوبی انجام شده و رضایتمندی در کارکنان و جامعه به وجود آمده است.
وی ضمن ابراز امیدواری برای ادامه روند کنونی در آینده خطاب به معروفخانی مدیرعامل فولاد هرمزگان  اظهار 
داشت : حضرتعالی انصافا در این مدت کوتاه در حوزه های مختلف عملکرد بسیار خوبی داشته اید . شما یک 
تدبیر مدیریتی مدرن همراه با نگاهی انســان دوستانه و عادلانه  به نیروی انسانی دارید که این احترام و عزت 
نهادن به کارکنان، رضایتمندی در این مجموعه را فراهم کرده است و نتیجه آن افزایش انگیزه برای کار و تولید 

بیشتر خواهد بود. مردم ، کارکنان و مدیریت از این نگاه لذت می برند .
وی توجه به نیروی انســانی از جانب مدیرعامل فولاد هرمزگان را مهم دانست و آن را نشانه اهمیت و ارزش 
نیروی انسانی در نگاه مدیریت ارشد سازمان دانست و اظهار داشت :  من به نوبه خود از طرف کارکنان و مردم 
شهر بندرعباس به خاطر فعالیت هایی که داشتید از شما تشکر می کنم و امیدوارم که این فعالیت ها و رضایت 

جامعه و کارکنان که در پی آن اتفاق می افتد همچنان ادامه داشته باشد.
رئیس مجمع نمایندگان استان در ادامه با بیان اینکه رضایتمندی از جنابعالی و مجموعه تحت امر شما در شهر و 
بین مردم و افکار عمومی وجود دارد گفت : ما این مسئله را به مسئولین امرمنعکس کرده و  به شما و همکاران 
محترمتان در فولاد هرمزگان خداقوت عرض می کنیم . وی در ادامه با اظهار امیدورای مبنی بر حل این مشکل 
در دولت جدید و اینکه یکی از تعهدات وزیر جدید نیرو برای نمایندگان نیز این بود که این مشکل را در کوتاه 
مدت بر طرف و حل خواهند کرد، گفت : در خصوص مشکلات موجود در حوزه برق و انرژی با وزیر صمت 
صحبت کردیم و قرار شد که ۳٠ هزار مگاوات برق به سرانه تولید برق در سطح کشور افزوده شود .  برنامه ریزی 

به سوی انجام این کار، بسیار بزرگ اما شدنی است.
ادامه در همین صفحه

گروه خبر // مدیر بنادر و دریانوردی شهید باهنر 
گفت: عملیات احداث اسکله های بندر سیریک با 
پیشرفت ۹۰ درصدی مطابق با برنامه ریزی درحال 

اجرا است .
به گزارش خبرنگار دریا ،»حمیدرضا محمدحسینی 
تختی« ضمن اعلام این خبر اظهارداشــت: عملیات 
احداث اسکله شمع و عرشه بندر چند منظوره بندر 
ســیریک با ۷۵٠ میلیارد ریال اعتبار درحال انجام 

است. 
وی توسعه ســواحل مکران را در توسعه تجارت و 
اشتغال پایدار اثرگذار دانست و تصریح کرد: عملیات 
احداث اســکله شمع و عرشه بندر چندمنظوره بندر 
سیریک با هدف توسعه سواحل مکران و اهمیت این 
بندر به لحاظ موقعیت قرارگیری جغرافیایی و به تبع 
آن افزایش بار اقتصادی در صادرات کالای تجاری و 

بهره وری اشتغال پایدار منطقه تعریف گردید.
مدیربنادر و دریانوردی شــهید باهنــر افزود: پس 
از انجام مطالعات تســت های دقیــق ژئوتکنیک و 
آزمایش های مقاوم سازی بســتر به صورت مدون 

درحال اجرا می باشد.
محمدحســینی تختی هم چنین طول اسکله های این 
بندر را ١٠۴متر بر روی ۸۴ عدد شمع با طول متوسط 
۴۵ متر عنوان کرد و ادامه داد: درحال حاضر عملیات 
کوبش شمع اســکله های این بندر به روش »کوبش 
از خشــکی« با پیشرفت تقریبی ۹٠درصد روزهای 
اتمام عملیات را طی می کند. لازم به ذکر است؛ بندر 
سیریک در فاصله ١۷٠ کیلومتری شرق بندرعباس 
قــرار دارد و این بندر  با ۵١ هکتار پســکرانه و۳۴ 
هکتار وســعت حوضچه بعد از بندر شهید رجایی 

دومین حوضچه تجاری استان به شمار می رود.

مدیر  بنادر و دریانوردی شهید باهنراعلام کرد

توسعه سواحل مکران اثرگذار
 در توسعه تجارت و اشتغال پایدار

  

گروه خبر //ناظر گمرکات هرمزگان گفت: مشکلی در واردات و 
ترخیص موز از گمرکات هرمزگان وجود ندارد.

ابوالفضل اکبرپور افزود: روزانه ۵٠ تا ۲٠٠ کانتینر موز از گمرک شهید 
رجایی بندرعباس ترخیص می شود.وی گفت: صادر کننده ها با ارائه 
پروانه صادرات ســیب در ماه های گذشــته، اجازه واردات موز را به 
کشور دارند. ناظر گمرکات هرمزگان گفت: طبق دستورالعمل صادر 
شــده، واردات موز در مقابل صادرات سیب تولید داخل امکان پذیر 

است. اکبرپور افزود: بیشــتر موز ها از کشور های اندونزی، مالزی و 
فیلیپین وارد می شود. چند روز پیش خبری مبنی بر صادر نشدن اجازه 
ترخیص شماری کانتینر موز از گمرکات هرمزگان در فضای مجازی 

منتشر شده بود.
 به گزارش خبرگزاری صداوســیما ؛ وی گفت: خبر منتشر شده در 
فضای مجازی صحت ندارد و واردات موز در مقابل صادرات سیب، به 

روال عادی صورت می گیرد.

ناظر گمرکات هرمزگان:
 ترخیص موز در هرمزگان مشکلی ندارد 
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پشت پرده سیاست 

   
 حاشیه های عکس یادگاری در اجلاس بغداد

یکی از حاشــیه های اجلاس اخیر بغداد، خروج زود هنگام شیخ راشد حاکم 
نخســت وزیر امارات از این اجلاس بود و گفته شــد که این اقدام او به دلیل 
ناراحتی اش از  نحوه ایستادن وزیرخارجه کشورمان در عکس یادگاری اجلاس 
بوده است. شایعه ای که بلافاصله با توئیت او تکذیب شد:»در حاشیه اجلاس 
بغداد با وزیر خارجه جدید ایران آقای حسین امیرعبداللهیان دیدار کردم، برای 
او در پست جدیدش موفقیت و گسترش روابط با کشور های همسایه و تقویت 
همکاری ها بر پایه حکمت و منفعت ملت ها را آرزومندم. برای ملت همسایه و 
دوست ایران نیز بهترین ها را خواهانم.« در این بین نحوه ایستادن امیر عبداللهیان 
در این اجلاس ،حاشیه های زیادی در فضای مجازی ایران و عراق ایجاد کرد .  
عده ای حاضر نشدنِ امیر عبداللهیان در جایگاه تعریف شده در پشت سر رئیس 
جمهور فرانسه را نشان اقدام انقلابی او و عده ای دیگر نیز آن را یک اقدام خارج 
از عرف دیپلماتیک مرسوم بیان کردند. ابوالفتح کارشناس مسائل بین الملل در 
این باره نوشت:» محل ایستادن مهم نیست. مهم خروجی دیپلماسی است.بعضی 
وقت ها با شکســتن عرف های دیپلماتیک، دیپلماسی بهتر پیش می رود. البته 
بعضی وقت ها و نه الزاما همه وقت ها.«  در این بین عربی صحبت کردن وزیر 
امورخارجه کشــورمان در این اجلاس نیز با انتقــاد تعدادی از کاربران فضای 

مجازی همراه شد   که معتقد بودند باید با زبان فارسی سخن می گفت.
مذاکرات امیرعبداللهیان در سوریه 

وزیرخارجه: در حال ترســیم نقشه توســعه فعال همکاری های اقتصادی 
و تجاری بین ایران و ســوریه برای مقابله با تحریم ها هســتیم .حســین 
امیرعبداللهیان که در ادامه اولین ســفر خارجی خود بعد از عراق به سوریه 
سفر کرده اســت در فرودگاه بین المللی دمشق ،شاهد استقبال رسمی فیصل 
مقداد وزیرخارجه این کشور بود .وزیر امور خارجه کشورمان در بدو ورود 
به دمشــق در جمع خبرنگاران اظهار کرد:» روابط ایران و ســوریه و عراق 
راهبردی است. ما در مبارزه با تروریسم و در میدان، اقدامات و پیروزی های 
مشــترکی را خلق کردیم. امروز در دمشق هستیم تا در همه حوزه ها اعم از 
اقتصادی، تجاری و فرهنگی و همه حوزه های مورد علاقه دو کشور روابط 

را یک بار دیگر با هم مرور کنیم.« 
حســین امیرعبداللهیان پس از دیدار با فیصل  مقداد وزیر خارجه ســوریه 
نیز در نشســت خبری مشــترک تصریح کرد:» معتقدیــم هرگونه ترتیبات 
سیاســی و امنیتی در منطقه با حضور و مشــارکت همه کشورهای منطقه از 
جمله جمهوری عربی سوریه محقق خواهد شد و در این مسیر نقش عراق و 
سوریه را برای کمک به ایجاد ترتیبات جدید منطقه ای در حوزه های سیاسی 
و امنیتی و اقتصادی مهم می دانیــم.«وی بابیان این که  همکاری های جدی 
بخش خصوصی و تجار دو کشــور از جمله موضوعاتی اســت که در این 
ســفر قابل توجه جدی دو طرف است، تاکید کرد :»وارد مرحله جدیدی از 
روابط تجاری و اقتصادی دو کشــور شدیم و ایران و سوریه در حال ترسیم 
نقشه توسعه فعال همکاری های اقتصادی و تجاری برای مقابله با تحریم های 

ظالمانه دشمنان هستند.«

تازه های مطبوعات

آفتــاب یزد- این روزنامه در گزارشــی با تیتر » دستوراتی که فراموش می شوند 
« به ســراغ موضوعات داغ سیاسی از جمله » صوت لو رفته ظریف« و »سیلی 
عنابستانی« که بدون به نتیجه رسیدن، فراموش شده ،رفته و نوشت: طی سال های 
گذشته، هر اتفاقی که رخ داد، با دستوراتی از سوی برخی مسئولان مواجه شد که 
در حد حرف باقی مانده و هیچ وقت اجرایی نشده اند. تا جایی که به نظر می رسد 
این دستورات بیشتر به این دلیل صادر می شوند که جو حاصل از آن اتفاق را تلطیف 
کنند و جنبه اجرایی و عملی ندارد؛ با این همه اجرایی نشدن دستورات مسئولان 
عالی رتبه سبب می شود تا اعتماد عمومی رنگ ببازد و جامعه از آن ها ناامید شود.
آرمــان ملی- این روزنامه با تیتر »هیس! دخترها نمایش بازی نمی کنند« که بر 
گرفته از فیلم »هیس! دخترها فریاد نمی زنند« است به موضوع »تعطیلی رشته 
نمایش در هنرستان دخترانه سوره« پرداخته و نوشت: تعطیلی رشته نمایش در 
هنرستان دخترانه ســوره. موضوعی که حتی اگر دلایلش غیر سیاسی بود هم 
سیاسی جلوه کند. عده ای این اقدام را حرکتی آغازین برای ایجاد محدودیت هایی 

در این رشته و البته حضور زنان در آن تعبیر کردند.
واکنش شمخانی به گزافه گویی»جو خوابالو «

نفتالی بنت نخست وزیر رژیم صهیونیســتی در حالی به دیدار جو بایدن رئیس 
جمهور آمریکا رفت که مثل همیشه موضوع ایران و برنامه هسته ای کشورمان محور 
اصلی سخنان او بود.  او در دیدارش با جو بایدن ایران را یک تهدید جدی بیان کرد 
و افزود :» همین الان که ما این جا نشسته ایم، ایرانی ها دارند سانتریفیوژهایشان را 
می چرخانند و ما باید این چرخه را متوقف کنیم.«  بایدن نیز که این روز ها با مسائل 
مهم تری چون افغانستان دست و پنجه نرم می کند، در یک همراهی نرم با اظهارات 
بنتِ، با بیان این که راه حل نخست درباره ایران ،دیپلماسی است در یک گزافه گویی 
آشکار افزود:»  اما اگر دیپلماسی شکست بخورد، ما آماده ا یم که به گزینه های دیگر 
روی بیاوریم.« بایدن که دراین دیدار با چرت زدن هایش توجه رســانه ها را به 
خود جلب کرده  بود همچنین وعده داد که واشنگتن سامانه دفاع راکتی گنبد آهنین 
ارتش اســرائیل را دوباره به راکت های    مورد نیاز مجهز خواهد کرد. در این بین 
زیاده گویی های نفتالی بنت و جو بایدن در دیدار اخیر خود، با واکنش صریح علی 
شمخانی همراه شد و دبیر شورای عالی امنیت ملی کشورمان سخنان بنت و بایدن را 
»تهدید غیر قانونی« جمهوری اسلامی بیان کرد و در صفحه توئیتری خود نوشت:» 
اولین ملاقات بنت و بایدن و تاکید بر استفاده از »گزینه های دیگر« علیه ایران، ضمن 
آن که تهدید غیرقانونی یک کشور دیگر است، حق جمهوری اسلامی ایران برای 
پاسخ گویی متقابل علیه »گزینه های در دسترس« را تثبیت می کند.« در عین حال 
این را هم نباید از یاد برد که یکی از دلایل  معرکه گیری بنت  و بلوف زنی هایش 
درباره ایران، آن است که نخست وزیر جدید رژیم صهیونیستی با بحران داخلی و 
همچنین آثار شکست اخیر از فلسطینی ها طی عملیات »سیف القدس« روبه روست 
و  تلاش می کند نگاه  و توجه افکار عمومی را از فلسطین به سمت ایران و پرونده 
هسته ای تغییر دهد تا از این رهگذر بر بحران سیاسی و امنیتی و همچنین فساد و 
ناکارآمدی سران اسرائیل سرپوش بگذارد و همچون نتانیاهو حیات سیاسی خود را 

در سایه جنجال آفرینی ادامه دهد.

وزیر خارجه کشورمان همچنین با بشار اسد رئیس جمهور سوریه و مقامات و 
فرماندهان گروه های فلســطینی ساکن در دمشق دیدار و گفت وگو کرد . امیر 

عبداللهیان و اسد در این دیدار بر توسعه روابط تاکید کردند.
انعکاس

برنا نوشــت : رسانه فرانسوی اینتلیجنس آنلاین خبرداد:  عربستان برای انجام 
گفت وگو  با طالبان و با هدف از بین بردن آن چه نفوذ ایران در افغانســتان 
خوانده شده، چهره اطلاعاتی کهنه کار این کشور »ترکی الفیصل« رئیس سابق 

سازمان اطلاعات عمومی عربستان را انتخاب کرده است.
 جماران مدعی شــد : هم ضد انقلاب ترین ضد انقلاب ها با حرم امام خمینی و 
زیارت نامه و شکل و شمایل آرامگاه رهبر فقید انقلاب، میانه ای ندارند و هم 
مدعی ترین مدعیان که خود را مدافع امام و راه او می دانند و وجه جالب توجه 

قضیه از منظر رسانه ای و نه بحث های مرتبط مذهبی همین است.
حاشیه های سفر به سوریه 

*در طول مسیر فرودگاه تا شهر دمشق تصاویر بشار اسد رئیس جمهور این 
کشور در جای جای مسیر دیده می شد.

*هنوز آثار تخریب ناشــی از جنگ و درگیری های داخلی بر ساختمان 
دمشق و حومه اش قابل مشاهده است اما شهر کاملا در امنیت بوده و زندگی 

و رفت و آمد مردم روند طبیعی خود را دارد.
*در دمشق از انبوه موانع امنیتی و دیوارهای بتنی و همچنین نیروهای سرتاپا 
مسلح شــبیه بغداد خبری نیست و تنها چند ایست بازرسی خودروها دیده 

می شود.
*مشکل اینترنت در این جا نیز همچون عراق به چشم می خورد و برای کار 

خبرنگاری یک معضل بزرگ است.
*عکس هایی از شهید قاسم ســلیمانی و نمادهایی از فلسطین در شهر به 

چشم می خورند.
*خودروها در دمشــق مدل های پایین تری نســبت به بغداد دارند . تولید 
بنزین در این کشــور کم اســت و برای همین در هر پمپ بنزین صف های 
طولانی دیده می شــود حتی صحبت از زمان تا ۲۴ ســاعت برای سوخت 

گیری است.
*دمشــق در دامنه ارتفاعات شمالی خود بنا شده و شهر در میان تپه ها و 

کوه های کم ارتفاع گسترش یافته است .
*مشکل برق در این شهر بسیار جدی است و گفته می شود به طور متوسط 
سه ساعت در روز برق شهری دارند . برای همین بیشتر خانه ها از پنل های 

خورشیدی روی بام ها استفاده می کنند.
*کفرسوســه نام منطقه تازه ساز دمشق است که بسیاری از ساختمان های 
حکومتی هم آن جا هستند ضمن این که این شهر مصداق طبقه بندی اقتصادی 
است . برخی مناطق به شدت فقیر و برخی مناطق به شدت پولدارهستند و 
این را از لباس و ظاهر شهروندان و خودروها و منازلشان به راحتی می توان 

تشخیص داد.

لزوم ایجاد نهضت صحیفه خوانی در هرمزگان 
  گروه خبر// نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: نهضت صحیفه خوانی 
بعد از نماز، باید در مساجد استان ایجاد شود. به گزارش  خبرنگار دریا 
؛ حجت السلام محمد عبادی زاده در مراسم شب های صحیفه سجادیه 
افزود: هرمزگان بیش از ١٠٠ حافظ صحیفه ســجادیه دارد. وی گفت: 
کتاب نورانی صحیفه سجادیه یکی از مسیر های موثر برای نفوذ در دل ها 
و تربیت جامعه اسلامی است. نماینده ولی فقیه در هرمزگان گفت: دولت 
مکتبی دولتی مردمی است و شهیدان رجایی و باهنر برای ترسیم مسیر 

درست و دولت مکتبی، جان عزیز خود را در طبق اخلاص گذاشتند.

به مناسبت هفته دولت، 
نخستین فاز مجتمع صنایع تبدیلی تعاون روستایی 

بندرعباس اجرایی شد
 گروه خبر // مدیرتعاون روســتایی هرمزگان، گفت: فاز نخست مجتمع 
صنایع تبدیلی و سردخانه ای اتحادیه تعاون روستایی بندرعباس اجرایی شد. 
به گزارش خبرنگار دریا ؛  سیروس اسدپور در مراسم کلنگ زنی این مجتمع 
با گرامیداشت هفته دولت و زنده نگه داشتن یاد و خاطره شهیدان رجایی و 
باهنر اظهار کرد: صنایع تبدیلي یکي از حلقه هاي مفقود چرخه کشاورزي و 
صنعت در استان هرمزگان است که مي تواند ارزش افزوده دسترنج کشاورز 
را چنــد برابر و از هدر رفت آن جلوگیري کند. وی با بیان اینکه اســتان 
هرمزگان یکي از مناطق مهم کشور در تولید محصولات کشاورزي خارج 
از فصل است، افزود: وجود اقلیم هاي گوناگون این منطقه را به استاني چهار 
فصل بدل کرده به گونه اي که محصولات کشاورزي در استان هرمزگان با 
ســطح زیر کشت بیش از ١6۴ هزار هکتار سطح زیر کشت و تولید سالانه 
۲میلیون و ۴٠٠ هزار تن انواع محصولات باغی، زراعی، شــیلاتی و دامی 
تاثیر بسزایی در تنظیم بازار این محصولات در فصل های پاییز و زمستان در 
کشور دارد. مدیرتعاون روستایی هرمزگان با اشاره به اینکه استان هرمزگان 
باداشتن ظرفیت دروازه های صادراتی، نقش راهبردی در رونق و جهش تولید 
برعهده دارد، تصریح کرد: وجود پایانه های صادراتی خاص برای صادرات 
محصولات تازه مثل هندوانه، خربزه، خیار سبز، گوچه، پیاز، بادمجان، فلفل 
و محصولات باغی سردســیری و گردمســیری از طریق بندر شهید باهنر 
به صورت روزانه با شــناورهای محلی و تجــاری از دیگر توانمندی های 
هرمزگان اســت. وی با اشاره به اینکه با ورود و گسترش صنایع تبدیلي به 
بخش کشاورزی، زنجیره بازاریابي براي ورود به بخش صادرات تکمیل مي 
شــود، افزود: بخش عمده تولیدات کشاورزی بصورت خام صادر مي شود 
که اگر صنایع تبدیلي مرتبط در منطقه به اندازه کافي وجود داشت در تنظیم 
بازار، اشتغالزایي، تولید موادغذایي با کیفیت و مرغوب، جلوگیري از پرت 
محصولات و ایجاد ارزش افزوده براي کشاورز بسیار اثر گذار بود. اسدپور با 
بیان اینکه صنایع تبدیلي در کاهش ضایعات محصولات کشاورزي و افزایش 
سطح تولید سهم بسزایي دارد، خاطرنشان کرد: نبود یا کمبود صنایع تبدیلي 
دربخش هاي مختلف کشاورزي در این استان ضررهاي فراوان را به اقتصاد 
هرمزگان در بخش کشاورزي وارد کرده چنانکه سهم بهره برداران این بخش 
جز اندکي سود و البته رنج و سختي چیز دیگري نیست. وی افزود: اشتغالزایی 
دربخش کشاورزی نسبت به سایر صنایع و بخش های اداری بسیار سریع تر 
و کم هزینه تر صورت می گیرد و از همین رو نقش بسزایی در ایجاد اشتغال 
پایدار و تثبیت جمعیت در شهرها و روستاها دارد و از مهاجرت روستاییان به 
دلیل نبود اشتغال جلوگیری می کند. اسدپور، وجود صنایع تبدیلي در بخش 
کشاورزي، راه برون رفت از مشکلات متعدد این بخش دانست و خاطرنشان 
کرد: تجهیز تشکل های تعاون روستایی استان هرمزگان به صنایع تبدیلي 
وابسته مي تواند رشــد و رونق کم نظیري را در بخش کشاورزي به وجود 
آورد. وي بیان کرد: بســیاري از محصولات کشاورزي در کمترین زمان در 
معرض فســاد قرار مي گیرند و اگر امکانات بسته بندي و فرآوري موجود 

نباشد درصد ضایعات محصولات کشاورزي بالا خواهد بود. 
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سرمقاله

 در حالی واکســن برخی از اقشار  انجام و در حال انجام است 
وبرخی هم از طریق شرایط سنی در حال واکسیناسیون هستند که 
ضرورت ایجاب می کرد کارمندانی که در ادارات دولتی مشــغول 
بکار بودند و بخصــوص اداراتی که با ارباب رجوع ارتباط دارند؛ 
واکسیناسیون شان زودتر انجام می شد ودر اولویت قرار می گرفتند. 
متاسفانه در یک سال ونیم اخیر کارمندان زیادی به کرونا مبتلا شدند 
و برخی هم جان شان را از دست دادند. برخی از کارمندان بیش از 
یک مرتبه به کرونا مبتلا شدند و ایمنی بدن شان هم تضعیف شده 
است وترس از ابتلای دوباره دارند وبایستی این کارمندان در اولویت 
تزریق واکسن قرار می گرفتند. هرچند اعلام شده بود که در شهرهای 
قرمز و نارنجی و زرد کارمندان به اندازه یک ســوم و یک دوم و... 
در ادارات حاضر شــوند، اما بدلیل حجم بالای امورات، برخی از 
کارمندان مجبور بودند این شــرایط را رعایت نکنند و در ادارات 
حضور یابند و سلامتی شان در خطر قرار گرفت. البته برخی امورات 
هم بصورت مجازی قابل انجام نبوده و مردم را به ادارات می کشاند. 
با این شرایط نیاز اســت بگونه ای برنامه ریزی شود تا روزهای 
آینده تمام کارمندان شاغل در ادارات واکسینه شوند و دغدغه ای 
در این حوزه نداشته باشند و سلامتی شان بیش از این در معرض 
خطر قرار نگیرد. کارمندان که بخش زیادی از جامعه را تشــکیل 
می دهند، در صورت ابتلا در اداره، خانواده های شان را نیز بیمار می 
کنند وبایستی در اولویت تزریق واکسن قرار گیرند تا دغدغه شان 
کمتر شود و بتوانند با خاطری آسوده به مردم خدمت رسانی کنند. از 
آن طرف متاسفانه آنها مجبورند شرایط مناسب برگزاری مراسمات 
افتتاحیــه و کلنگ زنی و... را فراهم کنند واین درکنار هم بودن ها 
و تجمعات باعث بیماری شان شده است و بهتر بود امورات بدون 
برگزاری مراسمات و تجمعات برگزار می شد تا سلامتی کارمندان 
کمتر در معرض خطر قرار می گرفــت. اما از آن طرف هم مردم 
بایستی تا حدامکان از خانه خارج نشوند و امورات تا حدامکان 
غیرحضوری انجام دهند و درصورت ضرورت به حضور در خارج 
از خانه، حتما از دو ماســک استفاده نموده و فاصله یک ونیم تا 
دو متری را رعایت کنند ودر ادارات هم این شــرایط فراهم شده 
تا هم کارمندان وارباب رجوعان حتما از دوماســک استفاده کنند 
واز صف های طولانی و بدون فاصله اجتناب شــود و شرایط و 
زیرساخت های انجام امورات بصورت غیرحضوری فراهم شود 
و به سلامتی کارمندان که مجبورند در ادارات حضور داشته باشند، 
توجه بیشتری شود. همچنین از برگزاری تجمعات در داخل شهر 
به بهانه های مختلف بایستی جلوگیری شده و برخوردهای لازم 
با متخلفان صورت گیرد تا از شیوع بیماری کاسته شود. از طرفی 
دیگر با کاسبان سلامت ومحتکران دارو و گرانفروشان میوه و مواد 
غذایی که برای بیماران کرونایی توصیه شــده است، برخوردهای 
قانونی قاطع صورت گیرد. برای مهار کرونا بایستی مردم و مسئولان 
در کنار هم بوده و علاوه بر واکسیناسیون، پروتکل های بهداشتی را 

نیز رعایت کنند.
  علی زارعی

اولویت واکسن برای کارمندان

گروه خبــر // معــاون سیاســی، امنیتی 
هرمــزگان  اســتانداری  اجتماعــی  و 
بیمــاری کرونا  انــگاری  گفــت: عــادی 
دیگر  مــوج  برای شــروع   زنگ خطــری 

آن است.
به گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر علی رئوفی در 
جلسه شورای اطلاع رســانی استان هرمزگان با 
گرامیداشت هفته دولت، با اشاره به اهمیت اطلاع 
رســانی و آگاهی بخشــی در خصوص بیماری 
کرونا، عنوان کرد: عادی انگاری در جامعه نسبت 
به بیماری کرونا زنگ خطــری در زمینه طغیان 

مجدد این بیماری است و اصحاب رسانه در ایجاد 
حساسیت در جامعه نسبت به این ویروس مهلک 

رسالت مهمی دارند.
 وی در همین خصوص افزود: اطلاع رســانی ها 
و آگاهی بخشــی ها به همراه تلاش های اعضای 
ستاد استانی مدیریت بیماری کرونا و کادر درمان 
در افزایش رعایت شــیوه نامه های بهداشتی در 
هفتــه های اخیر نقــش مهمی داشــت که قابل 
تقدیر اســت.  معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی 
اســتانداری هرمزگان، خاطرنشان کرد: تشویق و 
ترغیب مردم برای دریافت واکسن کرونا رسالت 

مهم دیگری است که ضروری است در دستور کار 
اعضای شــورای اطلاع رسانی استان برای ایجاد 
ایمنی نســبی در برابر کرونا، قرار گیرد.  رئوفی 
گفت: به دلیل رعایت شیوه نامه های بهداشتی از 
ســوی عزاداران سید و سالار شهیدان در این ایام 
شاهد کاهش آمار مبتلایان در هرمزگان بوده ایم.

 وی تصریــح کرد: عزاداران حضــرت اباعبدالله 
الحســین »علیه الســلام« در عمل بــا رعایت 
شــیوه نامه های بهداشتی زمینه ساز کاهش آمار 
 مبتلایان و بســتری ها در جامعه شــدند که قابل

 تحسین است.

معاون استاندار هرمزگان عنوان کرد

عادی انگاری بیماری کرونا، زنگ خطری برای شروع موج دیگر 

منتخب  // شــهردار  گروه خبــر 
بندرعباس بــا تاکید بر بهره مندی 
و  دانشــگاهی  جامعــه  نظــر  از 
نخبــگان در تصمیم گیــری برای 
اداره امور مدیریت شــهری، افزود: 
و  هم اندیشی  نشســت های  قطعا 
شهرداری  مجموعه  در  کارشناسی 

بندرعباس ادامه می یابد.
 مهــدی نوبانی در نشســت تخصصی 
با اســاتید و نخبگان حــوزه معماری 
اظهار کــرد: نگاه تخصصــی و توجه 
به نظر اســاتید، کارشناسان و نخبگان 
حوزه های مختلف مدیریت شــهری و 
خصوصا شهرســازی به صورت جدی 

مورد تاکید بوده و از طریق جلســات 
مداوم ادامه می یابد.

وی با اشــاره به اینکــه بهره مندی از 
نظر این قشــر موجب اجرای دقیق و 
هدفمند برنامه ها می شــود، افزود: قطعا 
نشست های هم اندیشــی و کارشناسی 
بندرعباس  شــهرداری  مجموعــه   در 

ادامه می یابد.
بندرعباس خاطرنشان  منتخب  شهردار 
نشســت های  داریم  نظــر  در  کــرد: 
و  دانشــگاهی  با جامعه  هم اندیشــی 
نخبــگان را، بــا موضــوع و رویکرد 
مشخص برای تعیین بهتر اهداف برگزار 
کنیم.نوبانی در ادامه سخنانش با اشاره 

به ضرورت تغییــر در نظام مدیریتی و 
روند فعالیت ها در شهرداری بندرعباس، 
ادامه داد:»نظــم اداری« به عنوان یکی 
از موضوعات مهــم، باید در مجموعه 
شــهرداری بندرعباس حاکم شود.وی 
با اظهــار اینکه اگر برنامــه، هدف و 
نظم در کار نباشــد، در مسیر اداره شهر 
سردرگم خواهیم شد، بیان کرد: قطعا در 
این دوره از مدیریت شــهر بندرعباس 
با برنامه مشــخص و  نگاه به وضعیت 
چهار ســال آینده شهر بر اساس نیازها 
حرکت  شــهروندان  درخواست های  و 
بندرعباس  منتخب  کرد.شهرار  خواهیم 
در بخــش دیگــری از ســخنانش به 

اقدامات حوزه عمران شهری اشاره کرد 
و ادامه داد: به دنبال کارهای شــاخص 
اقدامات عمومی  کنار خدمــات و  در 
داریم  اعتقاد  کرد:  هستیم.نوبانی عنوان 
خرد جمعی و آشتی مردم با شهرداری و 
بازگشت اعتماد به شهرداری مشکلات 
را تــا حد زیــادی حل می کنــد و بر 
به دنبال جلب مشارکت  همین اساس، 
عمومی هستیم. به گزارش هرمز، اضافه 
می شود، در این نشست جمعی از اساتید 
دانشگاهی و نخبگان حوزه معماری و 
شهرســازی به بیان دیدگاه ها، نظرات، 

اولویت ها و پیشنهادات خود پرداختند.
ســاماندهی ورودی های شــهر، جلب 

مشارکت شــهروندان در امور مختلف، 
رسیدگی به بافت فرسوده، تکریم ارباب 
رجوع، خدمات الکترونیک، ســیما و 
منظر شهری، فضای سبز، گردشگری و 
غیره از سوی حاضران در جلسه مطرح 

و مورد بحث قرار گرفت.

شهردار بندرعباس مطرح کرد

بهره مندی از جامعه دانشگاهی و نخبگان در شهرسازی و مدیریت شهری

  

گروه خبر // حاجــی زاده از تمدید مهلت 
ثبــت نام مراکــز پیش دبســتانی از ۳۱ 

مردادماه به ۳۱ شهریورماه خبر داد.
 حوریــه حاجی زاده معــاون آموزش ابتدایی 

آموزش و پرورش اســتان اظهار کرد: با توجه 
به اینکه زمان اتمام ثبت نام مراکز پیش دبستانی 
از ۳١ مردادماه به ۳١ شــهریورماه تغییر یافته 
است اولیای نوآموزان پیش دبستانی در سامانه 
سیدا از درگاه پادا پیش ثبت نام را انجام دهند.

وی توســعه هر کشــور را در گرو تربیت همه 
جانبه افراد آن جامعه دانست و گفت: تحقیقات 
نشــان داده کــه بهترین زمان شــکل گیری 
شخصیت دوران کودکی در دوره پیش دبستانی 
و ابتدایی اســت و توجه خاصی را باید به این 

دوره داشته باشیم.
حاجی زاده گفت : دوره پیش دبستانی مهم ترین 

دوره آموزشی برای کودکان است، چرا که اولین 
دوره بهــره گیری از هــوش و خلاقیت آن ها 
محسوب می شود. مسئول ستاد ثبت نام استان 
همچنین با اشــاره به اینکه از سن سه سالگی 
رشد شخصیت و فکری کودکان شروع می شود، 
گفت : نحوه آموزش و برخورد با کودکان بسیار 
مهم است و هر برخوردی در شخصیت کودک 

تاثیر مستقیم می گذارد.
معاون آمــوزش ابتدایی آمــوزش و پرورش 
اســتان بهترین ســن برای ثبت نام کودکان در 
دوره پیش دبســتانی را 6 سالگی و یک سال 
قبل از شروع دوره اصلی آموزش ابتدایی عنوان 

کرد و بیان داشــت: یکی از فواید گذراندن این 
دوره افزایش اعتماد به نفس، رشد اجتماعی و 
عاطفی کودکان اســت. حاجی زاده با تاکید بر 
اینکه آموزش های پیش از دبســتان منجر به  
تقویت مهارت های شــناختی در کودکان می 
شود از اولیا خواســت فرزندان خود را از این 

آموزش ها بهره مند کنند.
به گزارش هرمز ؛ این مسوول در پایان از تمامی 
اولیایی که تاکنــون موفق به ثبت نام نوآموزان 
خود در مراکز پیش دبستانی نشده اند خواست 
با توجه به تمدید مهلت ثبت نام تا پایان شهریور 

ماه نسبت به این امر مهم اقدام نمایند.

معاون آموزش ابتدایی آموزش و پرورش هرمزگان خبر داد
تمدید مهلت ثبت نام مراکز پیش دبستانی تا ۳۱ شهریور

گروه خبر //  مدیرکل کانون پرورش فکری 
کــودکان و نوجوانان هرمزگان گفت: ۶۸۵ 
کارگاه  آموزشی برخط تخصصی و فعالیت 
عمومی در پنج ماهه نخست سال جاری از 

سوی کانون این استان برگزار شد. 
پروین پشتکوهی به رســانه ها اعلام کرد: این 
کارگاه هــای فرهنگی، هنری، ادبی در ســطح 
ملی و اســتانی برنامه ریزی شــده و شــرکت 
کنندگانــی از ١6 اســتان در دوره های برخط 
تخصصی هرمزگان شرکت کرده اند. وی افزود: 
دوره های برگزار شده در فصل بهار و تابستان، 
شامل گروه های سنی »نوباوه« ۴ سال به بالا، 
»نوخوان« هفت سال به بالا، »نونهال« ۹ سال به 
بالا، »نونگاه« ١۲ سال به بالا و »نوجوان« ١۵ 
سال به بالا است. مدیرکل کانون پرورش فکری 
هرمــزگان در رابطه بــا کارگاه های تخصصی 
برگزار شده نیز گفت: این کارگاه ها به صورت 
برخط )آنلاین( از سوی مدرسان صاحب نام هر 
رشته از استان و مدرسان باتجربه از استان های 

دیگر برگزار شد.
 پشتکوهی ادامه داد: در فصول بهار و تابستان به 
ترتیب ۵۹ کارگاه و ۸۵ کارگاه برخط تخصصی 
شامل رشته های نقاشی، طراحی، خط تحریری، 
خط تحریری شکسته، ســفالگری، زبر لعابی، 
نمددوزی، ســوزن دوزی، عروسک ســازی، 
مهره  و مرواریددوزی، جعبه سازی، اوریگامی، 
هنرهای بومی و سنتی کاشی دست ساز، نمایش 
خلاق، فیلم سازی، انیمیشن، شعر و قصه برگزار 
شــد. وی، آموزش قرآن)قصص قرآنی(، بازی 
و سرگرمی، ســواد اقتصادی، شاهنامه خوانی، 
حافظ خوانی، محیط زیســت، نجوم، عکاسی 
موبایلی، فن بیان و زبــان بدن، تصویرخوانی، 
بازی های خلاقانه، نوشــتن خلاق مقدماتی و 
پیشرفته، فلســفه برای کودکان، داستان نویسی 
مقدماتی و پیشرفته، شعرسرای، مهارت معنویت، 
مهارت خودباوری، مهارت روابط مثبت، شادی 
و نشاط، هوش هیجانی را بخش دیگری از این 
کارگاه ها عنوان کرد. این مسوول افزود: همچنین 
١٠ کارگاه حضوری بــا رعایت پروتکل های 
بهداشــتی ویژه کــودکان کار و آســیب دیده 
اجتماعی در طول پنج ماهه نخست سال برگزار 
شد. پشتکوهی همچنین با اشاره به فعالیت های 

کانون زبان ایران در بستر فضای مجازی گفت: 
در ایــن مدت نیز پنج هزار نفــر زبان آموز در 
کلاس های مجازی کانون زبان شــرکت کردند. 
وی در خصوص مهرواره ها کانون نیز بیان کرد:  
مهرواره منطقه ای طنز با شــرکت  ١6۲ نفر از 
اســتان های کرمان، سیستان و بلوچستان، یزد، 
خراسان جنوبی و هرمزگان برگزار و در حاشیه 
این مهرواره نیز چهار نشست آموزشی با حضور 

۲۸٠ نفر شرکت کننده برگزار شد.
بــه گفتــه مدیرکل کانــون پــرورش فکری 
هرمزگان، برگزاری نشســت شاهنامه درفش 
زبان فارسی، نشست روز ملی ادبیات کودک و 
نوجوان، نشست شب شعر عاشورایی، سلسله 
نشست های تســبیح عشــق به مناسبت های 
مختلف، مجموعه نشست های علمی با عنوان 
»زمین نقطه آبی«، نشســت گردهمایی فصلی 
مربیان فرهنگی و ادبــی از دیگر فعالیت های 
صورت گرفته از ابتدای ســال جاری اســت. 
پشتکوهی گفت: در بخش فعالیت های هنری 
نیز مهرواره های پویانمایی و فیلم سازی خلیج 
فارس، مهرواره منطقه ای عکس »خلیج فارس، 
قلب آبی ایران« با شرکت ۳۴٠ اثر از استان های 
ساحل نشین خوزستان، بوشهر و فارس با معرفی 
١6 نفر برگزیده و مهرواره ماسک سازی» بهار، 

پشت پنجره لبخندت« برگزار شد.
به گزارش ایرنا ؛ وی با بیان اینکه در این مدت 
در بخــش انجمن های تخصصی ۲۵ نشســت 
با حضــور  یکهزار و ١٠۳ نوجــوان و مربی 
برگزار شــد، افزود: در راستای ترویج فرهنگ 
قصه گویی، با برگزاری مرحله استانی جشنواره 
بین المللی قصه گویی با حضور ۳۴6 نفر شرکت 
کننده، کانون هرمزگان توانست با معرفی ١۲ نفر 

برگزیده به بخش منطقه ای راه یابد.

در پنج ماهه نخست سال جاری؛
کانون پرورش فکری هرمزگان ۶۸۵ کارگاه  

برخط تخصصی برگزار کرد
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فضای مجازی 

عمر خود را پای بازی باختیم
زندگی های مجازی ساختیم

گرچه از گوشی شدیدا خسته ایم
 ما به نت هایمان وابسته ایم

زندگی مان را مجازی زیستیم
 در حقیقت هیچ چیزی نیستیم
چت نمودم در ترافیکِ شدید
 تا ترافیکِ نت من ته کشید

 ما چو مرغانی حریص و بی نوا
 در کف نت مانده ایم آه ای خدا
ای خدا جانم، مده این قدر گیر

 جان بگیر از من، ولی نت را مگیر
نور چشمانم! چراغ وای فای!

 وای بر هر جای بی نت، وای وای
 آرش عابدی 

لینک به لینک می روم تا برسم به پیچ او

هرچه هلاک می کند

هرچه بلاک می شوم

باز به شوق دیدنش

لینک به لینک می روم

تا برسم به پیچ او

صفحه ی اینستاگرام

با گل رخ نمای آن

سبزه نگار شوخ و شنگ

های کلاس و خوش پلان

چشم نواز و خوش ویو

هشتک عکس و مطلبش

لاکچری تر از همه

وُیس فرست و نخبه در

فن بیان و دکلمه

مزه پران و بذله گو

لایو گذار و زبده در

کار کلیپ و دابس مش

لایک خورش زبان زد و

صحبت پیچ و فالواش

خانه به خانه، کو به کو

سلفی قهوه خوردن 

روح به جسم می دمد

تا چه رسد به دیدنش

چهره به چهره رو به رو

دست به کار چت شدم

تا بنویسم ای خدا

قصه ی عاشق شدنِ

این دل ورپریده را

نکته به نکته، مو به مو

پاسخ منفی اش اگر

سِند شود به پی وی ام

راه می افتد اشک من

دجله به دجله، یم به یم

چشمه به چشمه، جو به جو
  مصطفی مشایخی

طنز

علیرضا حائری زاده سرویس استان ها //
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه 
یزد با اشــاره به اینکه عزت و کرامتی 
که امروز ملت ایران به دســت آورده، با 
سختی ها و مشکلات بسیاری همراه بوده 
است، گفت: سیاســتمداران در تعامل با 
خارجی ها عــزت و کرامت ملت را حفظ 

کنند. 

بــه گــزارش خبرنــگار دریــا ؛ آیت الله 
»محمدرضــا ناصری« در مراســم تجلیل 
از قاریــان و حافظان آزاده قــرآن کریم و 
فرزندان آنها ضمن قدردانــی از آزادگان به 
خاطر ســال ها مقاومت و ایستادگی در برابر 
شکنجه های دشمن بعثی، اظهار کرد: آزادگان 
در طول سال های اسارت خود، صبر و ایثار 
را از مکتــب عاشــورا وام گرفتند زیرا این 
مســیر، همان مسیری بود که امام حسین)ع( 
در مواجهــه با ظلم طی کــرد و در این راه 
جان خود، خانواده و فرزندانش را در مسیر 

اعتلای اسلام داد.
وی افزود: امام حســین)ع( با یزیدیان بعیت 
نکرد و با آنها به مبارزه برخاســت تا عزت 

مســلمین حفظ شــود و مومنان تن به ذلت 
ندهند و دست بیعت به سمت انسان های ذلیل 
دراز نکنند و آزادگان ما نیز در دوران اسارت 

خود در همین مسیر قدم برداشتند.
امام جمعه یزد ادامه داد: خبرنگاران خارجی 
بارها در اردوگاه های عراق حاضر شــدند تا 
از تسلیم اســرای ایرانی گزارش بگیرند اما 
خلاف آن اتفاق افتاد و اسرای ایرانی با منش، 
شجاعت، دینداری و اخلاص خود، عظمت 

اسلام و شیعه را در دنیا مطرح کردند.
وی ادامــه داد: آنها صبر کردند و ســختی 
کشــیدند اما در برابر دشــمن تسلیم نشدند 
و این اتفاق بزرگی اســت و عظمت شــیعه 
و بزرگی یاران امام حســین)ع( را به اثبات 

می رساند و این عزت همچنان باید در برابر 
غربی ها و آمریکایی ها حفظ شــود. ناصری 
تصریح کرد: غربی ها و آمریکایی ها فهمیده اند 
که ایران امروز بسیار متفاوت از گذشته است 
و دیگر نمی توانند هر طور که دوست داشتند 
با ما حرف بزنند و رفتــار کنند زیرا متوجه 
تفاوت ما با عربســتان و برخی کشورهای 

دیگر شده اند.
امام جمعــه یزد اظهار کرد: این یعنی عظمت 
و بزرگــی ملت ایران که این عظمت از خون 
شــهدا و مقاومت و صبر آزادگان به ارمغان 
آمده و امروز سیاستمداران ما باید در تعامل 
با دنیای خارج، این عزت و کرامت را حفظ 
کنند و هرگز منفعلانه در برابر دشمن نایستند.

وی ادامه داد: ذلت چیزی نیســت که برای 
خودمــان انتخاب کنیم زیــرا پرونده قطور 
مقاومت شیعه و سیره امامان ما می گوید که 
در برابر دشمن نباید ترســو بود یا در برابر 
آنها خضوع و خشوع به خرج داد بلکه باید 
در برابر دشمن قوی باشــیم و کرامت خود 
را حفظ کنیم و بدانیم که خدا پشــتیبان همه 
ماست. ناصری تاکید کرد: امروز باید روحیه 
سلحشــوری، مقاومت، توکل به خدا، ایثار و 
گذشــت آزادگان در جامعه نشر داده شود تا 
همگان بدانند که این عزت و عظمت امروز به 

آسانی به دست نیامده است.
حجت الاسلام »عباس زارع« مدیر کل بنیاد 
شــهید و امور ایثارگران اســتان یزد نیز در 

این مراســم عنوان کرد: کار معرفی آزادگان 
ســرافراز که در عرصه هــای موفق علمی، 
قرآنی، فرهنگی و ورزشــی موفق بوده اند 
را آغاز کرده ایم و مسابقات قرآن آزادگان و 
فرزندان آنهــا نیز به صورت جداگانه برگزار 

می شود.
این مســئول بیان کرد: آزادگان اســتان یزد 
اغلــب افراد تاثیرگذار و موفــق به ویژه در 
حوزه هــای قرآنی و علمی هســتند و این 
موفقیت از صبوری و مقاومت آنها نشــأت 

گرفته است.
در این مراســم از آزادگان و فرزندان آنها که 
در مسابقات حفظ و قرائت قرآن کریم حائز 

رتبه شدند، تجلیل شد.

امام جمعه یزد:

سیاستمداران در تعامل با خارجی ها عزت و کرامت ملت را حفظ کنند

آرزو توکلی سرویس استان ها // استاندار 
کرمان خطاب به اعضای شــورای شهر 
گفت: شهر سیاسی اداره نشود بلکه باید 
حرفه ای و فنی مدیریت شود و ورود در 

لاین سیاسی به شما آسیب می رساند. 
به گــزارش خبرنگاردریا ؛ علی زینی وند در 
دیدار اعضای شورای اســلامی شهر کرمان 
عنوان کرد: پیگیری هــای لازم برای صدور 
حکم شــهردار در کوتاه تریــن زمان ممکن 
صورت گیرد. وی پیچیده ترین انتخابات در 
طول تاریخ انقلاب اسلامی را انتخابات امسال 
دانســت و اظهار کرد: این انتخابات در تلاقی 
تحریم ها، بمباران خبری برای دلسردی مردم 
و شیوع بیماری کرونا برگزار شد و اتفاق بی 
نظیری افتاد و این انتخابات را باید یک توفیق 

الهی بدانیم.
استاندار کرمان با بیان این مطلب که انتخابات 
سالم و بدون حاشیه برگزار شد، تصریح کرد: 

ساختار انتخابات مردمی و قابل دفاع است.
وی با اشــاره به درصد مشــارکت مردم در 
انتخابات ۲۸ خرداد امسال اظهار کرد: میزان 
مشــارکت در کرمان حــدود 6١ درصد و از 
رکوردهای کشور بود و ۸۴ درصد آراء استان 

به آقای رئیسی داده شده بود.
زینی وند ترکیب شورای شهر کرمان را خوب 
ارزیابی کرد و افزود: نگاه به این شــورا یک 
نگاه سنگین تر خواهد بود زیرا این شهر باید به 
عنوان یک شهر گردشگری بین المللی مذهبی 
مورد قضاوت قرار گیرد و عملکرد شما نمودی 
از هویت انقلاب است زیرا مردم این شورا را 

یک شورای انقلابی می دانند.
وی ادامه داد: فاصله شهر کرمان با شان و آوازه 

و برداشتی که در عرصه ملی و بین المللی از آن 
وجود دارد، خیلی زیاد است لذا باید برنامه ای 
برای رساندن کرمان به آن دیدگاه داشته باشید.

اســتاندار کرمان خطاب به اعضای شورای 
شهر گفت: شهر سیاسی اداره نشود بلکه باید 
حرفه ای و فنی مدیریت شود و ورود در لاین 

سیاسی به شما آسیب می رساند.
وی با تاکید برآنکه همه اعضا شورای شهر باید 
از شهردار تمام قد حمایت کنند، افزود: کرمان 
نام ســنگینی به قدمت تاریخ و آوازه سردار 
سلیمانی دارد و باید مکتب و اسطوره سردار 
سلیمانی را برای دنیا و نسل های آینده تبیین 
کنیم. زینی وند به اعضای شورای شهر پیشنهاد 
کرد: در کارگروه های موثر استان شرکت کنید 

تا پخته نظر بدهید و کار کنید.
وی با بیان این مطلب که شــهر کرمان مسئله 
زیاد دارد، اظهار کرد: آســیب های اجتماعی، 
معتادین متجاهر و حاشیه نشینی را ساماندهی 
کنید. متاســفانه تاکنون در ساماندهی حاشیه 
شهر کرمان برخی دستگاه ها آنگونه که باید 
همــکاری نکردند. اســتاندار کرمان با تاکید 
برآنکه حاشــیه نامتوازن و خیلی خطرناک 
شهر کرمان باید ساماندهی شود، تصریح کرد: 
کارهای شهر کرمان نباید معطل بماند. به امضاء 

و اعتبار خود نگاه کنید نه به طول مسئولیت.
وی با اشاره به اینکه هویت انقلاب ما متکی به 
مردم است، اظهار کرد: در استان کرمان در اوج 

هماهنگی کارها در حال انجام است.
زینــی وند در پایــان بیان کــرد: هیچ وقت 
کارنامه را نــه می توان عوض کرد و نه تغییر 
داد لذا در این دوره خدمت به بهترین شــکل 

خدمت رسانی کنید.

استاندار کرمان در دیدار اعضای شورای شهر تاکید کرد

لزوم ساماندهی حاشیه شهر کرمان
  

 مهران سلطانی نژاد سرویس استان ها //
استاندار بوشهر با تاکید بر پشتیبانی مناسب 
از طرح های پرورش ماهی در قفس گفت: 
در دولت دوازدهم سطح اراضی واگذارشده 
پرورش میگو در استان بوشهر دو برابر شد.

به گــزارش خبرنگار دریــا ؛ عبدالکریم 
گراونــد در آئین افتتــاح طرح های هفته 
دولت شهرستان گناوه اظهار داشت: امروز 
اگــر خدمتی صورت می گیرد به واســطه 
جانفشانی های و ایثارگری هایی که صورت 
گرفته و افتخار می کنیم که در مسیر شهدا به 
ویژه شهدایی که نماد خدمتگزاری به ملت 

هستند حرکت می کنیم. 
استاندار بوشهر افزود: همزمان با ششمین 
روز از هفتــه دولت تعــداد 66 پروژه در 
هفته دولت با اعتبــار بالغ بر ١۷۴ میلیارد 
تومان در شهرستان گناوه افتتاح یا عملیات 
اجرایی آنها آغاز می شود. وی گفت: تلاش 
همه مدیران دستگاه های اجرایی و اداری در 
سطح استان بوشهر و شهرستان گناوه که در 
شرایط سخت اقتصادی تمام توان و همت 
خود را برای توســعه و آبادانی و استفاده 
از ظرفیت های استان به کار گرفته اند قابل 

تقدیر است.
وی با اشاره به اینکه یکی از ظرفیت های 
استان ســاحلی بوشهر، ظرفیت دریا است 
گفت: در دولت یازدهم و دوازدهم ســطح 
اراضی واگذار شــده برای طرح شیلاتی و 
پرورش میگو سه برابر شد که تولید نیز به 
همین میزان ارتقا یافت ولی صرفاً در دولت 

دوازدهم سطح اراضی واگذارشده پرورش 
میگو در استان بوشهر دو برابر شد و اراضی 
واگذارشــده از ۵ هزار هکتار به ١٠ هزار 

هکتار رسید.
گراوند ادامه داد: یکی از نقاط قوت استان 
در حوزه شیلات اســت و اقتصادی بودن 
سرمایه گذاری در این حوزه نیز باعث شده 
تا مردم خود نیز هزینه های خوبی در این 
زمینه انجام دهند و این امر نشــان می دهد 
این ظرفیت بالای اســتان بوشــهر دارای 

توجیه اقتصادی است.
وی گفت: توجیه اقتصادی سرمایه گذاری 
این بخش باعث شده تا بخش خصوصی 
تمام کارهای عمرانی و توســعه شــهرک 
شیلاتی رود شــور بندر ریگ شهرستان 
گناوه که تــا امروز به عنــوان بزرگترین 
شهرک شیلاتی در کشور محسوب می شود 
بر عهده گرفته و تمام زیرساخت های اصلی 

با سرمایه گذاری بخش خصوصی است.
استاندار بوشهر از همه ســرمایه گذاران، 
شیلات اســتان و همه کسانی که در زمینه 
تکمیل طرح های پرورش ماهی در قفس 
تلاش کردند تقدیر کرد و ادامه داد: پروژه 
پرورش ماهی در قفس در سال های گذشته 
در اســتان آغاز شده و در فرهنگ استفاده 
از ظرفیت ها دریا در این حوزه ســرمایه 
گذاری هایی صورت گرفت که خوشبختانه 
امروز هشت واحد مشغول به کار با تولید 
چهار هزار و ۵٠٠ تن در استان بوشهر فعال 
هســتند.وی با تاکید بر اینکه اگر بخواهیم 

در حوزه پرورش ماهــی در قفس تولید 
موفق داشته باشــیم باید هم تأمین کننده 
تجهیــزات و هم پشــتیبانی از آنها انجام 
گیرد افزود: امروز با افتخار بخش زیادی 
از تجهیــزات لازم برای پرورش ماهی در 
قفس در درون استان تولید و تأمین می شود 
و گرفتاری هــای واردات این تجهیزات که 
در ابتدای شروع این طرح در استان وجود 

داشت را نداریم.
وی گفت: نظام بانکی باید با تســهیلگری، 
موانــع رفــت و آمد بین بانکــی را برای 
سرمایه گذاران کم کند تا بیشتر و بهتر بتوان 
از این ظرفیت ها بهره برد و اگر این موارد 
محقق شود به طور یقین سرعت تولید این 
واحدهــا از چهار هزار و ۵٠٠ به ۳٠ هزار 
تن می رسد. گراوند خاطرنشان کرد: صنایع 
پشتیبانی نیز در زمینه تولید ماهی در قفس 
باید شکل بگیرد که ذخیره بزرگی در زمینه 

اشتغال در استان بوشهر رقم خواهد زد.
وی از دقت تلاش و پیگیری های فرماندار 
گنــاوه در اجرای پروژه هــا و طرح های 

شهرک شیلاتی و پرورش ماهی در قفس 
تقدیر کرد و اضافه کرد: بر اساس فرمایش 
مقام معظم رهبری در سال جهش تولید مانع 
زدایی ها باید تلاش کرد تا تولید بالا برود و 
موانع را از پیش پای تولید و تولید کنندگان 
برداشت و اگر نظام بانکی نیز همراهی کند 
هر چه بیشتر و بهتر می تواند از ظرفیت های 

استان بهره برد.
استاندار بوشهر یادآور شد: نظام بانکی نیز 
باید از این سرمایه گذاری ها در این حوزه 
حمایت و پشتیبانی کند تا نه تنها نیازهای 
استان بلکه نقش بزرگ و پررنگی در تأمین 
نیازهای غذایی کشور و صادرات ایفا کند. 
گراوند تصریح کرد: در حوزه بنیاد مسکن و 
عمران شهری و روستایی نیز کارهای خوبی 
انجام شده اســت و بنیاد مسکن در استان 
بوشهر در دولت یازدهم و دوازده کارهای 
خوبــی با همکاری دهیاران، بخشــداران 
و شوراها در روســتاها انجام داده است و 
تلاش شده تا امکانات در روستاها فراهم 

شود.

استاندار بوشهر:

پرورش ماهی در قفس حمایت می شود

 مهران ســلطانی نژاد سرویس استان ها //
مدیر خدمات حمایتی کشــاورزی اســتان 
بوشــهر از حذف حواله های فیزیکی خرید 
کود شــیمیایی خبر داد و گفت: توزیع کود 
شیمیایی در استان بوشهر تنها از طریق حواله 

الکترونیکی انجام می شود.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ شــاپور رضایی 
ضمن تبریک هفته دولت و گرامیداشت یاد و 
خاطره شهیدان رجایی و باهنر اظهار داشت: 
خرید کود از هفته آینده برای کشــاورزان 
استان بوشهر با حواله الکترونیکی امکان پذیر 

است.
وی تصریح کرد: در سال گذشته و جاری با 
تمام محدودیت ها و تحریم ها تمامی تعهدات 
برنامه ها برای تهیه و تأمین کودهای شیمایی 

در استان بوشهر کامل اجرایی شده است.
رضایی بابیان اینکه کشــاورزان حتماً برای 
ثبت و یا ویرایش ســطح زیر کشت خود به 
مراکز جهاد کشاورزی مراجعه کنند، تصریح 
کرد: به منظور حذف واسطه ها و جلوگیری از 
سوءاستفاده این اقدام اجرا و تلاش می شود 

کود موردنیاز کشاورزان به موقع توزیع و در 
دسترس کشاورز قرار گیرد.

وی با تأکید بر اینکه کشاورزان کود موردنیاز 
خود را پیگیری و تأمین کنند خاطرنشــان 
کرد: کشــاورزان در پیک مصرف با مشکل 
تهیه کود احتمال دارند مواجه شــوند برای 
جلوگیری از مشکلات احتمالی کشاورزان 

کود موردنیاز خود را تأمین کنند.
مدیر شــرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
استان بوشــهر گفت: از هفته آینده تحویل 
کودهای شیمیایی یارانه دار بر اساس حواله 
الکترونیکی صادره از ســامانه پایش مواد 

کودی انجام می شود.
* تامین ۷۵۰۰ تن کود شیمیایی

رضایــی اضافه کرد: توزیع کــود بر مبنای 
اطلاعات ثبت شــده محصــولات مختلف 
در ســامانه جامع پهنه بندی انجام می شود، 
ازاین رو بروز رســانی اطلاعات موجود در 

سامانه پهنه بندی بسیار حائز اهمیت است.
وی بابیان اینکه سامانه پایش کودی با سامانه 
جامع پهنه بندی متصل است، عنوان کرد: هر 

کشاورز برای هر محصول درخواست خود 
را در سامانه پایش کودی ارسال خواهد کرد.

رضایی با تأکید بر اینکه کود شیمیایی تنها 
به اشخاصی تعلق می گیرد که کشاورز باشند، 
گفت: بهره برداران پس از ورود به ســامانه، 
کارگــزار موردنظر خود را انتخاب می کنند، 
کد کارگزاری برای کشــاورز نمایش داده 
خواهد شد و پس از ارسال، درخواست برای 

کارگزاری قابل رؤیت است.
وی افــزود: هفــت هــزار و ۵٠٠ تن کود 
شــیمیایی یارانه ای برای مصرف کشاورزان 
استان بوشهر تأمین شده که مقداری در اختیار 
۴۵ کارگزاری در سراسر استان قرارگرفته و 

بقیه نیز ذخیره سازی شده است.
مدیر خدمات حمایتی کشــاورزی اســتان 
بوشهر خاطرنشان کرد: کشــاورزان استان 
بوشــهر با توجه به اینکه در آستانه کشت 
پاییزه در این اســتان هســتیم حتماً برای 
دریافت کود موردنیاز مشــخصات خود را 
در ســامانه جامع پهنه بندی ثبت کنند و در 

صورت نیاز ویرایش کنند.

از هفته آینده انجام می شود؛

توزیع کود شیمیایی در بوشهر تنها از طریق حواله الکترونیکی
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اقتصادی

قیمت بلیت هواپیما به نرخ های خردادماه بازگشت
  سرویس اقتصادی // در حالی که در کمتر از ۳ ماه گذشته، رشد نجومی قیمت 
بلیت هواپیما به یکی از چالش های اصلی تبدیل شده بود، اما در حال حاضر با 
فروکش کردن تقاضای سفر، نرخ ها به قیمت های بهار امسال بازگشته است. از 
روزهای پایانی خرداد و ابتدای تیر ماه امسال، قیمت بلیت هواپیما با افزایش ۳٠ 
تا ۵٠ درصدی مواجه شد که اعتراض بسیاری از مسافران و نمایندگان مجلس 
را برانگیخت. از ابتدای تیرماه، قیمت بلیت پروازهای تهران-مشهد به دامنه ۹٠٠ 
هزار تا ١.١ میلیون تومان و بخش مهمی از پروازهای تهران-کیش به بیش از 
١.۳ میلیون تومان رسیده بود. پس از آن اگرچه سازمان هواپیمایی کشوری با 
تغییر و تحولاتی در سطح عالی مدیریت مواجه شد، اما مسئولان این سازمان و 
همچنین وزیر سابق راه و شهرسازی بارها بر لزوم رعایت نرخ نامه مصوب در 
شورای عالی هواپیمایی کشوری از سوی ایرلاین ها، تأکید داشتند. حتی سیاوش 
امیرمکری سرپرست سازمان هواپیمایی کشوری پس از آنکه انجمن شرکت های 
هواپیمایی اعلام کردند افزایش قیمت بلیت کاملًا قانونی است، با ارسال نامه ای 
به شرکت های هواپیمایی خواستار بازگشت قیمت ها به روال سابق و پیروی 
شــرکت های هواپیمایی از نرخ نامه ابلاغی در خرداد امسال شد؛ امیرمکری 
همچنین شرکت های هواپیمایی را به برخورد قضائی و معرفی به تعزیرات در 
صورت تداوم نرخ های نجومی بلیت سفرهای هوایی تهدید کرد. در پی تقاضای 
وزیر سابق بهداشت در خصوص محدود کردن سفر با حمل و نقل عمومی به 
تعدادی از شهرها خصوصاً به شهر مشهد به دلیل تشدید شیوع کرونا در این شهر 
و پس از آن اعمال تعطیلات چند روزه کرونایی اخیر و نیز آغاز زودرس فصل 
کاهش تقاضای سفر )Low SeaSon( که احتمالاً به دلیل شرایط کرونایی رقم 
خورده، در حال حاضر قیمت بلیت به نرخ های خرداد امسال بازگشته است. این 
در حالی است که مهلت زمانی »محدودیت کاهش دوسوم از تعداد پروازها« 
که ستاد ملی مقابله با کرونا به سازمان هواپیمایی ابلاغ کرده بود، به پایان رسیده 
و ترافیک هوایی به روال قبل بازگشته است. به عنوان مثال مجموع پروازهای 
ورودی و خروجی در فرودگاه مهرآباد در روز جاری )یکشنبه ۷ شهریور( به 
بیش از ۳٠٠ پرواز و فرودگاه مشــهد به بیش از ۷٠ پرواز افزایش یافته است. 
در حال حاضر قیمت بلیت هواپیما در مسیر تهران-مشهد برای فردا ۸ شهریور 
و چند روز آتی در برخی ساعات شبانه روز به کمتر از ۵٠٠ هزار تومان و در 
ســاعات پرُتقاضاتر به دامنه ۷٠٠ هزار تومان رسیده است که از کاهش ۳٠ تا 
۵٠ درصدی قیمت بلیت هواپیما حکایت دارد. همچنین قیمت بلیت پروازهای 
تهران-کیش و تهران-اهواز برای روزهای آخر هفته جاری )پنجشنبه و جمعه 
١۲ و ١۳ شهریور( در بازه قیمتی 6٠٠ تا ۷٠٠ هزار تومان قرار دارد و نسبت به 

نرخ های میلیونی، عقب نشینی محسوسی را نشان می دهد.
زمان واریز اولین یارانه معیشتی دولت جدید 

 سرویس اقتصادی // سازمان هدفمند سازی یارانه ها با صدور اطلاعیه ای 
زمان واریز یارانه معیشتی شهریور ماه سال ١۴٠٠ را اعلام کرد.  بیست ودومین 
مرحله یارانه معیشتی ساعت ۲۴:٠٠ روز چهارشنبه ١٠ /٠6 /١۴٠٠ به حساب 
سرپرستان خانوار واریز می شود. همانند دوره های قبل خانواده های یک نفره ۵۵ 
هزار تومان، خانواده های دو نفره ١٠۳ هزار تومان، خانواده های سه نفره ١۳۸ 
هزار تومان، خانواده های چهار نفره ١۷۲ هزار تومان و خانواده های پنج نفره 
و بیشتر ۲٠۵ هزار تومان یارانه معیشتی دریافت خواهند کرد. گفتنی است، این 
ماه نهمین قسط از پرداخت دومین مرحله وام یک میلیون تومانی کرونایی از 
حساب سرپرستان خانواده هایی که این وام را دریافت کرده اند، کسر خواهد شد.

خبر

ســرویس اقتصادی // معاون امور بندری 
و اقتصادی سازمان بنادر و دریانوردی از 
موجودی حدود ۴.۵ میلیون تنی کالاهای 

اساســی در بنادر کشور خبر داد و گفت: 
ورودی و خروجی کالا در بنادر همخوانی 
ندارد و یکــی از کارهایی که باید در این 

زمینه انجام داد، افزایش تعرفه های انبارها 
به اندازه ای است که انباشت کالا در بنادر 
نداشته  اقتصادی  آن صرفه  برای صاحب 

باشد. 
فرهاد منتصر کوهساری اظهار کرد: هم اکنون 
چهــار میلیون و ۵۷٠ هزار تــن انواع کالای 
اساسی در بنادر جنوبی و شمالی کشور وجود 
دارد  که البته نســبت به ماه های گذشته روند 
تخلیه و بارگیری کالا ســرعت بیشتری پیدا 

کرده است.
وی با اشاره به گندم، ذرت، جو، سویا، برنج، 
شکر، روغن خام و دانه های روغنی به عنوان 
موجودی کالاهای اساســی در بنادر کشور، 

افزود: طی ماه های گذشــته موجودی بنادر 
کشور از چهار میلیون و ۸٠٠ هزار تن به حدود 
۴.۵ میلیون تن رسیده است و در زمینه رشد 
و تخلیه و بارگیری نیز نسبت به سال گذشته 
١۵ درصد رشد داشته ایم. همچنین در پنج ماهه 
نخست ســال گذشته حدود ۹ میلیون و ١۴٠ 
هزار تن کالای اساســی از بنادر کشور تخلیه 
و بارگیری شد که این عدد در پایان مرداد ماه 

امسال به بیش از ١٠ میلیون تن رسید.
معاون امور بندری و اقتصادی سازمان بنادر و 
دریانوردی ادامه داد: یکی دیگر از معیارهایی 
که نشان می دهد روند تخلیه و بارگیری کالای 
اساسی از بنادر کشور تسریع شده است اینکه 

در خرداد ماه امســال روزانه ١۵٠٠ دستگاه 
کامیون در بنادر کشور کالای اساسی بارگیری 
می کردند اما در حال حاضر به صورت میانگین 
به ۲۲٠٠ دستگاه در روز رسیده است. البته باید 
به این نکته هم توجه کرد که هم اکنون ورودی 
و خروجــی کالا از بنادر کشــور با یکدیگر 
همخوانی ندارد و باید ســرعت خروجی را 
افزایش دهیم که برای این کار  تعداد کامیون ها 

باید به حداقل ۲۵٠٠ دستگاه در روز برسد.
منتصر کوهســاری در پاسخ به سوالی درباره 
اینکه چرا کالاهای اساســی همواره در بنادر 
کشــور انباشــت شــده و ترخیص آن ها با 
مشکلاتی نظیر تاخیر همراه است؟ گفت: در 

این زمینه باید فرآیند ترخیص کالا را بررسی 
کنیم که به چه دلیلی این فرآیند حدود ۵٠ روز 
و حتی بیشــتر به طول می انجامد اما توجه به 
این نکته هم ضروری اســت که در دنیا تعرفه 
انبارداری در بنادر صعودی و بسیار بالاتر از 
ایران است به همین دلیل صاحب کالا علاقه مند 
نیست که کالایش روزهای طولانی در بنادر 
بماند اما در ایران اینگونه نیست و به دلیل اینکه 
ارزان ترین انبارها مربــوط به انبارهای بنادر 
است، صاحب برای خرید، تجهیز یا اجاره یک 
انبار در شهر خودش را به زحمت نمی اندازد و 
به صرفه ترین کار برای او باقی ماندن کالایش 

در بنادر است.

دلیل انباشت کالای اساسی در بنادر اعلام شد

ارزانی انبارها و همخوانی نداشتن ورودی و خروجی

ســرویس  اقتصادی // مدیر پروژه کارت های 
آخرین  مرکزی  گذاری  اعتباری شرکت سپرده 
وضعیت اعطای کارت اعتباری سهام عدالت را 

تشریح کرد. 
سمیه محمدی با بیان اینکه مشمولان سهام عدالت همچنان 
می توانند برای دریافت کارت اعتباری سهام عدالت اقدام 
کنند، اظهار کرد: از ابتدای سال تا پایان مرداد ماه، بیش 
از ۵٠ هزار نفر به روش مســتقیم )مشمولانی که روش 
مستقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب کرده بودند( 
و بیش از ۵٠ هزار نفر به صورت غیرمستقیم )مشمولانی 
که روش مســتقیم را برای مدیریت سهام خود انتخاب 
کرده بودند( توثیق ســهام عدالت را انجام داده اند. تعداد 
١۳۵۲ درخواست نیز رفع توثیق داشته ایم. وی ادامه داد: 
مشــمولان می توانند برای وثیقه گذاشتن سهام عدالت و 
دریافت کارت اعتباری سهام عدالت به یکی از دو بانک 

ملی یا تجارت مراجعه کنند.
* جزئیات کارت اعتباری سهام عدالت

بر اســاس این گزارش، دریافت کارت اعتباری ســهام 
عدالت از ۲۵ بهمن سال گذشته برای مشمولان این سهام 
امکان پذیر شــده اســت و تا کنون فقط دو بانک برای 
اعطای این کارت اعلام آمادگی کــرده اند و متقاضیان 
می توانند به صورت غیرحضوری کارت خود را دریافت 
کنند. البته اگر مشمولان مستقیم حتی یک سهم از پرتفوی 
خود را فروخته باشــند، نمی تواننــد کارت اعتباری را 

دریافت کنند. 
همچنین اگر یک مرجع قانونی به شرکت سپرده گذاری 
نامه داده باشــد که بر اســاس آن سهام فرد توقیف شده 
باشــد، آن فرد نمی تواند کارت اعتباری دریافت کند. با 
وجود آنکه به گفته مسئولان، مذاکرات با ١٠ بانک برای 
ارائه خدمت مذکور ادامه دارد اما تا کنون فقط دو بانک 
ملی و تجارت برای اعطای کارت اعتباری اعلام آمادگی 

کرده اند. بنابراین مشمولان برای دریافت کارت اعتباری 
فقط باید به یکــی از دو بانک مذکور مراجعه کنند. البته 
نیازی به مراجعه حضوری نیســت و خدمات به صورت 
غیر حضوری ارائه می شود.  مشمولان در مرحله نخست 
www.Sejam. حتما باید در سامانه ســجام به نشانی

ir ثبت نام کرده باشــند تا اطلاعات هویتی آن ها ثبت 
شده باشــد. پس از آن برای دریافت کارت اعتباری از 
بانک ملی، مشمولان مستقیم باید بانک ملی را به عنوان 
کارگزار خــود انتخاب کنند)می تواننــد از طریق تغییر 
کارگزار ناظر این کار را انجام دهند( ســپس مشتریانی 
که بانک ملی ایران را به عنوان کارگزار سهام عدالتشان 
انتخاب کرده اند می توانند تا ۵٠ درصد ارزش روز سهام 
عدالت خود را تسهیلات کارت اعتباری درخواست کنند. 
بر این اساس، فرد متقاضی باید به یکی از اپلیکیشن های 
ایوا، بله یا شــصت بانک ملی ایران مراجعه کرده و پس 
از آن  گزینه نشــان بانک در هر کدام از اپلیکیشن ها را 
انتخاب کند. بعد از آن  گزینه هویت ســنجی را انتخاب 
و مراحل مربوطه را انجام دهد و ســپس باید به نشــان 

اعتباری وارد شده و درخواست تسهیلات کند.
چنانچه متقاضی مایل باشــد کارت اعتباری را از بانک 
تجارت دریافت کند، باید درخواست خود را در اپلیکیشن 
زمرد بانک تجارت ثبت کند و پس از آن، بانک نســبت 
به استعلام تعداد سهام عدالت و توثیق آن برای پرداخت 
تسهیلات اقدام کرده و پس از گذراندن سایر استعلام ها، 
مبلغ تسهیلات، سود تسهیلات، مبلغ اقساط و ... را تعیین 
و به مشتری اعلام و وجه تسهیلات را به شماره حساب 

متقاضی تسهیلات واریز می کند.
بر این اســاس، تسهیلات مذکور سه ساله است و نیاز به 
مدرکی و ضامنی ندارد و متقاضیان اگر در بازه یک ماهه 
این تسهیلات را تسویه کنند هیج گونه کارمزدی از آن ها 

دریافت نمی شود.  

آخرین وضعیت اعطای کارت اعتباری سهام عدالت

  

ســرویس  اقتصــادی  //  مدیرکل ارتباطات و فنــاوری اطلاعات 
هرمزگان: تعداد باجه های بانکی روســتایی )پســت بانک( در این 

استان در سال گذشته از ۱۱۹ باجه به ۱۳۴ باجه رسید. 
احد قویدل فرد با بیان اینکه روند افزایشی تعداد این باجه در سال جاری 
همچنان ادامه می یابد و ۸ باجه دیگر به شــبکه پســت بانک متصل شد، 
افزود: همچنین در سال گذشته از محل تسهیلات روستایی هشت فقره وام 
یک میلیارد و ۵٠٠ میلیون ریالی به دفاتر ارتباطات روســتایی پرداخت 

شد که اشتغال ایجاد شد. 
مدیر کل ارتباطات وفناوری اطلاعات ادامه داد:   ١١ روستای دیگر استان 
از خدمات خرده بانکداری بهره مند شــدند که درحال حاضر  تجهیزات 

aTm و کش لس )خود پرداز غیر نقدی( در دســترس اهالی قرارگرفته 
است و برای هر دستگاه aTm یک میلیارد و ۷٠٠ میلیون ریال و برای 

کش لس ۵۴٠ میلیون ریال هزینه شده است.
قویدل فرد تصریح کرد: همچنین در سال گذشته یک هزار و ۷۳۲ میلیارد 
ریال تسهیلات پرداخت شــده که شامل پرداخت تسهیلات از محل منابع 
داخلی یا بند الف تبصره ١۸ قانون بودجه کشــور و یا در راستای توسعه 

پایدار روستایی یا تسهیلات نهادهای حمایتی انجام شده است.
وی بیان کرد: همچنین پســت بانک در سال گذشــته در راستای تطبیق 
استاندارد با شرایط و استانداردهای بانک مرکزی نسبت به مستقل سازی 

۴۳ باجه بانکی در روستاهای هرمزگان اقدام کرد.

افزایش تعداد باجه های بانکی روستایی هرمزگان

سرویس اقتصادی // مدیرکل تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی هرمزگان از اجرای طرح پایش بیکاران 
واقعی برای برنامه ریزی صحیح  در بحث اشتغال 

خبر داد. 
هادی ابراهیمی اظهار کــرد: در بحث برنامه ریزی 
و تحول آفرینی یکی از مسائل بسیار حائز اهمیت 
در دست داشــتن اطلاعات دقیق و صحیح است و 
عملا تا زمانی که اطلاعات دقیق وجود نداشته باشد 

طرح ها و عملیات ها با شکست روبرو می شود.

وی عنوان کرد: دولت سیزدهم و مقام عالی وزارت 
یکــی از برنامه هایی که دنبــال می کند ایجاد یک 
میلیون شغل در سال اســت و برای تحقق این امر 
لازم است که استان ها به آمار و اطلاعات دقیقی از 

بیکاران واقعی و افراد جویای کار به دست بیاورند.
ابراهیمی بیان کرد: ظرفیت های کاری،اســتعدادها، 
تخصص ها و علایق افراد بیکار و جویای کار باید 
دسته بندی شــود تا بر این اساس بتوانیم توانمندی 
نیروی انسانی بیکار و جویای کار را به نیاز بازار کار 
متصل کنیم و از این حیث گام مثبتی در بحث توسعه 

اشتغال و مبارزه با بیکاری برداشته شود.
مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان عنوان 
کرد: برای اینکه در وهله اول به یک اطلاعات واقعی 
از جامعه هدف برسیم نیاز است از تمام ظرفیت ها 

استفاده کنیم و با استفاده از ظرفیت مساجد، پایگاه 
های بسیج، دفاتر تسهیل گری و ... در محلات پایگاه 
هایی نیز برای مراجعه بیــکاران راه اندازی کنیم تا 
افراد با مراجعه بــه آن بتوانند اطلاعات و وضعیت 

دقیق خود را ثبت کنند.
به گزارش ایسنا ؛ وی خاطرنشــان کرد: این اقدام 
و پایــش دقیق منجر به اجرای طرح جامع تری در 
سطح اســتان تحت عنوان پویش محله بدون بیکار 
یا محله کارآفرین می شود که اجرای آن به صورت 
پایلوت در محله چاهستانی های بندرعباس آغاز 
شده است تا بتوانیم با احصا ظرفیت ها افراد جویای 
کار و بیکاران را به بازار کار متصل کنیم و یا اینکه با 
همان ظرفیت های محله شان برای آنها بازار جدید 

کار ایجاد کنیم.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی هرمزگان خبر داد

اجرا ی طرح پایش بیکاران واقعی در هرمزگان

سرویس اقتصادی // وزیر کار با بیان اینکه از میزان 
دســتمزد کارگران و حقوق بازنشســتگان باخبر 
است، تاکید کرد برای آنکه دخل و خرج کارگران و 
بازنشستگان با هم بخواند و سفره آنها رنگین تر شود 

باید کاهش و کنترل نرخ تورم اتفاق بیفتد. 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در بحث معیشت و حقوق 
کارگران و بازنشســتگان اعلام کرده که از میزان دستمزد 

کارگران و بازنشستگان با خبر است.
او گفته اطلاع دارد که کارگران درآمد کمی دارند و میزان 
حقوق بازنشستگان هم نسبت به قبل افزایش داشته ولی 
بایــد کاهش و کنترل تورم صورت گیرد تا دخل و خرج 
این اقشار با هم بخواند و سفره های آنها رنگین تر می شود.

آنطور که وزیر کار گفته سیاست های کلان کشور باید به 
نحوی اصلاح شود که تورم نداشته باشیم چون تا زمانی 
که این چرخه معیوب اصلاح نشود، نرخ تورم بالا می رود 

و اقشار مختلف تقاضای افزایش درآمد و حقوق دارند.
* خواستار تثبیت قیمت ها و کنترل تورم هستیم

هادی ابوی دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
درباره موضع وزیر کار در خصوص دستمزد کارگران به 
ایسنا می گوید: جامعه کارگری بارها اعلام کرده که دنبال 
افزایش دستمزد نبوده و نیست بلکه خواستار تثبیت قیمتها 
و کنترل تورم است و تا زمانی که دستمزد افزایش یابد ولی 

هیچ خروجی نداشته باشد، کارگران ضرر کرده اند.
وی می افزاید: خانوارهــای کارگری در حال حاضر در 
دو حوزه مشــکل دارند؛ یکی بحث امنیت شغلی و یکی 
معیشت و اگر بتوانیم معیشت خانوارهای کارگری را تامین 
کنیــم، هم یارانه ها را هدفمنــد کرده ایم و هم برای میزان 
درآمد کارگران که بتوانند با آن زندگی خود را بچرخاند، 

ارزش قائل شده ایم.
* افزایش حقوق بــدون مهار تورم دردی دوا نمی 

کند! 
این مقام مسئول کارگری می گوید: اگر مدام به جامعه پول 
تزریق کنیم ولی تورم را مهار نکنیم در جامعه انتظار ایجاد 
کرده ایم و افزایش رقم دستمزد بدون کاهش و مهار تورم 
هم دردی از کارگر دوا نمی کند لذا اگر بخواهیم در حوزه 
معیشت به کارگران در این شرایط کمک کنیم ناچاریم به 
جای سیستم کوپنی قدیم، کالای ارزان قیمت به کارگران 

اختصاص بدهیم.
* اختصاص کالاهای تنظیم بازاری به کارگران

به گفته دبیرکل کانــون عالی انجمن های صنفی کارگران، 
وزیر کار برای تقویت معیشــت کارگران می تواند دو کار 
را در دســتور کار قرار بدهد؛ یا اینکه سیستم بن کارگری 
را مجددا احیا کند یا اینکه کالاهای وارداتی بازرگانی مثل 
برنج و روغن را با قیمت تنظیم بازار در اختیار آنها بگذارد.

ابوی احیای سیستم کوپن الکترونیکی، افزایش یارانه های 
کارگران و اختصــاص کالای ارزان قیمت را در تقویت 
معیشت خانوارهای کارگری موثر خواند و ابراز امیدواری 
کرد: وزیر کار با تجربه ای که در کمیته حضرت امام )ره( 

دارد معیشت حداقلی کارگران را تقویت کند.
حجت عبدالملکی به فاصله چند روز پس از کسب رأی 
اعتماد مجلس، ســکان اداره وزارت تعــاون، کار و رفاه 
اجتماعی را به دســت گرفت و در اولین نشست خود با 
اعضای شورای سیاستگذاری و برنامه ریزی وزارتخانه، 
از بهبود وضعیت معیشت کارگران و بازنشستگان و برنامه 

ریزی برای تقویت آن خبر داد.
وی همچنین توسعه مشــاغل خانگی با روشهای نوین، 
ایجاد سامانه اشتغال ایرانیان با همکاری معاونت اشتغال، 
راه اندازی نهضت آموزش های مهارتی برای توسعه اشتغال 
و ترویج فرهنگ تعاون و آموزش تعاونی ها را به عنوان 
موضوعات دارای اولویت در این مجموعه بزرگ نام برد.

عبدالملکی بر تکمیل زیرســامانه های جامع روابط کار 
تاکید و تکمیل آن را موجب بهره مندی ســیزده  میلیون 

کارگر ایرانی از خدمات این زیرسامانه ها می داند.
افزایش ســهم بخش تعاون و تقویت بانک توسعه تعاون 
و تعریف شــاخص کســب و کار تعاونی هــا از دیگر 

اولویت هایی است که وزیر تعاون بر آن تاکید کرده است.

واکنش وزیر کار به حقوق اندک کارگران و بازنشستگان

طرح : اسماعیل سهرابی

  

ســرویس اقتصادی // در جلسه کمیسیون کشاورزی و 
صنایع تبدیلی اتاق تهــران برخی از اعضای این 

از محصولات  بســیاری  به عودت  کمیسیون 
بازارهای  گمرکات  از  کشــاورزی  صادراتی 

هدف صادراتی به علت آلودگی به ســموم 
کشاورزی خبردادند. 

  در سومین جلسه کمیسیون کشاورزی و صنایع 
تبدیلی اتاق تهــران در دور جدید، چالش ها و 

فرصت هــای صادرات محصولات کشــاورزی 
مورد نقد و بررســی قرار گرفت.رئیس کمیسیون 

در ایــن رابطه با تاکید بر اینکه آمارها حاکی از کاهش 
صادرات محصولات کشــاورزی در سال ۹۹ است، از افت 

شــدید صادرات فرآورده های لبنی و شیرینی و شکلات کشور خبر 
داد و یادآور شد که راهکارهای بخش خصوصی برای احیای صادرات بخش کشاورزی در 
این کمیسیون احصا و روی میز وزیر جدید کشاورزی قرار خواهد گرفت. در ادامه، برخی از 
اعضای کمیسیون دیدگاه های خود پیرامون کاهش صادرات محصولات کشاورزی را مطرح 
کردند. از آن جمله که برخی از اعضا به باقی مانده ســموم در محصولات تولیدی در بخش 
کشاورزی نظیر پسته، هندوانه و سیب زمینی اشاره کردند که یکی از عوامل کاهش صادرات 
این محصولات است. این در حالی است که به گفته اعضا، بسیاری از محصولات صادراتی، 
پس از آزمایش ســلامت محصولات در گمرکات بازارهای هدف، به علت ابتلا به آلودگی 
عودت داده می شود. استفاده از پساب ها برای کشت و تولید محصولات کشاورزی از دیگر 
مواردی بود که در این جلسه به آن اشاره شد و از آن به عنوان یکی دیگر از عوامل اثرگذار 

بر آلودگی محصولات صادراتی و افت تجارت در این بخش 
یاد شد.  در ادامه، کارشناس کمیسیون کشاورزی اتاق 
تهران در گزارشی، به بررسی صادرات محصولات 

کشاورزی و چالش های این بخش پرداخت.
در این گــزارش، عمده ترین اقــلام صادراتی 
محصولات کشاورزی طی پنج سال گذشته ، 
پسته، ســیب، خرما، کشمش و زعفران عنوان 
شد که به کشــورهای عراق، افغانستان، چین، 
روسیه، امارات، پاکســتان، هند، ترکیه، آلمان و 
قزاقستان صادرات شده اســت. طبق این گزارش، 
ظرفیت بالای واردات محصولات کشاورزی و غذایی 
در کشورهای منطقه و همچنین کاهش درآمدهای نفتی و تاکید 
بر افزایش صادرات غیرنفتی از جمله فرصت های موجود برای رشــد 
صادرات تولیدات کشــاورزی کشور عنوان شد و در عین حال، تنوع کم محصولات اصلی 
صادراتی، محدود بودن ســهم غالب صادرات به دو بازار ناپایدار عراق و افغانستان، اعمال 
برخی محدودیت و ممنوعیت ها در صادرات محصولات کشاورزی و غذایی کشور، تغییرات 
پیاپی قیمت های صادراتی در این بخش و عدم تناسب هدفگذاری صادرات با سیاست های 

حمایتی مهم ترین و جدی ترین چالش های این بخش است.
همچنین در این جلسه تصریح شد، به رغم آنکه تصور می شد که افزایش نرخ ارز انگیزه برای 
جهش صادرات را تهییج خواهد کرد اما آمار صادرات محصولات کشاورزی و غذایی نشان 
می دهد که تغییر چشمگیری در صادرات این محصولات در مقایسه با پیش از افزایش نرخ 

ارز در داخل، رخ نداده است.

عودت محصولات صادراتی کشاورزی از گمرکات بازارهای هدف به علت آلودگی به سموم 

سرویس اقتصادی // کارشناس سیاستگذاری آب با بیان 
اینکه طرح های انتقــال آب دریا به فلات مرکزی موجب 
کشش جمعیت و افزایش تقاضا می شود، گفت: دور باطل 
تأمین آب این مناطق و افزایش سریع تقاضا همواره ادامه 

دارد. 
حمید سینی ساز در مورد برنامه اعلامی وزیر نیرو مبنی بر انتقال 
آب دریــا به فلات مرکزی گفت: علی رغم اینکه انتقال آب، چه 
از آب های شــیرین و چه از طریق دریا، در کوتاه مدت موجب 
کاهش تنش آبی می شــود ولی در بلندمدت انجام این پروژه ها 
موجب مهاجرت و با ســرعت زیاد موجب افزایش تقاضا در 

مقصد می شود. 
این کارشناس افزود: این افزایش تقاضای کاذب موجب می شود 
محاسبات مسئولینی که اقدام به تعریف پروژه انتقال کرده بودند، 
اشتباه از آب در بیاید چون با هر انتقال آب، یک اقتصاد جدیدی 
شکل می گیرد و جمعیتی به امید ســهم پیدا کردن از اشتغال و 
اقتصاد جدید، مهاجرت کرده و بارگذاری این جمعیت جدید در 
فلات خشک مرکزی کشور، موجب ایجاد نیاز آبی جدید خواهد 

شد و در حقیقت یک دور باطل است. 
* از آب دریا در نوار ســاحلی استفاده شود تا مهاجرت 

احتمالی هم به نوار ساحلی باشد
وی افزود: ما اگر بخواهیم از ظرفیت آب دریا استفاده کنیم، که 
باید هم استفاده شود و بســیاری از کشورهای دنیا و منطقه به 
این ســمت رفته اند، واجب تر است که در همان نوار ساحلی از 
آب دریا استفاده کنیم تا اولاً نیاز کنونی مردم محروم آن مناطق 
تأمین شود و ثانیاً اگر هم کشش مهاجرتی و جمعیتی قرار است 
در کشور شکل بگیرد، به سمت سواحل باشد نه به سمت فلات 

خشک مرکز کشور. 
سینی ساز گفت: مادامی که ما به این پروژه های انتقال آب دامن 
می زنیم، منویات مقام معظم رهبری مبنی بر توســعه ســواحل 

مکران و سایر مناطق ساحلی کشور محقق نخواهد شد. 
این کارشناس حکمرانی آب با اشاره به اینکه عدالت اجتماعی 
اینگونــه حکم می کند که اولویت تأمین آب شــیرین از دریا با 
ساحل نشینان باشــد، افزود: به خاطر سیاست های اشتباه انتقال 
آب در گذشته، اکنون متأسفانه جمعیت چندانی در نوار ساحلی 
جنوب کشور زندگی نمی کنند. اما آیا وزارت نیرو می تواند ادعا 
کند همین جمعیت کمی که در ســواحل ســاکن هستند، از آب 

شیرین و مستمر بهره مند شده اند؟ 
* مُســکّنی با عوارض زیاد! /   نقــش تعارض منافع در 

شکل گیری طرح های انتقال آب
وی با تأکید بر اینکه این ســرمایه های سنگین پروژه های انتقال 
آب مثل مسکّن هایی با تسکین موقت اما همراه با عوارض بعدی 
بالا هستند، افزود: در دنیا پرجمعیت ترین و پر رونق ترین شهرها 
سواحل و بنادر هستند در صورتی که ما آب را پمپاژ می کنیم به 
مناطق خشــک مرکزی تا آنجا را توسعه بدهیم. حال آنکه در 
نوار ساحلی کشور، مزیت های انرژی و دسترسی های ترانزیتی 
به مراتب بهتری نیز نسبت به مناطق خشک مرکزی وجود دارد. 
سینی ســاز در پاسخ به این ســوال که نقش تعارض منافع در 
شکل گیری این تصمیمات چگونه است، پاسخ داد: به نظر بنده 
نظام حکمرانی ما تا حدی شــبیه نظام سلامت است، بدین معنا 
که هرچه در آنجا اوضاع یک بیماری حادتر و وخیم تر شــود 
عده ای ســود بیشــتری می برند و در حکمرانی آب هم هرچه 
اوضاع آب، بحرانی تر شود راهکارهای پرخرج تر و تصمیمات 

غیرکارشناسی تر، راحت تر پذیرفته می شود. 
* بحران نمایــی در آب؛ ابــزار ســهم گیری از صندوق 

توسعه ملی
وی با اشــاره به اینکه برخی پیمانــکاران در بهره مندی از این 
بودجه های کلان سهیم هستند گفت: برخی پروژه هایی که تعریف 
می شود در شرایط غیربحرانی به هیچ وجه توجیه اقتصادی ندارد 

و بــا مبلغ خیلی کمتر از آنها می توان مشــکلات کمبود آب را 
برطرف کرد. اما همین که اوضاع بحرانی جلوه داده می شــود، 
پروژه های نجومی از قبیل همین انتقال آب ها و برخی سازه های 
آبی که صرفاً منافع شــرکت های پیمانکاری در بخش آب را به 
خوبی تأمین می کند، به سرعت روی میز تصمیم گیری مسئولان 
قرار می گیرد و متأسفانه اغلب هم بی چون و چرا مصوب می شود، 
پروژه هایی که اغلب وابســته به برداشت از صندوق توسعه ملی 
است. به نظر می آید بحران نمایی در بخش آب کشور به ابزاری 

برای سهم گیری از صندوق توسعه ملی تبدیل شده است. 
* آمار شفافی در حوزه آب وجود ندارد

این کارشناس در ادامه با اشاره به اینکه تاکنون شفافیت در حوزه 
آب تبدیل به یک شعار کلی شده گفت: ما در ابتدایی ترین مراحل 
شــفافیت، یعنی شفافیت در آمار پایه نظیر میزان بارش در یک 
منطقه هم مشــکل داریم و آمار برخی مراجع و دستگاه ها بعضاً 
با هم هماهنگ نیست! بعضی از آمار توسط سازمان ها قبلًا ارائه 
عمومی می شد و الآن فقط به مسئولین ارائه می شود و بعضی آمار 

هم کلًا وجود ندارد. 
وی افزود: مثلًا قبلًا در تارنمای شرکت مدیریت منابع آب ایران، 
آمار فنی سدها نظیر سال ساخت، حجم مخزن، نام پیمانکار و 
لوکیشن سدها وجود داشت، اما الان دسترسی عمومی آن برداشته 
شده؛ حال چه رسد به اینکه بخواهید برخط بدانید چقدر سدها 
آب دارند و نحوه تعیین حق آبه ها چگونه است. سینی ساز گفت: 
طبق قانون دسترسی آزاد به اطلاعات که مصوب مجلس است، 
بنا شــد برخی از این اطلاعات در اختیار عموم قرار بگیرد که 
وبســایت مخصوص آن پس از گرفتن اطلاعات بســیار، آمار 
مفیدی در اختیار مخاطب قــرار نمی دهد. وی گفت: در بحث 
شفافیت بایستی شــأن تصدی گری وزارت نیرو از بین برود و 
ساختاری بوجود بیاید که چگونگی تعریف پروژه ها و تصویب 
مصوبه های شورای عالی آب که دبیرخانه اش با وزارت نیرو است 
و تخصیص ها و این قبیل مســائل که هیچگاه دلیل آن فهمیده 

نمی شود، شفاف شود. 

انتقال آب به مناطق مرکزی یک دور باطل است



روابط عمومی 
 شیلات هرمزگان 

 گوشت ماهي و میگو ، حاوي چربي های مفید  پروتئین مرغوب  
و  ویتامین هاي گوناگون است

حوادث جهان
 همسر برزیلی سفیر سابق یونان 

به جرم قتل بازداشت شد
  زن برزیلی به دلیل برنامه ریزی برای قتل همســرش، سفیر سابق 
یونان در برزیل، به ۳١ ســال زندان محکوم شد.در پایان محاکمه ای 
سه  روزه که آخرین مرحله بررسی پرونده قتل کیریاکوس آمیریدیس 
در سال ۲٠١6 بود، قاضی پرونده ضمن »حیوانی« خواندن این قتل، 
همســر سفیر سابق را عامل برنامه ریزی آن معرفی کرد. مطابق اسناد 
این پرونده، خانم فرانسواز دو سوزا اولیویرا با یک افسر پلیس رابطه 
عاشــقانه داشته و در خلال این رابطه از او خواسته تا همسرش را به 
قتل برساند.آقای گومز هم پیشتر به کشتن سفیرسابق یونان به دستور 
معشــوقه اش اعتراف کرده بود و برای تحمل محکومیت ۲۲ ساله در 
زندان به سر می برد.مرد دیگری به نام ادواردو موریرا تدسکی دی ملو 
که از اقوام گومز اســت از اتهام مشارکت در قتل تبرئه شد اما پیشتر 
به دلیل کمک به مخفی کردن جنازه آقای امیریدیس متحمل یک سال 
زندان شــده بود. امیریدیس که به هنگام قتل ۵۹ سال داشت از سال 
۲٠٠۴ تا ۲٠٠١ به عنوان کنســول در ریودوژانیرو خدمت کرد و در 
سال کشته شدن به عنوان سفیر به برزیل بازگشته بود.او در سال ۲٠٠۴ 
با فرانسواز دو ســوزا اولیویرا ازدواج کرد و این زوج سپس صاحب 
یک فرزند دختر شدند.آقای امیریدیس پیش از مرگ از پایتخت برزیل 
به شــهر نوا ایگوکو ســفر کرده بود تا تعطیلات کریسمس را در کنار 
همســر و والدینش بگذراند. اما همسرش ابتدا از مفقود شدن او خبر 
داد ولی سپس جسد او در صندوق عقب خودرویی سوخته شده پیدا 
شد.محققان لکه های خون مشابهی را بر روی مبلمان آپارتمان محل 
اقامت این زوج پیدا کردند و مشخص شد که که آقای امیریدیس پیش 

hhc انتقال جسدش در آنجا کشته شده بوده است.

 حکم اعدام برای مردی که برادر 
و ۵ فرزندش را کشته بود

  مــردی که برادر خود را به همراه ۵ فرزندش به قتل رســانده بود 
بازداشت و به اعدام محکوم شد.متهم »جارون پرجون« پس از ورود 
به خانه برادرش در اوکلاهمای آمریکا ابتدا برادرش »جاواریون«۲۴ 
ساله را کشته سپس سراغ ۵ فرزند خردسالش در سنین ۹ ، 6 ، ۵ ، ۳ 
و یک ســاله اش رفته و همه را با ضربات چاقو به قتل رسانده است.
دادستان پرونده این متهم »لری ادواردز« رفتار این عموی قاتل را بی 
رحمانه خواند و لقب هیــولا را به او داد و برایش حکم اعدام صادر 
کرد.به عقیده قاضی و دادســتان پرونده متهم در صورت آزادی فردی 
خطرناک برای جامعه خطرناک است .این در حالی است که وکیل قاتل 
ادعا کرده که موکلش دارای مشکلات روانی است از این رو دست به 
چنین جنایات وحشتناکی زده اســت. اما با توجه به مدارک موجود 
پرونده ،قاتل در صحت و ســلامت عقل به سر برده و در سال ۲٠١۹ 
میلادی نیز یک بار به خاطر تجاوز بازداشت و دوره محکومیتش را 

گذرانده است.
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حوادث

  
آن روز که در یک عشق خیابانی به »لاله« دل باختم، چیزی جز      

او را نمی دیدم. کور و کر شده بودم و به چیزی جز ازدواج با او 
نمی اندیشیدم، به همین دلیل با خانواده ام جنگیدم اما امروز...

   مرد 35 ساله در حالی که بیان می کرد زندگی ام نابود شده 
است و در مخمصه وحشتناکی افتاده ام، به مشاور و مددکار 
اجتماعی کلانتری گفت: 10سال قبل در یکی از خیابان های 
شهر با زن جوانی آشنا شدم که هشت سال از من بزرگ تر 
بود. »لاله« یک ازدواج ناموفق داشــت و از همســرش جدا 
شده بود. با این حال من عاشق شده بودم و به نصیحت های 
هیــچ کس گوش نمی کردم. هر چــه خانواده ام می گفتند 
این ازدواج ها احساســی است و عاقبت تلخی دارد، گوش 
نمی کردم. همه این حرف ها را یک ســری تفکرات پوچ و 

مزخرف می پنداشتم. 
  خلاصــه آن قدر با خانــواده ام جنگیدم که بالاخره با لاله 
ازدواج کردم. زندگی مشــترک من ولاله در حالی آغاز شد 
که او همواره مرا مانند مادرم نصیحت و امر و نهی می کرد. 
آرام آرام از رفتارهای لاله سرخورده شدم چرا که من دوست 
داشــتم او مانند یک دوســت و همراه در کنارم باشد و مرا 
درک کند اما لاله مرا چون نوجوانی می پنداشت که باید راه 
و روش رفتارهای درست را به  او بیاموزد. این بود که خیلی 
زود از لاله خســته شدم و به دورهمی های مجردی و شب 
نشینی با دوستانم روی آوردم. در این میان لاله هم برای آن 
که پایه های زندگی اش را مستحکم کند، خیلی زود باردار 
شد و خودش را با امور خانه داری و بچه داری مشغول کرد. 
خلاصه او دو فرزند به دنیــا آورد و من هم در همین حال 
به مهمانی ها و پارتی های دوســتانه می رفتم تا این که در 
یکی از همین مهمانی ها با »عاطفه« آشنا شدم. او 10 سال از 
من کوچک تر بود و این بار فکر می کردم به همه آرزوهایم 
 رســیده و همراه خوبی را برای یک زندگی مشــترک پیدا 
 کــرده ام. دیگــر عاطفه همه زندگی من شــده بــود و در 
مهمانی ها و شب نشینی ها کنارم قرار می گرفت. احساس 
می کردم عشــق واقعی را یافتــه ام، حالا همــه اوقاتم را 
 باعاطفــه می گذراندم تا این که بالاخره او را عقد کردم و به 
همسری ام برگزیدم. خیلی از این موضوع خوشحال بودم و 
کمتر نزد لاله می رفتم. پس از مدتی لاله متوجه ماجرا شــد 
و روزگارم را ســیاه کرد. از سوی دیگر زمانی که به لاله دل 
باخته بودم و تنها او را همای خوشبختی ام می دانستم، 700 
ســکه بهار آزادی مهرش  کرده بودم و حالا می ترسیدم او 
مهریه اش را به اجرا بگذارد و مرا راهی زندان کند، به همین 
دلیل نقشــه ای کشــیدم و به دروغ به او گفتم من عاطفه را 
طلاق می دهم!  بعد از این ماجرا نزد عاطفه رفتم و موضوع 
را با او در میان گذاشتم ولی ای کاش کلامی در این باره نمی 
گفتم چرا که عاطفه به شدت ناراحت شد و با من به مشاجره 
پرداخــت. او برای جلوگیری از طلاق چند نفر را اجیر کرد 
تــا پدر پیرم را در مغازه اش تهدید کنند و اکنون نیز افرادی 
خودروام را در مقابل منزل به آتش کشــیده اند. حالا هم از 
ســوی لاله تهدید می شوم و هم از سوی عاطفه آسایش و 
آرامش ندارم. می دانم در هر دو ازدواج اشتباه کرده ام و راه 
افــراط و تفریط را در پیش گرفته ام. تازه فهمیدم عاطفه نیز 
همسر خوبی نیست و به خاطر عشق و علاقه با من ازدواج 

نکرده است. او چشم به اوضاع مالی من داشت و...

فرجام عاشقی های خیابانی!
در امتداد تاریکی

ســرویس حوادث//  نوجوان ۱۵ ساله ای که در اقدامی جنون 
آمیز و هولناک، مادربزرگ و پدرش را به قتل رسانده و اجساد 
آنان را به آتش کشیده اســت، در اعترافاتی تکان دهنده به 
تشــریح ماجرای دو جنایتی پرداخت که هنگام ارتکاب آن از 

خودش فیلم سلفی گرفته است.
   بامداد بیست و هشتم مرداد، امدادگران آتش نشانی مشهد، خود 
را به صحنه ای از حادثه آتش سوزی یک منزل در شهرک مهرگان 
رساندند که دود غلیظی محله را فراگرفته بود.آن ها بی محابا  وارد 
شعله های آتش شــدند و دقایقی بعد در حالی زبانه های سوزان 
آتش فروکش کرد که ناگهان اجســاد یــک زن و مرد در پذیرایی 
منزل نمایان شــد. نیروهای آتش نشان با مشاهده اجساد پیرزن و 
مرد میان ســال بلافاصله ماجرا را به پلیس اطــلاع دادند و خود 
به بررســی کارشناسی دقیق علت آتش سوزی پرداختند. گزارش 
خراسان حاکی است، با آن که بررسی های مقدماتی صحنه حادثه 
حکایت از یک آتش سوزی غیرعمدی داشت اما در گوشه و کنار 
محل وقوع آتش ســوزی، ســرنخ هایی از یک رخداد عمدی به 
چشــم می خورد که نیاز به تحقیقات کارشناسی بیشتری داشت. 
در همین حال ماموران کلانتری شــهرک مهرگان که به فرماندهی 
سرهنگ سعید شکاری )رئیس کلانتری( عازم محل شده بودند با 
حفظ صحنه حادثه مراتب را به قاضی ویژه قتل عمد مشهد اطلاع 

دادند.طولی نکشید که با حضور شبانه قاضی دکتر حسن زرقانی 
در بولوار شهید کشمیری، تحقیقات قضایی آغاز شد. در حالی که 
هنوز پزشکان قانونی درباره علت دقیق مرگ مرد 45 ساله و مادر 
75 ساله اش نظر کارشناسی خود را اعلام نکرده بودند اما تجربیات 
قضایی دکتر زرقانی، او را به دهلیزهای تاریک این حادثه وحشتناک 
کشاند به طوری که کنکاش های علمی و تخصصی به هم آمیخت 
و ســاعتی بعد این ماجرای هولناک رنــگ و بوی جنایی به خود 
گرفت چرا که نحوه قرارگرفتن اجساد سوخته و کانون شعله های 
آتش، حکایت از آتش سوزی عمدی داشت. به گزارش خراسان، 
این گونه بود که تحقیقات غیرمحسوس با بازجویی از شاهدان و 
اطرافیان قربانیان این صحنه آتش ســوزی ادامه یافت. واکاوی در 
اعماق این پرونده که دیگر رنگ جنایت داشت، در حالی موجب 
صدور دســتورات ویژه ای برای شناســایی عامل یا عاملان این 
جنایت هولناک شد که غیبت نوجوان 15 ساله )پسر مرد 45 ساله( 
از چشمان قاضی دور نماند چرا که بررسی های مقدماتی نشان داد: 
»احسان« پسر 15 ساله مقتول و نوه پیرزن 75 ساله، از مدتی قبل در 
کنار آن ها زندگی می کرد و اکنون اثری از او نیست. با این دستور 
قاضی شــعبه 211 دادســرای عمومی و انقلاب مشهد که به کلیه 
 مراکز انتظامی و امنیتی در سراســر کشور گزارش شده بود، گروه 
ورزیده ای از کارآگاهان اداره جنایی پلیس آگاهی خراسان رضوی 
نیز با هدایت مســتقیم سرهنگ جواد شــفیع زاده )رئیس پلیس 
آگاهی( وارد عمل شدند و ردزنی های اطلاعاتی را در حالی آغاز 
کردند که همسر مطلقه مقتول )مادر احسان( مدعی بود فرزندش به 
شمال کشور رفته است و دیگر از او خبری ندارد! اما این اظهارات 
 که همراه با استرس خاصی بیان می شد، کارآگاهان را قانع نکرد و 
آن ها برای شناسایی مخفیگاه نوجوان فراری به شگردهای اطلاعاتی 
متوسل شدند. در همین حال بود که ناگهان تبادل و هماهنگی های 
قضایــی و امنیتی، ماجرا را به گونه دیگــری رقم زد. نوجوان 15 
ساله تحت تعقیب که قرار بود برای رد گم کنی و فریب نیروهای 
انتظامی در یک مرکز ترک اعتیاد بستری شود با رصدهای اطلاعاتی 
در حالی در اســتان مازندران دســتگیر شد که فیلم های سلفی از 
صحنه قتل مادربزرگ و پدرش را در گوشی تلفن  ذخیره کرده بود. 
ماموران امنیتی شمال کشور با دیدن این فیلم های هولناک بی درنگ 
مراتب را به مقام قضایی اطلاع دادند و بدین ترتیب »احسان- الف« 
به مشــهد انتقال یافت. این نوجوان که به شیشــه اعتیاد دارد، در 
همان بازجویی های اولیه به قتل مادربزرگ و پدرش اعتراف کرد 
و گفت: من فکر می کردم آن ها را به یک مدل کشته ام اما خودم 
 وقتی فیلم های سلفی را  دیدم تازه فهمیدم که پدرم را به چند مدل 
کشته ام!   بنابر گزارش اختصاصی خراسان، این نوجوان که به راحتی 
 و با فن بیانی ســخنورانه صحنه های هولناک دو جنایت را بازگو 

می کرد، در تشــریح ایــن ماجرای دلخراش گفــت: من فرزند 
 طلاق هســتم اما از چند ماه قبل با پدرم زندگی می کردم ولی او

نمی گذاشــت نزد مادرم بازگردم. پدرم از اتباع خارجی بود و مرا 
کنار خودش نگه داشــت تا من بتوانم از طریق قانونی شناسنامه 
بگیرم و او هم با همین اسناد و مدارک، بتواند مجوز اقامت در ایران 
را دریافت کند. او اگرچه مخارج اعتیادم را نیز می پرداخت ولی مرا 
هم کنترل می کرد و کتک می زد! این بود که تصمیم گرفتم پدرم را 
بکشم! ابتدا تردید داشتم ولی بعد به یکی از دوستانم زنگ زدم و از 
او درباره بهترین قرص های خواب پرسیدم. بعد هم به داروخانه ای 
در منطقه گلشهر مشهد رفتم و تعدادی قرص خواب آور خریدم! 
آن ها را پودر کردم و داخل دوغ ریختم. آن روز صبح به بهانه رفتن 
به سرکار، از خانه خارج شدم وقتی بعد از مدتی به خانه بازگشتم 
 پــدرم بیرون از اتاق به خواب رفتــه بود به طوری که اصلا تکان 
نمی خورد. در همین حال دوباره مقدار دیگری قرص را پودر کردم 
 و با دوغ به خوردش دادم. این درحالی بود که مادربزرگم نیز از همان 
دوغ هــا نوشــیده و به خواب رفته بود.در یــک لحظه پدرم را با 
متــکا خفه کردم و با هر دو پایم رویش ایســتادم. زمانی که او را 
 خفه کردم، ناگهان مادربزرگم را بالای ســرم دیدم. دیگر فرصت 
فکر کردن نداشــتم، بــی درنگ پریدم و گلــوی مادربزرگم را با 
دســت فشار دادم تا این که او هم خفه شد. سپس پیکر آنان را به 
داخل پذیرایی کشیدم و از خودم فیلم سلفی گرفتم. بعد هم ظرف 
محتوی بنزین را از حیاط برداشتم و برای آن که آثار جرم را از بین 
ببرم و مرگ آن ها را در یک حادثه آتش سوزی جلوه بدهم، خانه 
را به آتش کشــیدم. سپس سوار پراید پدرم شدم و به جاده کلات 
رفتم! ولی پشیمان شدم و خودرو را در همان جا رها کردم و با یک 
 وانت نیســان به گلبهار بازگشتم جایی که مادرم در آن جا زندگی 
می کند. شب را در پارک خوابیدم و ظهر روز بعد به خانه مادرم رفتم 
 که با مرد دیگری ازدواج کرده است.مادرم از رفتارهایم فهمید که 
حادثه ای رخ داده است ولی من به طور مستقیم چیزی به او نگفتم. 
بعد هم به ســاری رفتم تا نزد یکی از دوستانم بمانم اما آن ها را 
پیدا نکردم. به همین دلیل به طرف دریا حرکت کردم و در مسیر به 
یک مرد هندوانه فروش گفتم می خواهم مواد بکشم! او هم پیک 
نیک و جا در اختیارم گذاشــت. بعد از مصرف مواد به او اعتماد 
کــردم و با تلفن همراهش با مادرم تماس گرفتم. مادرم به آن مرد 
هندوانه فروش گفته بود که مرا به یک مرکز ترک اعتیاد ببرد!   او 
هم به بهانه خرید مرا به ساری کشاند که ناگهان چند نفر دست و 
 پایم را گرفتند و مرا به کمپ بردند. آن جا در فلش گوشــی تلفن 
فیلم هایی که از صحنه قتل پدرم گرفته بودم لو رفت و مرا به مشهد 

منتقل کردند و... .
تحقیقات بیشتر درباره این دو جنایت وحشتناک ادامه دارد .

اعترافات تکان دهنده نوجوان ۱5ساله ای که مادر بزرگ و پدرش را کشت 

مفقودی
کارت بازرگانی بشماره 3329 متعلق به 
مجتمع فرآوری آبزیان تک هلال قشم با 

مدیر عامل  فردین رحمانی توریانی بشماره 
ثبت 936مفقود گردیده و از درجه اعتبار 

ساقط می باشد

  

  

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه آقای احمد رحیمی شهواری مالك ششدانگ عرصه و اعیان پلاک ثبتی پلاک ۱87۱6 فرعی از ۱۹۳۹ اصلی به استناد دو برگ استشهاد شهود گواهی 
شده در دفتر ۱۱5 قشم جهت دریافت سند مالکیت المثني نوبت اول به این اداره مراجعه کردند و مدعی هستند سند مالکیت پلاک ۱87۱6 فرعی از ۱۹۳۹ اصلی 
در قشم - شهرک سام و زال قطعه یك بخش هشت که در اجرای ماده 22 سند مالکیت صادر وتحویل مالك گردیده است به علت جابجایی مفقود گردیده است. 
یك قطعه آپارتمان نوع ملك طلق به پلاک ثبتی ۱87۱6 فرعی از ۱۹۳۹ اصلی ، مفروز و مجزا شده از ۱8۳86 فرعی از اصلی مذکور ، قطعه 2در طبقه ۱ و واقع 
در بخش8 0 ناحیه 00 حوزه ثبت ملك قشم استان هرمزگان به مساحت 65. ۹۳ متر مربع . مالکیت احمد/ رحیمی شهواری فرزند رضا شماره شناسنامه  555 
تاریخ تولد ۱۳6۱ دارای شماره ملی ۳45۹705۳88 با جز سهم 6 از کل سهم 6 بعنوان مالك شش دانگ اعیان با شماره مستند مالکیت 2۳04 تاریخ ۱۳۹0/۱۱/0۱ 
موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی 4۱8۱70 سری الف سال ۹0 که در صفحه ۱۱۹ دفتر املاک جلد ۱4۹ ذیل شماره ۱۹6۱۱ ثبت گردیده است . محدودیت: 

محدودیت دفتر املاک : مازاد اصل رهنی شماره 42450 مورخ ۱۳۹0/۱2/0۱ که بنفع بانك انصار به مبلغ 6۳0 به مدت ۱80 ثبت شده . لذا به استناد ماده ۱20 آئین نامه قانون ثبت و تبصره ذیل آن 
مراتب یك نوبت آگهی ومتذکر می گردد هرکس نسبت به ملك مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد بایستی ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار این 
آگهی اعتراض کتبی خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمی به این اداره تسلیم نماید بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر با وصول اعتراض بدون سند 

مالکیت یا سند معامله رسمی نسبت به صدور سند مالکیت المثنی و تسلیم آن به متقاضی اقدام خواهد شد . ۱400/۱40 م/الف-  تاریخ انتشار: ۱400/06/0۹
احمد آرامش- رئیس  ثبت اسناد و املاک قشم

آگهی مز ایده ) نوبت اول ( 
شــعبه دوم اجرای احکام حقوقی دادگستري بندرعباس به موجب پرونده اجرائی ۹۹0۹۹876۱0600۳04 که طی آن محکوم علیه حمید یوسفی محکوم به 
پرداخت مطالبات محکوم له آب منطقه ای هرمزگان گردیده است که در راستای اجرای مفاد اجراییه کانکس به متراژ ۱5 متر مربع جهت استیفای حقوق محکوم 
له توقیف ، لذا کانکس موصوف توقیف و پس از کارشناسی به شرح ذیل به مزایده گذاشته مي شود . موضوع مزایده : کانکس به متراژ ۱5 متر مربع اسکلت 
پروفیل 4 در 4 ورقه بدنه وسقف صخامت 50 ، رنگ کوره ای ، درب فلزی ، پنجره upvc دو جداره ، کف سرامیك ، فاقد دیوار پوشی می باشد ، شاسی کف و 
اسکلت کف پروفیل 7 در 7 ، ۳0 میلیون تومان می باشد و هزینه شاسی کف به ارتفاع ۱/5 و ۳ عدد راه پله ۱5میلیون  تومان می باشد که جمعاً 45 میلیون تومان 

کارشناسی و ارزیابی گردیده است . ارزش اعلامی بعنوان قیمت پایه مزایده است که با شرایط ذیل به مزایده گذاشته می شود .۱- فروش نقدی است .وحداکثر مهلت پرداخت بهاء یك 
ماه می باشد . 2- کلیه هزینه های مربوط به معامله ازهرقبیل وازهرجهت به عهده خریداراست. ۳- پیشنهاد دهندگان باید قبل از انجام مزایده در تاریخ روز مزایده با هماهنگی اجرای احکام 
مبلغ ۱0 درصد مبلغ ارزیابی شده را بصورت سپرده نقدی بحساب شبا بانك مرکزی نزد بانك ملی شعبه دادگستری تودیع وقبض سپرده را به این اجرا تحویل نمایند. 4- اجرای احکام در 
رد یا قبول پیشنهاد مختار است . 5- مزایده در ساعت ۱2 ظهر یکشنبه مورخ ۱400/06/2۱ در محل دفتر شعبه دوم اجرای احکام حقوقی بندرعباس واقع در رسالت جنوبی - کوچه فتح 
المبین - مجتمع قضایی شهید بهشتی بصورت حضوری بعمل می آید و برنده کسی است که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید . 6- در صورتی که برنده تا یك ماه از جلسه مزایده و با انقضای 
مهلت از پرداخت بها مورد مزایده خودداری نماید مسئول کسر احتمالی قیمت و خساراتی که از تجدید مزایده حاصل شود خواهد بود که بدواً از سپرده او استیفا می شود و سپرده تا تعیین 
کسر قیمت و خسارات وارده مسترد نخواهد شد و متقاضیان شرکت در مزایده برای کسب اطلاع بیشتر می توانند به اجرای احکام حقوقی شعبه دوم دادگستری بندرعباس مراجعه نمایند .

ابراهیمی - دادورز شعبه دوم اجرای احکام

سرویس حوادث// رئیس کل دادگستری 
هرمــزگان از رهایی یک زندانی محکوم 
به قصاص با تشکیل کمیته جهادی صلح 
و سازش در شــوراهای حل اختلاف این 

استان خبر داد.
   رئیس کل دادگســتری هرمزگان با اشاره 
به تأکیدات ریاســت محترم قــوه قضاییه 
در خصــوص لزوم تــلاش در جهت ایجاد 
مصالحه در پرونده های قصاص، از تشــکیل 
کمیته جهادی صلح و ســازش در شوراهای 

حل اختلاف استان هرمزگان برای استخراج 
پرونده های موضوع ماده ۴۲۹ قانون مجازات 
اســلامی و بررسی مجدد آن ها خبر داد.علی 
صالحی در ادامه تصریــح کرد: اعضای این 
کمیته به صورت شبانه روزی ضمن استخراج 
ســریع پرونده های قصاص و تفکیک آن ها 
با دعوت از طرفین یــا مراجعه حضوری و 
همچنین با استفاده ظرفیت علما، روحانیون، 
متنفذان و معتمدین محلی و خیرین و نهاد های 
مردمی به منظــور اصلاح ذات البین و ایجاد 

مصالحه تلاش می کننــد. وی در ادامه افزود: 
در خصوص یک زندانی محکوم به قصاص 
که ۳ ســال پیش مرتکب قتل عمد شده بود 
نیز در نتیجه پیگیری های مســتمر اعضای 
کمیته جهادی صلح و سازش شوراهای حل 
اختلاف استان هرمزگان، خوشبختانه اولیای 
دم با استناد به عفو و رأفت اسلامی، رضایت 
خود را اعلام نموده اند. رئیس کل دادگستری 
هرمزگان در پایــان یکی از مهمترین اهداف 
تشکیل این کمیته جهادی در شوراهای حل 

اختلاف استان را علاوه بر گسترش فرهنگ 
صلح و سازش، کاهش موجودی پرونده های 
قصاص و به تبع آن کاستن از جمعیت کیفری 

زندان ها برشمرد.

سرویس حوادث//  مرد زندانی که با وثیقه آزاد 
شــده بود با فروش واکسن تقلبی ۸۰ میلیون 

تومان از مردم کلاهبرداری کرد.
   ســرهنگ »جلیــل موقوفــه ای«، رئیس پلیس 
پیشگیری تهران بزرگ در تشریح این خبر گفت: 

مأموران گشــت نیروی انتظامــی کلانتری 147 
گلبــرگ به منظــور اجرای طرح ارتقــای امنیت 
اجتماعی در حال گشتزنی بودند که به یک خودرو 
20۶ تک سرنشین مشکوک شدند و دستور توقف 
خــودرو را صــادر کردند.مأمــوران کلانتری در 

بازرســی از خودرو 2 عدد واکسن سینوفارم و 2 
عدد آمپول آســترازنکا تقلبی همراه با سرم و یک 

مهر تقلبی پزشکی کشف کردند.
   تیم پلیســی پس از دریافت این اطلاعات مهم و 
بنابر حساســیت موضوع متهم را برای  تحقیقات 

ابتدایی به کلانتری 147 گلبرگ انتقال دادند.
  متهــم در بازجویی های فنی به ۸00 میلیون ریال 
کلاهبرداری با شیوه و شگرد تزریق واکسن کرونا 
تقلبی به شهروندان در تهران اعتراف کرد.سرهنگ 
موقوفه ای در پایان با بیان اینکه متهم سابقه دار و با 
قید وثیقه از زندان آزاد شده بود، خاطرنشان کرد: 
فرد دستگیر شده پس از اعترافاتش برای سیرمراحل 

قانونی به مرجع قضایی معرفی شد.

فروش واکسن تقلبی با آزادی  از  زندان

ســرویس حوادث// مرد شیاد که با همدستی یکی از دوستان خود اقدام به جعل 
یک فقره چک  بانکی به مبلغ ۶۸ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال کرده بود، دستگیر شد.

  سردار عبدالله حسنی، فرمانده انتظامی استان سمنان اظهار کرد: با اعلام شکایت نماینده 
شرکت نفت سپاهان تهران مبنی بر جعل یک فقره چک بانکی، بلافاصله پرونده ای با این 
موضوع در پلیس آگاهی استان سمنان تشکیل شد و مسأله با حساسیت مورد پیگیری 
مأموران انتظامی قرار گرفت.مأموران اداره مبارزه با جعل و کلاهبرداری پلیس آگاهی 
استان سمنان در بررسی های نخستین دریافتند که یک فقره چک به مبلغ ۶۸ میلیارد و 

500 میلیون ریال که اصل آن در خزانه داری شــرکت موجود است، توسط فرد یا افراد 
متخلف جعل شد.با توجه به اینکه این چک توسط جاعلان در یکی از شعب بانک سپه 
شهرســتان سمنان نقد شده بود مجرمان پس از دریافت وجه بلافاصله اقدام به خرید 
400 سکه تمام بهار آزادی و یک کیلوگرم طلا در پایتخت کرده بودند.حسنی با اشاره 
به حساســیت و پیچیدگی پرونده بیان کرد: پلیس با تشکیل کارگروه ویژه و انسجام 
نیروهای عملیاتی و با کمک مأموران هوشیار پلیس آگاهی استان سمنان توانست دو نفر 
از متهمان را با همکاری ناجا در استان گلستان شناسایی کند.به گزارش فارس، فرمانده 
انتظامی استان سمنان با اعلام خبر دستگیری عامل اصلی جعل چک  بانکی در یکی از 
شهرستان های استان گلستان افزود: پیگیری های پلیس برای دستگیری همدست دیگر 

وی نیز ادامه دارد.

خرید ۴۰۰ سکه طلا با جعل چک میلیاردی

ســرویس حوادث// داماد جنایتکار کــه پس از قتل 
پدرزنش فرار کرده بود در کمتر از ۲ ســاعت دستگیر 

شد.
   ســرهنگ رضا محمدرضایی، فرمانده انتظامی جیرفت 
در جمــع خبرنگاران گفت: روز شــنبه گزارش یک نزاع 
خانوادگی در یکی از روستاهای بخش ساردوئیه شهرستان 
جیرفت به مرکز فوریت های پلیسی اعلام شد. در این نزاع 

داماد خانواده، پدر زن خود را با ضربات چاقو مجروح کرده 
بود که وی را بلافاصله به بیمارستان اعزام کردند اما به سبب 
شــدت جراحات وارده فوت کرد. با اعلام این موضوع به 
پلیس پرونده قتل تشکیل و تحقیقات برای دستگیری داماد 

فراری آغاز شد.محمدرضایی با بیان اینکه ضارب پس از 
اطلاع از فوت پدر زن خود اقدام به فرار کرده بود ادامه داد: 
با تلاش و سرعت عمل مأموران پاسگاه انتظامی ساردوئیه 
عامل قتل در کمتر از 2 ساعت دستگیر شد. فرمانده انتظامی 
جیرفت علت این قتل را اختلاف خانوادگی برشــمرد و 
گفت: نداشتن توانایی و مهارت کنترل خشم در موقع بروز 

تنش باعث رقم خوردن حوادث جبران ناپذیر می شود.

داماد قاتل دستگیر شد

سرویس حوادث// سه پسرعمو که متهم هستند پسر 
بچه ای را مورد آزار و اذیت قرار داده اند در جلســه 
دادگاه ضمن انکار این اتهام مدعی شدند آنها قربانی 

اختلاف و کینه جویی خانواده هایشان شده اند.
  حدود یک ســال قبل پســر نوجوانی که از سوی سه 
شرور مورد آزار و اذیت قرار گرفته بود همراه پدرش به 
اداره پلیس رفت و در تشریح این ماجرای هولناک گفت: 
خانه ما در روستایی حوالی فشم است ظهر که همه جا 
خلوت بود من در حال بازی در کوچه بودم که پسر یکی 
از بستگان دورمان را دیدم او مرا به ساختمانی نیمه ساز 
کشاند و به زور مورد آزار و اذیت قرار داد همان موقع دو 
پسر دیگر که پسرعموهایش بودند هم از راه رسیدند و 
آنها هم مرا اذیت کردند. پدر نیما هم در حالی که از سه 
پسر جوان شکایت داشت در ادامه گفت: وقتی پسرم به 
خانه آمد خیلی حالش بد بود گریه می کرد. با اصرار من 
توضیح داد که آن سه پسر جوان چه بلایی سرش آورده اند 
وقتی اسم آنها را گفت متوجه شدم به قصد انتقام جویی با 
پسرم چنین کاری کرده اند چرا که سالهاست بین خانواده 
ما و آنها کینه و اختلاف قدیمی وجود داشــته و آنها با 
این کار خواسته اند به ما آسیب بزنند.با این شکایت، هر 
سه پسرعمو شناسایی و بازداشت شدند. اما متهم اصلی 
در بازجویی ها گفت: من نیما را به آن ســاختمان بردم و 
اذیتش کردم اما به او تجاوز نکردم، پسرعموهایم هم در 
این ماجرا دخالتی نداشــتند.پس از این حادثه پرونده به 

دادگاه رفت و قضات برای بررسی وضعیت جسمی پسر 
نوجوان او را به پزشکی قانونی معرفی کردند. در معاینات 
پزشکی موضوع تجاوز به این پسر مورد تأیید قرار نگرفت 
امــا برخی آثار روی بدن وی، وقوع آزار و اذیت را تأیید 
کرد.این در حالی بود که خانواده شــاکی شاهدانی را به 
دادسرا معرفی کردند. یکی از شاهدان گفت: من دیدم که 
دوپسر جوان با عجله به سمت ساختمان نیمه کاره رفتند و 
بعد هم هر سه نفر با هم از آنجا خارج شدند.شاهد دیگر 
نیز گفت: من دیدم پســربچه و یکی از پسرعموها وارد 
سرویس بهداشتی ساختمان نیمه کاره شدند سپس دو نفر 
دیگر پشت سر او رفتند. آنها قبلش با تلفن صحبت کردند 

و بعد وارد سرویس بهداشتی شدند.
   فکر نمی کردم قصدشان آزار بچه باشد البته می دانستم 
این دو خانواده با هم مشــکل دارند اما تصورش را هم 
نمی کردم که بخواهند با این بچه انتقام گیری کنند وگرنه 
به کمکش می رفتم.پس از تکمیل تحقیقات، پرونده برای 
محاکمه سه متهم به دادگاه کیفری رفت و پدر پسر بچه 
برای هر سه پسر عمو درخواست اعدام کرد. اما وکلای 
متهمان از قضات خواستند هر سه متهم را برای بررسی 
رشــد کمال عقلی به پزشکی قانونی بفرستند که دادگاه 
نیز موافقت کرد. کارشناســان پزشکی قانونی نیز پس از 
معاینات روانی و بالینی، اعلام کردند چون هر سه متهم 
هنگام ارتکاب جرم زیر 1۸ سال داشتند از رشد و کمال 
عقلی برخوردار نبوده اند، بدین ترتیب هر سه متهم یک 

بار دیگر پای میز محاکمه قرار گرفتند. در ابتدای جلسه بار 
دیگر پدر نیما برای متهمان درخواست اشد مجازات کرد 
و گفت: پســر من در 14 سالگی از سوی این سه شرور 
مورد آزار و اذیت قرار گرفت و تأثیر بدی در روحیه اش 
گذاشته است. او شب ها کابوس می بیند و بشدت وزنش 
کم و بیمار شده است با اینکه او را بارها پیش روانشناس 
برده ام اما آینده بچه ام تباه شــده است و این پسرها باید 
تاوان کاری که کرده اند بدهند.متهمان که با قرار وثیقه آزاد 
بودند در جلســه دادگاه اتهام خود را رد کردند. یکی از 
متهمان گفت: من فقط برای ترس و تهدید، نیما را به آن 
ساختمان بردم این پدر و پسر به خاطر خصومتی که با ما 
دارند دروغ می گویند.دو متهم دیگر نیز با انکار دخالت 
در ماجرا مدعی شدند اصلًا آن روز نیما را ندیده اند و در 
واقع آنها هستند که قربانی اختلاف و کینه جویی خانواده 
هایشان شده اند.بدین ترتیب با پایان محاکمه، قضات برای 

صدور حکم  وارد شور شدند.

رهایی زندانی محکوم به قصاص در هرمزگاندرخواست اشد مجازات برای 3 پسر عمو

2 جنایت مقابل دوربین!

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران
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استاندار هرمزگان  پس از افتتاح پروژه های بندرخمیر :
 دولت با اجرای پروژه ها، زیرساخت ها 

را برای سرمایه گذاری فراهم می کند
  ســعیده دبیری نژاد ســرویس شهرســتان//  اســتاندار 
هرمزگان با اشــاره به بهره برداری از پروژه های زیرساختی و 
سرمایه گذاری، گفت: دولت با اجرای طرح ها، زیرساخت ها را 
برای ســرمایه گذاری فراهم می کند و پروژه های سرمایه گذاری 
و اشــتغال زایی نیز توســط بخش خصوصی صورت می گیرد.
به گزارش خبرنگار دریا، دکتر فریــدون همتی پس از افتتاح 
پروژه های شهرستان بندرخمیر در ششمین روز از هفته دولت، 
عنوان کرد: با برنامه ریزی مناســب و تلاش جهادی در سراسر 
استان هرمزگان، شــاهد بهره برداری از پروژه ها هستیم. وی با 
اشاره به بهره برداری از پروژه های زیرساختی و سرمایه گذاری، 
ادامــه داد: دولت با اجــرای طرح ها، زیرســاخت ها را برای 
ســرمایه گذاری فراهم می کند و پروژه های ســرمایه گذاری و 
اشــتغال زایی نیز توســط بخش خصوصی صورت می گیرد. 
اســتاندار هرمزگان افزود: در شهرستان بندرخمیر نیز اقدامات 
 خوبــی در حال انجام اســت کــه از جملــه آن می توان به 
بلــوار ســاحلی بندرخمیر اشــاره کرد.همتــی تصریح کرد: 
برنامه ریزی ها و اجرای پروژه ها در هر شهرســتان، براساس 
اهداف توسعه متوازن و با توجه به ظرفیت ها و اولویت ها، تنظیم 

و اجرایی شده اند.

آغاز به کار اولین مرکز تجمیعی واکسیناسیون 
کووید ۱۹ دربندرخمیر

  امین درســاره ســرویس شهرســتان// آییــن افتتاح و 
بهره برداری از اولین مرکز واکسیناسیون تجمیعی کووید۱۹شهید 
خلیل تختی نژاد با حضور مســئول دفتــر نمایندگی ولی فقیه 
درسپاه امام سجاد هرمزگان)ع( ،امام جمعه شهرستان،فرماندار، 
رئیس بهداشــت  وجمعی از مســئولین برگزار شد.به گزارش 
خبرنگار دریا، فرمانده ســپاه بندرخمیر درحاشــیه این افتتاح 
گفت: درراســتای گام پنجم طرح شــهید حاج قاسم سلیمانی 
این مرکز ازســاعت۸صبح الی۲۰ با تجویز هردو دوز واکسن  
با ظرفیت واکســینه کردن روزانه بالغ بر۱۵۰نفر درسالن تربیت 
بدنی سپاه شهرستان راه اندازی شد.سرهنگ کمالی با اشاره به 
فرمایشات مقام معظم رهبری)مدظله العالی( درخصوص موج 
پنجم کرونا نســبت به نیروی مسلح افزود:سپاه وبسیج خدمت 
به مــردم را از اولویت وظایف خود دانســته وبرای حضوردر 
هرعرصه ای با تاســی از رهنمودهای معظم له  باآمادگی کامل 
درکنارمردم  تا ریشــه کنی این ویروس منحوس حضوردارد.
وی با بیان اینکه واکسیناســیون بایــد در حداقل زمان ممکن 
انجام شــود برضرورت افزایش تکریم مراجعیــن تاکید کرد 
 وگفت:از مدافعان عرصه ســلامت که در این روزهای سخت و 
طاقت فرسا، برای خدمت به مردم تلاش می کنند نیز قدردانی 

می کنیم.

خبری

شهرستان

امین درســاره سرویس شهرســتان// مسئول 
دفترنمایندگی ولی فقیه درســپاه امام سجاد)ع( 
هرمزگان گفت: در طول تاریخ بشــریت ملاک و 
معیار پیروزی و شکســت درعرصه های مختلف 

دستیابی و رسیدن به اهداف مدنظر بوده است.
   حجت الاسلام والمسلمین پولادی در مراسم آئین 
تودیع و معارفه مسئول دفترنمایندگی ولی فقیه سپاه 
بندرخمیر با گرامیداشت یاد وخاطره شهیدان رجایی 
و باهنر اظهار داشت: همانطور که در تاریخ مشخص 
شد درصحنه کربلا امام حسین )ع( به تمامی اهداف 
الهی خود در برابر یزید ملعون به ظاهر مطلب موفق 
که می خواست اســلام را نابود کند، رسید و پیروز 

قاطع میدان به اعتراف همه عالم شــد و امروز نیز 
معیار موفقیت درعرصــه های مختلف نبرد نظامی، 
سیاســی، فرهنگی و... رسیدن به هدف و شکست 

طرف مقابل است.
  مســئول دفترنمایندگــی ولــی فقیه ســپاه امام 
سجاد)ع( درجمع ائمه جمعه وجماعات ومسئولین 
شهرســتان بندرخمیر تصریح کرد: از زمان شروع 
نهضت آشکارامام)ره(۵۸ ســال قبل و۸سال دفاع 
مقــدس تاکنون اســتکبار با هرتوطئــه ای اعم از 
 اعتقادی،نظامی،شــبیخون فرهنگــی و... به میدان 
آمده اند اما نتوانستند این انقلاب را متوقف کنند بلکه 
مــا با یک حرکت  مثل اربعین تمــام اهداف آنهارا 

 نابود کرده و در هرعرصه ای بینی دشمن را به خاک 
مالیده ایم و دشمن را از رسیدن به اهداف شوم خود 
ناکام گذاشــته ایم. وی افزود:اکنون اهداف انقلاب 
صادر و اراده  اســلامی  همه جا حاکم است که با 
یک جمله ســید حسن نصرالله شــاگرد این مکتب 
تمام معادلات دشــمن را درقضیه ارســال سوخت 
از ایران با  کشــتی به لبنان بهــم ریخت و این جز 
اراده الهی نیست.شایان ذکر است در پایان مراسم از 
زحمات حجت الاسلام و المسلمین محیائی قدردانی 
و طی حکمی  حجت الاســلام غلامعلی رمش به 
عنوان مسئول جدید دفتر نمایندگی ولی فقیه درسپاه  

بندرخمیرمنصوب شد.

مسئول دفترنمایندگی ولی فقیه درسپاه امام سجاد)ع( هرمزگان :

ملاک و معیار پیروزی در هر عرصه ای دستیابی به اهداف است

نگاهی به تاریخ پزشکی شهر هنگویه در بستر زمان

گروه گزارش// تاریخ پزشــکی مناطق جنوبی 
ایران از جمله مباحثی اســت که   می بایست 
توجه بیشتری به آن صورت گرفته و به صورت 

مکتوب درآید. 
  مســایل پزشــکی و درمان مــردم در دوران 
تاریخی تحولات زیادی را پشــت ســر گذاشته 
 اســت. در هر دوره با توجه بــه مقتضیات زمان 
روش های درمانی بــرای مردم مورد توجه بوده 
 است. مناطق خلیج فارس از جمله مناطقی بود که 
بیماری های مســری متعدد در آن شیوع داشته 
 است. یکی از دلایل کم بودن جمعیت بنادر و جزایر 
خلیــج فارس نیز در کنار مهاجرت و هجوم های 
تاریخی، وجود امراض مسری بود که گاها جمعیت 
 یک شهر را تا یک سوم کاهش می داد. پسکران های 
خلیج فارس به دلیل مهاجرت ها و مسافرت های 
زیادی که به آن ها صــورت می گرفت، احتمال 
ورود امراض مسری از مناطق مختلف زیاد بود و 
به همین دلیل نیز بحث توجه بیشتر در این مناطق 
مطرح بوده اســت. وجود قبرستان های بزرگ و 
متعدد در بسیاری از روستاها و شهرهای جنوب 
ایران نشان از وفات گروهی مردم یک شهر براثر 
امراض مسری نظیر وبا، مالاریا، سل و غیره دارد. 
شــهر هنگویه در  پسکرانه های خلیج فارس نیز 
از این امر مستثنی نبوده و از جمله مناطق جنوب 
بود که امراض مســری باعث مرگ و میر زیادی 
در آن گردید. بنابراین این شهر تاریخی نیز از نظر 
تاریخ پزشکی اعم از طب سنتی و پزشکی مدرن 
تحولات زیادی را پشــت سر گذاشت. بسیاری 
از روش های درمان که در گذشــته همانند سایر 
مناطق خلیج فارس در هنگویه هم رایج بود، در 
حال حاضر منسوخ شده، اما هنوز در افواه عمومی 
مردم این  شــهر تاریخی وجود دارد. شاید برخی 
از روش های درمان در گذشــته به صورت آنی 
تاثیرگذار نبوده است، اما صبر و روحیه را در بیمار 
ایجاد می نمود تا در مقابل بیماری طاقت بیشتری 
داشته باشد. این نوشتار که با حمایت های فرهنگی 
شورای اســلامی شهر هنگویه و شهردار فرهنگ 
دوســت و پرتلاش این شهر جناب آقای مهندس 
محمد اســفندمر به رشــته تحریر در می آید، در 
نظر دارد نگاهی به تاریخ پزشکی هنگویه داشته 
و نشــان دهد که مردم هنگویه در گذشته به چه 
صورت مسایل پزشکی خود را حل می نمودند و 
در زمانی که با توجه به راه های ناهموار توان انتقال 
مریض های خود به مراکز درمانی را نداشته و یا 
اصلا مراکز درمانی وجود نداشــته به چه صورت 

بیمــاران را درمان می کردند. بــرای درمان افراد 
بیمار روش های متعددی در هنگویه قدیم به کار 
گرفته می شــد و برخی از این روش ها به کمک 
 داروهــای محلی رفع می گردید و برخی دیگر به 
 شیوه هایی نظیر داغ درمانی و غیره مریض ها را مداوا 
می کردند. مناطق جنوبی ایران و از جمله هنگویه 
همیشه در گذشته در زمینه تامین آب آشامیدنی 
سالم با مشکلات زیادی مواجه بودند، آب چاه ها 
قابل شــرب نبود و برکه ها نقش زیادی در تامین 
آب شــرب مردم داشتند. اما امراضی که از طریق 
کرم پیوک و غیره که در آب ناسالم برکه ها یافت 
می شد، در هنگویه وجود داشت، خطرات زیادی 
 را بــرای مردم هنگویه ایجاد مــی کرد. برخی از 
سال ها بارندگی کم بوده و آب برکه ها ته می کشید 
 و آب بارندگی وارد برکه ها نمی شــد. در چنین 
ســال هایی آب برکه ها گندیده شده و کرم های 
 متعــدد در آب برکه ها یافت می شــد که آب را 
 غیر بهداشــتی می کرد. در برکه های ســقف دار 
کرم های داخل آب بیشتر بوده، ولی در برکه های 
 روبــاز چون نور آفتاب به ســطح آب می تابید، 
 کرم ها و حشرات ریز داخل آب کمتر بود. به تدریج 
برکه ها کلرینه شــده و تا حدودی آب بهداشتی 
تر مــی گردید. امــا افزایش جمعیــت هنگویه 
 باعث گردید که برای آب بهداشــتی این شهر از 
 شیوه های دیگر اقدام گردد. با وجود این بسیاری از 
بیماری های گذشته در اثر وجود آب ناسالم بوده 
اســت. برخی از روش های درمان در گذشته در 
هنگویه و منطقه بســتک وجود داشــت که در 
 حال حاضر منسوخ شــده و نگارنده به عینه این 
روش های درمان را دیده اســت. شاید اگر فردی 
در حال حاضر در مورد این روش درمان سخن به 
میان آورد، نســل کنونی با آن نا آشنا بوده و برای 
آن ها تاحدودی غیر قابل باور باشد. اما در گذشته 
بسیاری از مردم را از این طریق درمان می کردند. 
در تاریخ شفاهی افراد کهنسال در هنگوبه تمامی 
روش های درمان بیماران در گذشــته به خوبی 
وجــود دارد و آن ها تاریخ پزشــکی هنگویه را 
به خوبی نقل می کنند. بخشی از مسایل پزشکی 
مربوط به زنان و زایمان بود که این کار در هنگویه 
همانند بسیاری از روستاهای جنوب ایران توسط 
قابله های محلی صــورت می گرفت. در یکصد 
ســال پیش و ماقبل از آن مراکز درمانی در بیشتر 
نقاط کشور و جنوب ایران بسیار محدود بود و در 
برخی از موارد بیمار اگر جراحات زیاد داشــت، 
وفات می نمود. اما با توجه به گفته های افراد کهن 
سال بسیاری از بیماری ها توسط اطبا محلی درمان 
پیدا می کرد. بحث زنان و زایمان از مباحث بسیار 
 مهمی است که گاها باعث تلف شدن مادر و نوزاد 
می گردید. اما قابله های محلی دستورات مختلفی 

را در دوره بارداری بــه زن باردار می دادند تا از 
سقط جنین و غیره جلوگیری گردد. زنان کهنسال 
 خانواده تجربیــات زیادی به زن بــاردار منتقل 
می نمودند و به خوبی آگاه بودند که چه کارهایی 
را انجام دهند تا نوزاد به سلامت متولد گردد. مرکز 
درمانی بستک از جمله مکان هایی بود که سابقه 
طولانی در شهرستان بستک و جنوب ایران دارد 
و در آن سال ها که راه شوسه خوبی بین هنگویه 
و به عبارتی فرامرزان و بســتک وجود نداشت، 
برخی از زنان باردار را که قابله ها  نمی توانستند 
برای آن ها کاری بکنند، با سختی های فراوان به 
بستک منتقل می کردند. امکانات و مراکز درمانی 
در جنوب ایران و منطقه فرامرزان وجود نداشت 
و همین عامل هم باعث می گردید تعداد مرگ و 
میرها در اثر بیماری ها بیشتر شود. یکی از کارهای 
مهمی که اطبا محلی هنگویه انجام می دادند بحث 
شکسته بندی بود. در جامعه قدیم هنگویه با توجه 
به کارهای طاقت فرســایی که مردم در کارهای 
ساختمانی، باغات، مزارع کشاورزی و رفتن به کوه 
برای به دست آوردن شکار و غیره انجام می دادند، 
احتمال شکستن دست، پا و صدمه دیدن کمر زیاد 
بود. برخی از اطبای محلی هنگویه شکسته بندهای 
ماهری بودند و چنان با داروهای محلی و ممارست 
خود این کار را انجــام می دادند که بی نظیر بود. 

این طبیبان محلی رگ شناسان خوبی بودند و در 
صورت رگ به رگ شــدن بدن افراد، آن ها را به 
خوبی درمان می کردند. استفاده از آبگرم درمانی 
در هنگویه معمول بود و بــرای از بین بردن درد 
عضلات، بسیاری از مردم هنگویه به آبگرم ها رفته 
و افراد کهنسال که با درد عضلات بیشتری مواجه 
بودند، هر ســاله به آبگرم می رفتند. در آن زمان 
داروخانه و پمادهای مخصوص برای درد عضلات 
وجود نداشت و از روغن حیوانی و زردچوبه برای 
مالش و رگ به رگ شدن استفاده می کردند. داغ 
درمانی هم در هنگویه همانند بسیاری از مناطق 

جنوب ایران رایج بود. 
  داغ درمانــی یکی از راه هــای علاج برخی از 
بیماری توسط اطبای محلی بود. برای درمان بیمار 
موضع های خاصی در بدن مانند پشت کتف، فرق 
سر، ســینه و غیره  را داغ می کردند. این درمان 
با نوعی وســیله ی فلزی که آن را در آتش سرخ 
می کردند، انجام می گرفت. و در برخی از موارد 
موجب بهبود بیماری ها می شــد. داغ درمانی در 
بســیاری مناطق جنوبی ایران رواج داشته است 
و نگارنده خود از نزدیک شــاهد این امر بوده و 
گاها اگر یک زن چندبار ســقط جنین می کرد، و 
پیچ مو در جایی از بدن فرزند قبل از سقط جنین 
وجود داشت، توصیه می کردند تا روی موی پیچ 

خورده در بدن داغ نموده تا نحوست از بین برود 
و برخی از مردم از این طریق مشکلشان حل می 
شد. معمولا داغ با کاغذ فشرده شده برای کودکان 
انجام می دادند. پدر و مادر کودک داغ شــده هم 
هدیه گرانبهایی به خاطــر داغ کردن او به کودک 
می دادند تا تســلی خاطر او هم بشود.)حسن نیا، 
مشاهدات میدانی، ۱36۰( داغ کردن توسط افراد 
ماهری صورت می گرفت که سال های متوالی این 
کار را انجام داده باشند. اشتباه در این کار مضرات 
زیادی برای بدن فرد داغ شــونده در بر داشــت.  
شاید شنیدن این گفته ها در حال حاضر مقبولیتی 
نداشته باشد، اما نگارنده به عینه این موارد را دیده 
است. معمولا برخی از امراض عضلانی و به ویژه 
رگ به رگ شــدن را نیــز در صورت عدم مداوا 
 از داغ کردن اســتفاده می کردند. در حال حاضر 
داغ کــردن به عنوان مــداوای مریض در جوامع 
جنوبی ایران و شــهر هنگویه از بین رفته اســت 
 و روش هــای درمانــی مختلف بــرای بهبود 
بیماری ها بوجود آمده است و داروهای شیمیایی 
نوین جای بســیاری از داروهای محلی سابق را 
گرفته اند. اما روش های درمانی گذشته در دورانی 
 باعث تســلی خاطر بیماران و بهبــود حال آنان 
می گردید و همواره این روش های درمان در ذهن 

و خاطره مردم کهنسال هنگویه وجود دارد.

دکترمحمد حسن نیا / دریا
@ gmail.comM.hassannia1354

آگهی مناقصه عمومی دو مرحله ای
شرکت آلومینیوم المهدي در نظر دارد نسبت به خرید ، حمل و تحویل شش دستگاه 
کروسیبل همراه با درب و متعلقات مورد نیاز خود از طریق مناقصه عمومی اقدام نماید. 
لذا بدینوسیله از کلیه متقاضیان داراي صلاحیت دعوت مي شود جهت دریافت اسناد 
مناقصه به وب سایت المهدي به آدرس www.almahdi.ir  مراجعه و فایل مربوطه 

را دانلود نمایند .
توضیحات :

- آخرین مهلت ارائه پیشنهادات :  تا پایان وقت اداری روز یکشنبه مورخ 1400/06/21    
- ضمانتنامه : تضمین شــرکت در مناقصه مبلغ 1.400.000.000 )یک میلیارد و چهارصد میلیون( 
ریال مي باشد که می بایست برابر مواد مندرج در شرایط مناقصه تهیه و بهمراه اسناد مناقصه در پاکت 

تضمین )الف( قرار داده و بهمراه اسناد به دبیرخانه شرکت تحویل گردد .
- محل تحویل پاکات مناقصه : بندرعباس ، کیلومتر 18 جاده اســکله شهید رجائي ، بلوار صنعت ، 
شرکت آلومینیوم المهدي ، دبیرخانه شرکت. تلفن : 33595021-076  دورنگار : 076-33595550

 - کلیه پاکات مناقصه می بایســت بصورت دربسته ، ممهور و موضوع مناقصه روی پاکت ذکر گردد. 
ضمناً ارسال اسناد فني مناقصه بصورت مهر و امضاء شده از سوي شرکت کنندگان الزامي است .

- مضافاً اینکه به پیشنهادهاي مشروط ، مخدوش ، فاقد امضاء و پیشنهادهایي که بعد از مدت مقرر 
در آگهي واصل شود ، مطلقاً ترتیب اثر داده نخواهد شد . 

- هزینه درج آگهي به عهده برنده مناقصه مي باشد .
- مناقصه گزار در رد یا قبول هر یک یا تمامی پیشنهادات مختار است .

شرکت آلومینیوم  المهدی

  

  

آگهی مزایده اموال غیر منقول )استاد  ذمه(
ششدانگ یك باب خانه نوع ملك طلق دارای پلاک ثبتی 5۹۳ فرعی از 5۳ اصلی )پانصد و نود و سه فرعی از پنجاه و سه اصلی( واقع در بخش 2. ناحیه 02 حوزه ثبت ملك 
ناحیه دو بندرعباس استان هرمزگان به مساحت 700/0۱ متر مربع )هفتصد متر و یك دسیمتر مربع ( واقع در بخش دو بندرعباس به نشانی گچین پایین جنب مسجد جامع 
گچین که به نام سید عبداله آسمال ثبت و سند مالکیت صادر گردیده است و محدود به حدود زیر است: شمالا: دیوار بدیوار بطول )22/4۱( بیست و دو متر و چهل و یك 
سانتیمتر به شماره پانصد و نود و سه فرعی از پنجاه و سه اصلی شرقا: دیواریست، بطول )05 / ۳۱( سی ویك متر و پنج سانتیمتر به کوچه جنوبا: دیوار بدیوار بطول )22/8۱( 
بیست و دو متر و هشتاد و یك سانتیمتر به شماره پانصد و نود و یك فرعی از پنجاه و سه اصلی غربا: در سه قسمت که قسمت دوم آن شمالی است . اول درب و دیوار 
بطول )2۱/62( بیست ویك متر و شصت ودو سانتیمتر به کوچه دوم درب و دیوار بطول ) ۳/46 ( سه متر و چهل وشش سانتیمتر به کوچه سوم دیواریست بطول )۱۱/62( 

یازده متر و شصت و دو سانتیمتر به کوچه که به موجب سند نکاحیه شماره : ۱۳744 ، تاریخ: ۱400/02/06، دفترخانه ازدواج شماره ۳5 و دفترخانه طلاق شماره 2 شهر بندرعباس شهرستان بندرعباس 
استان هرمزگان در جهت وصول مهریه خانم لیلا گچین زاده و به علت عدم پرداخت بدهی منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی به شماره کلاسه ۱40000۳7۳ علیه ورثه سید عبداله آسمال 
) سید دانیال آسمال و سیده سنا آسمال و سیده خاطره آسمال و سیدرضا آسمال و سید محمد آسمال و سیده فاطمه آسمال و سیده مریم آسمال و سیده نادره آسمال و فریبا گچین زاده و سید عبداله 
آسمال( گردیده است بنا به تقاضای بستانکار مبنی بر ارزیابی ملك فوق و برابر گزارش کارشناس رسمی دادگستری مورد بازداشت عبارت است از یك ساختمان ویلایی با زیر بنای حدود ۱45 متر مربع 
با مشخصات اسکلت بنایی و نمای سیمانی، سقف چوب )تخته مربع ( شامل دو اتاق خواب ، پذیرایی، راهرو، هال، حمام و آشپزخانه می باشد کف پذیرایی، هال و راهرو موزاییك ، دیوارها تا زیر سقف 
گچ ، کف اتاقها سیمان و دیوارها گچ ، کف آشپزخانه و حمام سرامیك ، دیوار حمام و آشپزخانه تا ارتفاع 2 متر کاشی و مابقی سیمن سفید است درب ورودی و کلیه پنجره ها فلزی ، درب اتاقها چوبی 
، درب حمام آلومینیومی، اتاقها و آشپزخانه فاقد کمد دیواری و کابینت می باشد دور تا دور ویلا به عرض ۱/5 متر پیاده رو سیمانی ، در قسمت ورودی ساختمان یك سکوی سیمانی ، یك پارکینگ در 
ضلع جنوبی و یك سرویس بهداشتی در گوشه شمالی زمین قرار دارد دیوار های پیرامونی ملك با سنگ لاشه با سه عدد درب فلزی اجرا شده است ملك دارای یك انشعاب برق تکفاز 25 آمپر و یك 
انشعاب آب ۱/2 اینچ می باشد جمعا به مبلغ 4/750/000/000 ریال ) چهار میلیارد و هفتصد و پنجاه میلیون ریال( ارزیابی گردید لازم به ذکر است ملك مورد مزایده در اجاره مستاجر به مبلغ 6/500/000 
ریال می باشد و با رعایت تشریفات قانونی از طریق مزایده در روز یکشنبه مورخ۱400/6/2۱در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از ساعت ۹ صبح الی ۱2 ظهر از طریق مزایده حضوری به فروش 
می رسد شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به 
موجب یك فقره چك تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس و حضور خریدار با نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه 
التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل 
استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد، جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد . لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا 
حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده 
مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد خواهد شد .ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد ، مزایده روز اداری 

بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد . ۱400/۳۱۹ م/الف - تاریخ انتشار: 0۹ /۱400/6
مریم چمنی -  رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد  رهنی( 
به موجب پرونده اجرائی کلاسه ۹8004۱0 ششدانگ یك قطعه آپارتمان مسکونی ، قطعه دو تفکیکی به مساحت 74/78 متر مربع دارای پلاک ثبتی شماره 265۹۱ فرعی از ۱۹۳۹اصلی 
مفروز ومجزی شده از پلاک، 24000 فرعی به آدرس قشم - شهرک نریمان - کوچه نریمان 5 طبقه واقع در سمت شرقی طبقه اول که میزان ۱/6۱ متر مربع آن بالکن می باشد با حدود 
اربعه:شمالاً : دیوار و پنجره است بطول 5/80 متر به فضای حیاط مشاعی . شرقاً : دیواریست بطول ۱4/۱0متر به فضای قطعه ۱45 تفکیکی سابق ، جنوباً دیوار وپنجره و لبه بالکن بطول 
5/۹4 متر به فضای حیاط مشاعی . غرباً: در پنج قسمت که قسمت دوم شمالی و چهارم جنوبی است اول دیواریست مشترک بطول 4/50 متر به آپارتمان قطعه یك و دوم دیواریست بطول 
۱/74 متر به راه پله مشاعی سوم درب است بطول 4/55 متر به راه پله مشاعی و چهارم دیواریست بطول ۱/60 متر به راه پله مشاعی و پنجم دیواریست مشترک بطول 5/05 متر به آپارتمان 
قطعه یك ، ملك مورد نظر در یك ساختمان سه طبقه هر طبقه دو واحد با اسکلت بتن - نمای سنگ فاقد آسانسور، کف واحد تمام سرامیك کابینت ام دی اف-ودارای هود و گاز صفحه 

ای و یك دستگاه اسپلیت - دارای دو اتاق خواب - درب HTFپنجره هاupvc با قدمت 8 سال به انضمام پارکینگ شماره یك به مساحت 8 متر مربع وانباری شماره 2 به مساحت۱/8۳ متر مربع و با شماره چاپی 
84۹85 ثبت و سند مالکیت صادر و به آقای علی حسین زاده شماره ملی 25۱02۱0۳5۱ تحویل شده است که طبق نظر کارشناس رسمی به مبلغ 5/267/2۱0/000 ریال ارزیابی شده و پلاک فوق دارای 74/78 مترمربع 
اعیانی در طبقه اول - دارای انشعابات آب و برق که برابر گزارش مامور اجرا ملك مزبور در تصرف مستاجر می باشد پلاک فوق از ساعت ۹ الی ۱2 روز دوشنبه مورخ ۱400/06/22 در اداره و ثبت اسناد و املاک 
واقع قشم - میدان حافظ - بلوار مشاهیر سایت سمن پشت دادگستری - از طریق مزایده به فروش می رسد، مزایده مبلغ پنج میلیاردو دویست و شصت و هفت میلیون و دویست و ده هزار ریال  شروع و به بالاترین 
قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی 
و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است، و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه های فوق از محل مازاد به برنده 
مزایده مسترد خواهد شد و نیم عشر و حق مزایده نقداً وصول می گردد. ضمناً شرکت در جلسه مزایده منوط به تودیع )پرداخت( ده درصد مبلغ پایه مزایده به صندوق ثبت می باشد و همچنین خریدار بایستی تا پنج 
روز پس از مزایده مابقی )مابه التفاوت( مبلغ مزایده رابه حساب اداره ثبت واریز نماید در غیر این صورت مزایده تجدید ومبلغ تودیعی به حساب خزانه واریز خواهدشد . ۱400/۱۳۹ م/الف- تاریخ انتشار: ۱400/06/0۹

 محمد آرامش -  رئیس ثبت اسناد و املاک قشم

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

) قسمت اول(

عبدالمجید مرادی ســرویس شهرستان// فرماندار جاسک 
در نشســتی صمیمی با مدیران تشکل های مردم نهاد این 

شهرستان دیدار کرد.
   به گزارش خبرنگار دریا؛ محمد رادمهر فرماندار جاســک در این نشست 

صمیمانه  با اشــاره به ظرفیت بالای تشکل های مردم نهاد در رفع مسائل و 
مشــکلات اجتماعی، گفت: مسئولان باید با درک اهمیت نقش سازمان های 
 مردم نهاد در راستای حل مسائل و معضلات اجتماعی، از پتانسیل بالای این
سازمان ها بطور مناســب بهره بگیرند.رادمهر افزود: مردم بزرگترین سرمایه 

اجتماعی هر جامعه ای هستند و چون سمن ها برخاسته از خود مردم هستند 
رسالت بیشتر و سنگین تری نسبت به همه ادارات دارند.وی ادامه داد: سازمانهای 
مردم نهاد به واسطه اعتبار اجتماعی که دارند نقش موثری در فرهنگ سازی در 
جامعه دارند که باید از این نقش به درستی استفاده کنند.فرماندار جاسک با تاکید 
بر ضرورت انجام وظایف ساختاری از سوی این تشکل ها افزود: سازمان های 
مردم نهاد در راســتای ارائه نظرات مشورتی می توانند به عنوان بازو و همیار 

دولت عمل کنند، لذا فعال بودن سمن ها در شهرستان لازم و ضروری است.

دیدار مدیران سمن ها با فرماندار جاسک به مناسبت هفته دولت
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یزدیاسوجکرمان شیراززاهدانبوشهر اهواز  بندرعباس 

فروردین :
امــروز هیچ چیز نمی تواند به اندازه ی شــروع یک 
کار جدید به شــما احساس لذت و رضایت دهد، اما 
ممکن است خیلی زود منابع و انرژی شما تمام شود و 
نتوانید مسیر زیادی را طی کنید. دوست ندارید همزمان دست به انجام 
کارهای مختلف بزنید، زیرا احساس می کنید با این رویه انتظاراتی که 
دارید برآورده نخواهد شد. تحمل ندارید که یکی دو روزی صبر کنید 
تا دوباره کنترل اوضاع به دست شما بیفتد، اما باید بدانید که نمی توانید 

چیزهایی را که فراتر از اختیار شماست تغییر دهید.
  اردیبهشت :

امروز به اندازه ی کافی هوشمند هستید و می دانید که 
بهتر است همان ابتدای روز وظایف تان را انجام دهید، 
زیرا کمی دیرتر دیگر آن قدر اشتیاق ندارید که دل به 
کار بدهید. اگر از زمان بندی تعیین شده عقب افتادید هیچ جای نگرانی 
نیست. حواس تان باشد که به دیگران تکیه نکنید، زیرا نمی توانید از 
آن ها انتظار داشته باشید که موقع بحران به کمک تان بیایند، مگر این 
که به آن ها نشــان دهید که چه قدر در رسیدن به اهداف تان مصمم 

هستید. 
  خرداد :

احســاس می کنید که باید عجله کنید، اما شــاید این 
احساس باعث شــود که زمان بندی کارها را درست 
انجام ندهید، به ویژه اگر در ته دل تان نگران یک مهلت به ســرآمده 
هستید. اکنون تمایل دارید شتاب کنید تا بتوانید یک کار جدید شروع 
کنیــد و زندگی تان را با اضافه کــردن کمی هیجان به رنگ و لعاب 
درآورید. اما بدانید که در حال حاضر هیچ راه گریزی وجود ندارد و 

مجبورید اموری را که در دست انجام دارید به پایان برسانید.
  تیر :

 امروز احساس اعتماد به نفس مضاعف می کنید، زیرا 
 می دانید که اکنون این شــما هستید که حرف آخر را 
می زنیــد. معمولاً ترجیح می دهید وقتی امور زندگی 
پر تب و تاب می شود عقب نشینی کنید، اما امروز تمایل دارید که با 
انرژی وارد صحنه شوید. اما ممکن است به نقطه ای برسید که متوجه 
شوید بیش از توان تان خودتان را درگیر کرده اید و حالا نمی توانید 
این همه کار را یک جا مدیریت کنید، به همین خاطر تا چند روز آینده 

این فشارها همراه شما خواهند بود. 
   مرداد :

امروز می توانید در یک طوفان احساسی ثابت و پابرجا 
باقی بمانید، حتی اگر درگیر ماجراهای مختلفی باشید 
که از وقایع آینده خبر می دهند. از آن دسته آدم هایی 
هستید که می توانید با بحران های احساسی دست و پنجه نرم کنید، 
اما افق پیش رو نشــان می دهد که قرار است درس سختی بگیرید. 
همه ی چیزی که برای رسیدن به تعادل نیاز دارید این است که روی 
فعالیت های اجتماعی انرژی نگذارید، در عوض چند روزی به فکر 

خانه و خانواده باشید. 
 شهریور :

امروز نباید اجــازه دهید که هیچ چیزی حواس تان را 
پرت کند، در غیر این صورت ممکن است از مسیرتان 
 منحرف شــوید. اکنون رویاهای تان شــما را ترغیب 
می کنند و احســاس می کنید که باید خودتان را برای یک مأموریت 
آماده کنید، به همین خاطر شاید دیگران فکر کنند که شما فقط با فکر 
خودتان پیش می روید. در این فرآیند خلاقانه روح تان تقویت خواهد 
شد، اما تب و تاب احساسات تان را با نمک عقل و منطق متعادل کنید. 

 مهر :
امروز می توانید با تمام قدرت تان سعی کنید که خنثی 
باقی بمانید، اما یک چیزی هست که باید به آن توجه 
کنید. حس درونی تان به شما می گوید که اکنون زمان 
حرکت است و همه ی چیزهای مبهم دیگر از بین رفته اند و مربوط 
به گذشته می شوند. اکنون دقیقاً می دانید که کجا ایستاده اید و به کجا 
می خواهید بروید. رفتارتان طوری است که به دیگران نشان می دهد 

یا شما را همراهی کنند یا از جلوی راه تان کنار بروند.
 آبان :

امروز به سختی می توانید احساسات تان را مدفون کنید، 
یعنی برای تان راحت تر است که همین طور پیش بروید 
و حس و حال تان را بروز دهید. اکنون ماه به نشانه ی 
برانگیزاننده ی شما بازگشته و شما را سرشار از شور و هیجان کرده 
اســت. این شدت احساسات که اکنون شما را فراگرفته برای دیگران 
قابل تحمل نیست. اما اگر تمایل دارید که احساس قلبی تان را بازگو 
کنید می توانید از این فرصت برای تحکیم یک رابطه ی دوستی استفاده 
کنید. به دیگران اجازه دهید از حصارهایی که به دور خود کشیده اید 

عبور کنند تا دوستیشان افزایش یابد.
    آذر :

 معمولاً ترجیح می دهید که اقدامات تان ســخنگوی 
احساسات درونی تان شــوند، اما به نظر می رسد که 
امروز چیزی دارید که می خواهید از دیگران مخفی نگه 
دارید. اگر دوست ندارید که درباره ی احساسات تان حرف بزنید خیلی 
موضوعات جالب دیگر هست که می توانید روی آن ها تمرکز کنید. 
برای این که از شدت فشارها کاسته شود درباره ی پیشرفت کاری و 
اهداف بلند مدتی که در سر دارید با دیگران گفتگو کنید و موضوع بحث 

را مدام به جایی بکشانید که از مسایل شخصی حرفی به میان نیاید.
  دی :

شــاید بتوانید یک رویارویی غیر قابل اجتناب را یکی 
 دو روزی بــه عقب بیندازید، اما اگــر قصد دارید که به 
نتیجه ای آرامش دهنده دست پیدا کنید این تأخیر به شما 
 توصیه نمی شود. اگر احساسات تان را سرکوب کنید فقط بحران درست 
 کرده اید، باید دیر یا زود با آن ها مواجه شوید. اگر دست از کنترل اوضاع 
اطراف تان بردارید در کمال شگفتی خواهید دید که از اضطراب و نگرانی 

شما کاسته خواهد شد و شاید حتی ترس های تان نیز از بین بروند.
  بهمن :

احســاس می کنید که امروز وظیفــه دارید به اهداف 
دیگران در محل کار جامه ی عمل بپوشــانید، اما با 
این کار مجبور خواهید شد که اهداف خودتان را کنار 
بگذارید. متأســفانه ممکن است خیلی زود خشم بگیرید و نتوانید با 
دیگران کنار بیایید. اما سعی کنید امیدتان را از دست ندهید تا بتوانید با 
اعتماد به نفس حرکت کنید. روی همه ی فرصت ها و انتخاب هایی که 
جلوی روی تان است تمرکز کنید تا مثبت اندیشی از شما دور نشود.

   اسفند : 
احساس می کنید انرژی تان محدود شده و فروکش 
کرده اســت، در حالی که امیدهای تان لحظه به لحظه 
اوج می گیرند. این حس و حال شــما ممکن است  
برای تان ماجرا درست کند، آن هم وقتی که زبان باز کنید و قضیه 
را تعریف کنید. با احتیاط گام بردارید، لازم نیست همه چیز یکباره 
آشــکار کنید. این یک سفر احساسی و عاطفی است، اگر درست 
حرکت کنید آن وقت تحول و دگرگونی شــما کمتر برای دیگران 
عجیب و نگران کننده خواهــد آمد. کمربندتان را ببندید و از این 

سفر لذت ببرید.
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سرویس سلامت // بر اساس مطالعه دانشمندان 
دانشــگاه سملوایز مجارســتان، نوشیدن چند 
فنجان قهوه در روز می تواند خطر ابتلا به سکته 
قلبی و مغزی را به طور قابل توجهی کاهش دهد.

 ،۲٠۲١ ESc بر اساس تحقیقات ارائه شده در کنگره   
حداکثر ســه فنجان قهوه در روز با خطر سکته مغزی و 
بیماری های قلبی کشــنده مرتبط اســت.دکتر جودیت 
سیمون از مرکز قلب و عروق دانشگاه سملوایز، بوداپست، 
مجارســتان می گوید: طبق یافته های ما این بزرگترین 
مطالعه برای ارزیابی سیســتماتیک اثرات قلبی عروقی 
مصرف منظم قهوه در جمعیت بدون بیماری قلبی تشخیص 
داده شده است.او ادامه داد: نتایج ما نشان می دهد مصرف 
منظم قهوه بی خطر است، زیرا حتی مصرف زیاد روزانه با 
پیامد های نامطلوب قلبی عروقی و مرگ و میر ناشی از 
همه علت ها پس از پیگیری ١٠ تا ١۵ سال ارتباطی ندارد. 
علاوه بر این ٠.۵ تا ۳ فنجان قهوه در روز به طور مستقل 
با خطرات کمتر سکته مغزی، مرگ ناشی از بیماری های 
قلبی عروقی و مرگ به هر دلیلی مرتبط بود.با وجود اینکه 
قهوه یکی از پرمصرف ترین نوشیدنی ها در جهان است، 
اطلاعات کمی در مورد تاثیر طولانی مدت مصرف منظم 
بر ســلامت قلب و عروق وجود دارد.این مطالعه ارتباط 
بین مصرف معمول قهوه و حمله قلبی، ســکته مغزی و 
مرگ را مورد بررســی قرار داد. این مطالعه شامل ۴6۸ 
هزار و 6۲۹ شــرکت کننده در بانک زیســتی انگلیس 
بود که هیچ نشــانه ای از بیماری قلبی در زمان استخدام 
نداشتند. میانگین سنی ۵6 سال و ۵۵ درصد زن بودند.
شــرکت کنندگان با توجه به میزان مصرف معمول قهوه 
خود به سه گروه تقسیم شدند: هیچ کدام )به طور منظم 

قهوه مصرف نمی کردند، ۲۲.١ درصد(، سبک تا متوسط  
)٠.۵ تــا ۳ فنجان در روز، ۵۸.۴ درصد( و زیاد )بیش از 
۳ فنجان در روز، ١۹.۵(. محققان ارتباط مصرف روزانه 
قهوه و پیامد های ناشی از آن را در طول پیگیری متوسط 
١١ سال با استفاده از مدل های چند متغیره تخمین زدند. 
تجزیه و تحلیل بر اســاس عواملی که می تواند بر رابطه 
تاثیر بگذارد از جمله سن، جنس، وزن، قد، سابقه استعمال 
دخانیات، فعالیت بدنی، فشــار خون بالا، دیابت، سطح 
کلسترول، وضعیت اجتماعی و اقتصادی و مصرف معمول 
الکل، گوشــت، چای، میوه و سبزیجات و ... انجام شد. 
برای بررسی مکانیسم های بالقوه زمینه ای، محققان ارتباط 
بین مصرف روزانه قهوه و ساختار و عملکرد قلب را در 
طول پیگیری متوسط ١١ سال مورد تجزیه و تحلیل قرار 
دادند. برای این منظور، آن ها از داده های ۳٠6۵٠ شرکت 
کننده اســتفاده کردند که تحت تصویربرداری رزونانس 
مغناطیسی قلب )mri( قرار گرفتند که استاندارد طلایی 
برای ارزیابی ساختار و عملکرد قلب محسوب می شود.

دکتر سیمون گفت: تجزیه و تحلیل تصویربرداری نشان 
داد که در مقایسه با شرکت کنندگانی که به طور منظم قهوه 
نمی نوشند، مصرف کنندگان روزانه دارای قلب سالم تری 
بوده و عملکرد بهتری دارند. این واقعیت با معکوس کردن 
اثرات مضر پیری بر قلب سازگار است.او در پایان گفت: 
یافته های ما نشان می دهد که مصرف قهوه تا ۳ فنجان در 
روز با نتایج مطلوب قلبی عروقی همراه است در حالی 
که مطالعات بیشتری برای توضیح مکانیسم های اساسی 
مورد نیاز است، فواید مشاهده شده ممکن است تا حدی 
با تغییرات مثبت در ساختار و عملکرد قلب توضیح داده 

شود.

تأثیر فوق العاده قهوه بر کاهش خطر سکته مغزی و قلبی 

سرویس ســلامت // یک روانشناس بالینی گفت: 
بررســی دقیــق کارکردهای شــناختی در دوره 
خردسالی علاوه بر استعدادیابی، نقاط ضعف و قوت 

کودکان را نیز مشخص می کند.
  ســهیلا خانی، افــزود: اختلال یادگیــری، موضوعی 
 فراگیر است که با بروز مشکلات شدید در گوش کردن، 
صحبت کردن، نوشــتن، استدلال یا توانایی های محاسبه 
بروز می کند و به نارسایی در شبکه اعصاب مرکزی مربوط 
است.وی ادامه داد: تعریف حیطه های مرتبط با آموزش و 
پرورش و روانشناسی دانش آموزان اختلالات یادگیری 
در مفهوم سازی، بسیار حائز اهمیت است، زیرا از طریق 
تعریف اســت که می توان اقدامات مرتبط با تشــخیص، 
شناسایی و درمان را مشــخص کرد.خانی تصریح کرد: 
پس از فرایند تشخیص اختلال یادگیری، باید به شناسایی 
نیاز های آموزشــی و روانشــناختی کودکان با ناتوانی 

یادگیری پرداخت و محتوای غنی و کاربردی مداخله های 
روانشناختی را با استناد به نقص یا نواقص در زمینه های 
شــناختی، طراحی و تدوین کرد.این روانشناس بالینی 
اضافه کرد: اگر پیشرفت تحصیلی در دانش آموزی کمتر 
از سطح انتظار باشد، باید اقدامات غربالگری را پیگیری 
کرد، علاوه بر شــکاف بین توانایی بالقوه یا کارکرد های 
شناختی و عملکرد تحصیلی باید به ملاک های دقیق تری 
در زمینه تشخیص اختلال یادگیری توجه شود.وی افزود: 
برای کســب مهارت خواندن، یک کودک باید با استناد 
به ادراک شــنوایی و بینایی توانایی تمایز ادراک بینایی 
و شــنوایی را داشته باشد و قابلیت های حافظه شنوایی، 
بینایی، زبان و ســایر عملیات ذهنی را تکمیل کند.خانی 
اظهار کرد: خوشبختانه این عملکرد ها در بیشتر کودکان به 
اندازه کافی دیده می شود، به طوری که قادرند موضوعات 
درسی را یاد بگیرند، فقط زمانی که اینگونه کارکرد های 

شناختی مختل شوند و کودک نتواند از طریق کارکرد های 
شــناختی جبرانی در دیگر زمینه ها این گونه نواقص را 
مرتفع کند آنگاه در فرایند خواندن، نوشتن، دیکته یا انجام 
محاسبات با مشکل روبرو می شود.این روانشناس بالینی 
تصریح کرد: 6 نشانه مهم برای تشخیص اختلال یادگیری 
وجود دارد، اولین نشــانه این است که فرد برای خواندن 
کلمه تلاش زیادی یا کند و نادرســت عمل کند، مشکل 
داشتن در فهمیدن معنی کلمه ای که می خواند، یک نشانه 
دیگر اســت.خانی افزود: مشکل داشتن در هجی کردن، 
سازمان بندی ضعیف در بیان نوشتاری و پاراگراف بندی، 
مشکل داشتن در فهم عدد، ویژگی های اعداد یا محاسبه و 

ناتوانی در استدلال ریاضی و بکارگیری مفاهیم، ویژگی ها 
یا روش های ریاضی برای حل مسئله از دیگر نشانه های 
اختلال یادگیری اســت.این روانشــناس بالینی گفت: 
تشخیص دقیق هر کدام از نشانه های مرتبط با اختلال در 
محاســبات، خواندن و نوشتن، باید از طریق آزمون های 
غیر رسمی و رسمی توسط آزمونگر حرفه ای و با تجربه 
انجام شود.خانی اضافه کرد: بررسی وضعیت دقت، توجه، 
تمرکز، معطوف سازی و ادراک در دوره خردسالی، نقش 
تعیین کننــده ای را در غربالگری اختلال یادگیری دارد و 
مداخله های زود هنگام در زمینه کارکرد های هوشیاری 
)توجه، دقت، تمرکز و معطوف سازی( در دوره خردسالی، 

اثربخشــی بســیار زیادی به دنبال خواهد داشــت.این 
روانشناس بالینی تصریح کرد: بررسی دقیق کارکرد های 
شناختی در دوره خردسالی مزایای متعددی را به وجود 
می آورد که علاوه بر اســتعدادیابی، می تواند در چرخه 
تحولی و یا شناســایی دقیق زمینه های شناختی در دوره 
خردسالی تصویر واضح و شفافی از نقاط ضعف و قوت 
کودکان خردسال را ارائه دهد.وی یادآور شد: این امکان 
وجود دارد که دانش آموزان ناتوان در یادگیری را قبل از 
ورود به کلاس اول دبستان مورد ارزیابی روانشناختی قرار 
داد و با بهره گیری از اصول و فنون سنجش روانشناختی 
به تشخیص و شناسایی این ناتوانی پرداخت.خانی اضافه 
کرد: بدون شــک تمام دانش آموزان باید قبل از ورود به 
مدرسه، توسط متخصصان بینایی سنجی و شنوایی سنجی 
مورد معاینه قرار گیرند تا در صورت وجود آســیب های 

حسی، مداخله های مرتبط ارائه شود.

سرویس سلامت // سخنگوی دانشگاه علوم پزشــکی هرمزگان شیوع بیماری قارچ سیاه در 
هرمزگان را تکذیب کرد.

     به گزارش خبرنگاردریا ، دکتر فاطمه نوروزیان در ارتباط زنده اینترنتی با خبر ســاعت۲٠ شــبکه 
خلیج فارس گفت: از ابتدای همه گیری این بیماری در کشــور تاکنون، تنها یک مورد مشــکوک به این 
بیماری در هرمزگان مشاهده شده است که نتیجه آزمایش این فرد برای بررسی به آزمایشگاه ارسال شده 
است. وی افزود: قارچ سیاه یک بیماری نادر و غیرقابل واگیر هست که به بیماری کرونا ارتباطی ندارد و 
در کل در افراد دارای نقص ایمنی شدید و مصرف کنندگان کورتون با دوز بالا و بصورت طولانی مدت؛ 

در معرض ابتلای به این بیماری هستند.
طرح : اسمعیل سهرابی

سرویس سلامت  // یک ویروس شناس با اشاره به 
ویژگی هــای واریانت لامبدا ، گفت: این واریانت در 
کشورهایی اعم از هندوستان، ترکیه و قطر وجود 
دارد و ممکن است در جاهای دیگری هم که با آن ها 
ارتباطات داریم، باشــد و احتمال ورود آن به ایران 

وجود دارد. 
   دکتــر علیرضــا ناجــی - رئیس مرکــز تحقیقات 
ویروس شناسی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی درباره 
جهش لامبدا، گفت: واریانت لامبدا، واریانتی اســت که 
اولین بار در آگوســت سال ۲٠۲٠ در پرو شناسایی شد 
و از آن زمان تاکنون بیش از ۴٠ کشــور این واریانت را 
شناســایی کردند و مطمئنا هم به نظر می رسد که بیش از 
این ها باشد. زیرا تنها تعدادی از کشورها پایش ژنتیکی 
انجام می دهند و ممکن است لامبدا در تعداد بیشتری از 
کشورها وارد شده باشد. به هر حال در پرو با آمدن لامبدا، 
تعداد مرگ و میر بسیار بالا بود و در آن زمان بیش از ۷٠ 
درصد از مــوارد ابتلا مربوط به لامبدا بود که مرگ ومیر 
بالایی را هم تجربه کرد. البته این میزان مرگ ومیر فقط به 
دلیل جهش لامبدا نبود، به هر حال پرو کشوری است که 
ساختارهای بهداشتی ضعیف و آی سی یوی پایینی دارد و 
تعداد تست هایشان هم بسیار پایین است و تراکم جمعیت 

دارد، به همین دلایل مرگ ومیر در آن بالاتر بود.
* زنگ خطر کرونایی برای کودکان

  وی افزود: واریانت لامبدا به این صورت است که هفت 
موتاسیون به صورت نقطه ای در ناحیه اسپایک ویروس 
ایجاد شــده که چند موتاسیون آن هم باعث اتصال بهتر 
ویروس شــده و در نتیجه تکثیر بالاتر می شــوند و در 
عین حال نسبت به سیســتم ایمنی گریز بالایی را دارد. 
گزارشات هم نشان داده می تواند در کودکان بیماری بیشتر 
و شدیدتری ایجاد کند. البته این تصویر نهایی نیست. زیرا 
ما باید در این زمینه در کشــورهایی که لامبدا را گزارش 
کردند، تصویرســازی مناسب حاصل از اطلاعات بالینی 
آزمایشگاهی انجام دهیم تا ببینیم که بیماری شدیدتری 

می دهد یا خیر.

* » لامبدا « واکسن گریز است؟
  ناجی درباره گریز واریانت لامبدا از واکسن، گفت: مطالعاتی 
که در این زمینه انجام شــده، نشان داده که کاهش کفایت 
واکســن را در این واریانت می بینیم. به عنوان مثال درباره 
مدرنا و فایزر کار شــده و دیده اند که دو تا سه برابر کاهش 
اثربخشــی این واکســن ها را در برابر لامبدا داریم. به هر 
صورت می توان گفت که با واریانتی مواجهیم که هم احتمال 
انتقال بالاتری دارد و هم شکست واکسن و گریز از سیستم 
ایمنی در آن بیشتر است. وی درباره ورود احتمالی لامبدا 
به ایران نیز گفت: بــه هر حال جلو واریانت را با توجه به 
شــرایطی که ما داریم، نمی توان گرفت. از آنجایی که این 
واریانت در کشورهایی اعم از هندوستان، ترکیه و قطر وجود 
دارد و ممکن است در جاهای دیگری هم که ارتباطات با 
آن ها داریم، باشد و احتمال ورود آن به ایران وجود دارد، اما 
اینکه پیک ششمی را با لامبدا داشته باشیم، نمی دانم بر چه 
اساسی پیش بینی کرده اند.ناجی تاکید کرد: ما هنوز درباره 
خصوصیات لامبدا و اینکه خطرناک تر از دلتا باشد یا خیر، 
اطلاعات دقیقی نداریم. گزارشاتی هم که طی مدت های اخیر 
منتشر شده، نشان دهنده این است که دلتا همچنان پیشتاز 
اســت و بیش از لامبدا اثرگذاری دارد. در هر صورت باید 
صبر کنیم تا اطلاعات بیشتری از لامبدا به دست آید و ببینیم 
که ویروس در هر منطقه جغرافیایی چه رفتاری از خود نشان 
می دهد. نباید زود از آن بترســیم یا اینکه آن را دست کم 
بگیریم، بلکه باید صبر کنیم تا اطلاعات لازم از آن به دست 
آید و بتوانیم دقیق صحبت کنیم. البته به طور کلی می توان 
گفت که با توجه به تغییرات ژنتیکی که داشته، واریانت بسیار 
جدی و هشداردهنده است و باید مراقبت آن بود.وی درباره 
خطر بیشتر لامبدا برای گروه سنی ١٠ تا ۲٠ سال، گفت: این 

مشاهداتی است که دیده شده است، اما تصویرسازی مناسب 
و اینکه واقعا به این نتیجه برسیم، نیازمند مطالعه بیشتر و ادغام 
اطلاعات بالینی و اطلاعات آزمایشگاهی دارد تا بتوانیم به 
نتیجه قطعی برسیم. گزارش های اولیه بر این بوده که در گروه 
سنی پایین تر تاثیر بیشتری دارد  و مرگ و میر بالاتری دارد.

* چگونه از ورود لامبدا به کشور جلوگیری کنیم؟
ناجی درباره راهکارهای پیشگیری از ورود لامبدا به کشور، 
گفت: درباره کووید یک قانون کلی وجود دارد. ما در پیک 
سوم و چهارم نتوانستیم از ورود واریانت ها هم از عراق و هم 
از سایر کشورهای  اطراف جلوگیری کنیم. در پیک پنجم هم 
نتوانستیم از ورود دلتا جلوگیری کنیم. مهم این است که ما 
باید کنترل مناسبی از ورود مسافران چه به صورت هوایی، 
چه به صورت زمینی و دریایی داشته باشیم. در عین حال 
اقدامات لازم را در کاهش گردش ویروس انجام دهیم.وی 
ادامه داد: همچنان در کشورمان مدت زیادی است یعنی از 
اسفند سال قبل تاکنون، گردش ویروس در کشور همچنان به 
صورت بالا وجود دارد و متاسفانه بعد هم دلتا آمد و می بینیم 
که چقدر گسترده کشــور را درنوردیده و تعداد مبتلایان، 
بستری ها و بیماران نیازمند آی سی یو زیاد شده و همچنین 
تعــداد زیادی از هموطنان هــر روز دارند، فوت می کنند. 
باید اقدامات غیردرمانی بســیار شدیدی داشت. مرزها و 
مسافرت ها را کنترل کرد، باید به سرعت با قوانین درست 
و اجرای درست آن گردش ویروس را کاهش داد و در عین 
حال باید بتوانیم با تست های زیاد اکثر موارد بیماری و افراد 
در تماس با بیماری را شناســایی کنیم. این ها اصولی است 
که برای تمام واریانت ها صدق می کند و باید انجام شود. به 
عنوان مثال در کشورهایی مانند استرالیا یا چین که کشورهای 
موفقی در کنترل اپیدمی هستند، شاهدیم که با شناسایی یک 

مورد بیماری در ملبورن، فورا 
قرنطینه  ملبورن  شهر 

و  می شــود 
به  شروع 

تســت های 
یا  می کنند  وسیع 

در چین شــش مورد در 
ووهان دیده می شود، فورا کل استان 

قرنطینه و تســت به صورت میلیونی انجام می شود. حال 
این را با رفتارهای ما در ایران مقایسه کنید. ما همچنان در 
کشورمان روزی چندین هزار نفر موارد مثبت جدید داریم 
و اگر دیرهنگام هم تصمیم به تعطیلی می گیریم، قوانینی که 
اجرا می کنیم، بســیار ابتر است. بنابراین باید نسبت به این 
موضوعات توجه کرد و همت کرد و قاطعیت داشــت. در 
عین حال باید سرعت واکسیناسیون را هم افزایش دهیم و 
هم در انتخاب واکسن ها و هم سرعت بخشیدن و پوشش 

بالاتر واکسن باید همت کرد.
*  گرفتاری قارچ سیاه 

  ناجی در ادامه درباره بروز بیماری قارچ ســیاه نیز گفت: 
قارچ ســیاه یک میکروارگانیسم از دسته قارچ ها است که 
معمولا به عنوان یک عامل فرصت طلب وقتیکه سیستم 

ایمنــی بدن ضعیف می شــود، 
می تواند رشــد کند. به 
در  مثال  عنوان 
بیمارانی که 

نقص 

سیستم 
دارند  ایمنی 
یــا بیمارانــی که 
مصرف  زیــاد  کورتــون 
می کننــد، این قارچ کــه معمولا در 
ریه یا جای دیگر وجود دارد، می تواند امکان رشــد پیدا 
کند. درمانش هم مشــکل است. در مبتلایان به کووید، در 
افرادی که دچار بیماری پیش رونده ریوی می شوند و ریه 
محافظت خود را از دســت داده و ما هم داروهایی را برای 
بیمار  مصرف می کنیم که از واکنش سیستم ایمنی که موجب 
 التهاب می شــود، جلوگیری کنیم،  ضعف سیســتم ایمنی 
می تواند زمینه ساز رشد این قارچ شود و مشکلاتی را ایجاد 
 کند.وی گفت: کووید با تخریبی که در سیستم ریوی ایجاد 
می کند به همراه مصرف داروهای ســرکوب کننده سیستم 
ایمنی و ضعف سیستم ایمنی می تواند امکان رشد این قارچ 
را ایجاد کند. البته اینطور نیست که همه موارد شدید کووید 
دچار این بیماری شوند و بروز آن فقط در برخی موارد دیده 

می شود. این بیماری درمان دارویی ضد قارچی دارد. 

» لامبدا « در همسایگی ایران ؛

زنگ خطر کرونایی برای کودکان

سرویس ســلامت // مطالعه ای در انگلیس نشان داده است که 
تزریق دو دُز واکسن کووید ۱۹ در برخی از بیمارانی که دچار نقص 
سیستم ایمنی هستند به تولید پادتن کم یا غیرقابل توجهی منجر 

می شود.
 کارشناســان هنوز نمی دانند تاثیر کم بودن پادتن از نظر ایجاد ایمنی 
چیست، اما می گویند که تزریق دُزهای تقویتی احتمالا برای برخی از 
کسانی که سیستم ایمنی ضعیفی دارند، تصمیم مناسبی است. این شامل 
مبتلایان به واسکولیت می شود که داروی قوی »ریتوکسیماب« مصرف 
می کنند. برخی کشورها اکنون شروع به تزریق دُزهای تقویتی کووید ١۹ 
کرده اند.انتظار می رود انگلیس از ماه آینده به گروه های آســیب پذیر 

دز تقویتی واکسن کووید ١۹ ارائه کند اما اکنون منتظر توصیه های یک 
نهاد مستقل مشــورتی به نام »جِی سی وی آی« است.مطالعه اکُتاو که 
منابع آن را »شورای تحقیقات پزشکی« تامین کرده و توسط متخصصان 
دانشــگاه بیرمنگام هماهنگ شده، بخشی از شواهدی است که آن نهاد 
مشورتی در نظر خواهد گرفت.کسانی که در این مطالعه ثبت نام کردند 

شامل بیماران مبتلا به سرطان، آرتریت التهابی، بیماری های کلیوی یا 
کبدی و کسانی که پیوند سلول های بنیادی داشته اند می شود.یافته های 
آزمایشگاهی روی نمونه های خونی 6٠٠ داوطلب که در نشریه پزشکی 
لانست منعکس شده حاکیست: ١- سیستم ایمنی این افراد ۴٠ درصد 
بعد از دو دز آسترازنکا یا فایزر واکنشی غیر ایده آل نشان می دهد.۲- در 

میــان این گروه ١١ درصد چهار هفته بعد از تزریق دز دوم هیچ پادتن 
قابل مشاهده ای تولید نمی کنند - خیلی از اعضای این گروه افراد مبتلا 
به واسکولیت بودند که ریتوکسیماب مصرف می کردند. اما 6٠ درصد، 
پادتن قابل مقایســه با افراد جوان سالم تولید کردند و همه آنها دارای 
میزان ایده آل نوع دیگری واکنش سیستم ایمنی به نام »سلول های تی« 
بودند که می تواند عفونت ویروس کرونا را از بدن پاک کند.مطالعات اخیر 
با اســتفاده از داده های واقعی میزان ابتلا به کووید ١۹ در بیش از یک 
میلیون فرد آسیب پذیر حاکیست که واکسن های کرونا برای افرادی که 
بیماری های زمینه ای دارند بسیار موثر است به طوری که خطر دچار 

شدن به علائم کووید ١۹ را ۹٠ درصد کاهش می دهد.

براساس یک مطالعه در انگلیس ؛ 

تزریق واکسن کووید 19 در برخی به تولید پادتن منجر نمی شود 

تکذیب شیوع بیماری قارچ سیاه در هرمزگان

یک روانشناس بالینی مطرح کرد

۶ نشانه تشخیص اختلال یادگیری 
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گروه خبر // مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
هرمزگان گفت: از زمان شیوع ویروس کرونا در 
کشور ، تامین اجتماعی علاوه بر ارائه خدمات 
درمانی مستقیم در مراکز ملکی از طریق خرید 
خدمت از مراکز درمانی خصوصی ، دولتی و ... 
در حوزه ی درمان غیر مســتقیم  به بیماران 

بیمه شده ارائه خدمت کرده است. 
  بــه گزارش خبرنگار دریــا ، دکتر مریم امیری 
افزود: در درمان غیرمستقیم و طی سال گذشته و 
سه ماهه ابتدایی سال جاری بیش از ۴۴۸میلیارد 
ریال برای بیماران مبتلا به کووید تحت پوشــش 
بیمه تامین اجتماعی در اســتان هزینه به مراکز 
بستری طرف قرارداد پرداخت شده است. امیری 
عنوان کرد: طی این مدت هشت هزار و ۴۴۹ نفر   
در بیمارستان های طرف قرارداد با تامین اجتماعی 
با تشخیص کووید بستری شده اند و طی سه ماهه 
نخســت ســال جاری آمار تعداد بستری بسیار 

افزایش یافته است.

وی به تعداد بســتری در ســال گذشته اشاره و 
خاطرنشان کرد: در سال گذشته چهار هزار و ۹۵۲ 
نفر در مراکز بیمارســتانی طرف قرارداد بستری 
شــده اند که در فروردین ۲6١نفر، اردیبهشــت 
۳١۳نفر، خرداد ۸١۷نفر، تیر هــزار و ١۲۲نفر، 
مرداد ۵۹۷نفر، شهریور ۳۹۴نفر، مهر ۲۳۸نفر، آبان 
۴۳۲نفر، آذر ۲۹۵نفر، دی ١۳٠نفر، بهمن ١۷١نفر 

و در اسفند ١۸۲نفر بیمه شده بستری شده اند. 
امیری درباره هزینه پرداخت شده در سال گذشته 
اظهارداشت: در سال گذشته بیش از ١۹٠میلیارد 
و ۴٠٠میلیون ریال برای بیماران بســتری شده با 
تشخیص کووید در ســایر مراکز درمانی استان 

هزینه شده است. 
   وی در خصوص سه ماهه نخست سال جاری 
نیز یادآورشد: در سه ماهه نخست امسال هم در 
تعداد افراد بســتری و هم در هزینه پرداخت شده 
رشد بسیار زیادی نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته وجود داشته اســت به طوری که در این 

مدت تعداد ســه هزار و ۴۹۷نفر در سایر مراکز 
درمانی بستری بوده اند. 

  مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان ادامه داد: 
در فروردین سال جاری تعداد ۵۸۷نفر، اردیبهشت 
هزار و ١۵١نفر و در خــرداد هزار و ۷۵۹نفر از 
بیمه شدگان تامین اجتماعی در سایر مراکز درمانی 
بستری بوده اند که برای بستری این افراد بیش از 
۲۵۸میلیارد و ۵٠6میلیون ریال هزینه پرداخت 

شده است. 
   امیری به عملکرد بخش کووید در بیمارســتان 
خلیج فارس بندرعباس نیز اشاره و خاطرنشان کرد: 
 از ابتدای شــیوع این ویروس، در بیمارســتان 
خلیج فــارس ۲6 تخت به این بیماران شــامل 
۲۵تخت عــادی و یک تخت ویــژه اختصاص 
یافت و در حال حاضر تعداد تخت های اختصاص 
یافته به این امر به ١٠6 تخت شــامل صد تخت 
عادی و شش تخت ویژه رسیده است. همچنین ۹ 
تخت بســتری موقت کووید جهت ارائه خدمات 

 دارویی به بیماران مبتلا به کرونا که نیاز به بستری 
ندارند . 

   این مســوول اضافه کرد: این افزایش تخت با 
توجه به افزایش مبتلایان بــه کرونا و همکاری 
با دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان و با توجه به 

وضعیت قرمز اســتان انجام شده است تا بتوانیم 
خدمات بهتری به بیمه شــدگان و مراجعین ارائه 
دهیم دهیم. وی به تعداد مراجعین بیماران قطعی 
و مشکوک کووید١۹ به بیمارستان خلیج فارس 
از ابتدای شــیوع این بیماری تا اول شهریور سال 

جــاری عنوان کرد: در این مدت یــازده هزار و 
۹۷۵نفر بیمار قطعی و مشکوک به این بیماری به 
بیمارستان خلیج فارس مراجعه کرده اند که از این 
تعداد، هشت هزار و ۹۴۲نفر به صورت سرپایی 
و ســه هزار و ۳۳نفر به صورت بستری خدمات 

درمانی را دریافت کرده اند. 
   وی در پایان به تعداد پرســنل مبتلا شــده به 
کووید١۹ اشاره کرد و گفت: از اسفند ۹۸ تا ابتدای 
شهریور ماه سال جاری تعداد ۳۴۳نفر از پرسنل 
مدیریت درمان و بیمارستان خلیج فارس شامل 
پزشک، پرســتار و بهیار، نیروی خدماتی، اداری 
و مالی و سایر کادر درمانی به بیماری کووید١۹ 

مبتلا شده اند.

مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان خبر داد 

پرداخت 448میلیارد برای خدمات بستری بیمه شدگان مبتلا به کووید- ۱۹ به بیمارستان های استان

گروه گزارش // ساکنان بافت های فرسوده بندرعباس با دلی 
لرزان زیر سقف خانه های خود می روند و همچنان منتظر رفع 

مشکلات خود هستند.
  بافت های قدیمی و فرســوده برای ادامه زندگی ساکنان خود 
نیازمند حرکتی کنترل شده هستند که این حرکت در قالب یک 
الگوی بهسازی و نوسازی تبلور می یابد.باسازی بافت فرسوده امر 
آنی و سریع نیست بلکه فرایندی حساس و پیچیده است که نیاز 
به طراحی برنامه های هدفمند کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت 
دارد و برای دست یابی به ساماندهی و احیای موفقیت آمیز، به 
شناخت دقیق بافت قدیمی و کل سیستم شهر و نظام منطقه ای نیاز 
است.شهر بندرعباس با دارا بودن خصایص کلانشهری از حیث 
اهمیت در ســطح منطقه و کل کشور با مسائل کالبدی متعددی 
روبرو اســت که از جمله اساسی ترین آن بافت های نابسامان و 
فرســوده این شهر است که با وسعتی معادل هزار و ۵٠٠ هکتار 

چهره زیبای شهر را تحت تاثیر قرار می دهد.
*طرح جامع تفصیلی نوسازی بافت های فرسوده

  هسته اصلی و بافت شهری بیشتر شهر های هرمزگان علاوه بر 
اینکه با نوعی آشــفتگی و بی نظمی حتی درساخت و ساز های 
جدید مواجه هستند، درگیر بافت ناکارآمد و فرسوده نیز می باشند.

* میزان بافت های فرسوده در هرمزگان
  بافت های مسکونی شهر های هرمزگان برخلاف بافت های دیگر 
شهر های کشور از واحد های جدا از هم تشکیل شده است بطوری 
که بین واحد ها فاصله وجود دارد.مدیر کل راه و شــهر سازی 
هرمزگان می گوید: ۹ شــهر هرمزگان چهار هزار و ۲۴6 هکتار 
بافت فرسوده دارد که طبق آخرین سرشماری جمعیتی ۳6۵ هزار 
و 6٠۸ نفر معادل ۲٠ درصد در آن سکونت دارند.آرش رضایی 
می افزاید: این محدوده های ناکارآمد شامل هزار و ۷٠٠ هکتار 
سکونتگاه غیررسمی، دو هزار و ۳۹٠ هکتار بافت فرسوده میانی 
و بیش از ۳٠٠ هکتار محدوده های تاریخی است.وی می گوید: 
اکنون ۲٠ محله استان، در دستور کار اقدام مشترک دستگاه های 

اجرایی برای بازسازی است.
*  بندرعباس رکورد دار بافت فرسوده در استان

  شهر بندرعباس بعلت موقعیت جغرافیایی و مرکزیت سیاسی 
استان در چهار دهه اخیر از وزن و اهمیت ویژه ای در سطح ملی و 
منطقه ای برخوردار است، به گونه ای که طبق آمار رسمی، جمعیت 
آن از ۳۵ هزار نفر در سال ١۳۴۵ به ۵۲6 هزار نفر در سال ١۳۹۵ 
رسیده است.این رشد شتابان به همراه کاستی های برنامه ریزی های 
توسعه، مسکن و شــهری، موجب ایجاد و گسترش تدریجی 
اسکان غیررسمی شده است.مدیر کل راه و شهرسازی هرمزگان 
می گوید: بنابر اطلاعات حدود ۴۳ درصد شــهر بندرعباس در 
بافت های فرســوده و سکونتگاه های غیر رسمی اسکان دارند.

آرش رضایی می افزاید: محدوده قانونی شهر بندرعباس ۷ هزار 
هکتار مســاحت دارد که هزار و ۳۷۲ هکتار آن بافت فرسوده 
میانی اســت و بیش تر شــامل محلات اولیه شکل گیری شهر 
بندرعباس هستند که در واقع رشد شهری در طول سالیان از این 
نقاط شروع و گسترش یافته است.وی می گوید: همچنین هزار و 
۷٠٠ هکتار از سکونتگاه ها در بندرعباس غیررسمی و بیش از 
۵٠ هکتار آن را بافت های تاریخی تشکیل داده اند که مجموعا 
۳ هزار و ١۲۵ هکتار بافت ناکارآمد در شهر بندرعباس وجود 
دارد.رضایی می افزاید: بیشــترین مساحت بافت های ناکارآمد 
شــهر بندرعباس در مناطق ۳ و ۴ شهرداری واقع شده است و 
بعد از بندرعباس شــهر میناب دارای مساحت قابل توجهی از 
بافت هــای ناکارآمد مصوب را به خود اختصاص داده اســت.

مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان می گوید: از جمله محله هایی 
با بافت فرسوده در بندرعباس می توان به محله چاهستانی ها، 
آیت الله غفاری )شهناز قدیم(، شهرک توحید )شغو(، چه چهکور، 
کمربندی، دوهزار، اسلام آباد، حسین آباد و طلا بند اشاره کرد.

رضایی می افزاید: ساکنان این محله های شهر بندرعباس از داشتن 

زیرساخت های اولیه از جمله خیابان و کوچه های مناسب محروم 
بوده و تا اصلاحات هندســی و جانمایی صورت نگیرد، ایجاد 
امکانات شــهری مانند فضای سبز، فضای آموزشی، ورزشی و 

فرهنگی نیز امکان پذیر نیست.
* روند بازسازی بافت های فرسوده

  نــوع مداخلــه در بافت های ناکارآمد شــهری، بازآفرینی و 
توانمندسازی اینگونه محلات اســت که شامل اقدامات جامع 
و یکپارچه برای حل مشــکلات شهری در این محلات است، 
و در نهایــت به یک پیشــرفت پایداری اقتصــادی، کالبدی، 
 اجتماعی و محیطــی می انجامد.مهمترین امر تلاش برای ارتقاء 
زیســت پذیری و بهبود کیفیت زندگی در محدوده های محلات 
هدف بازآفرینی شهری است و در این راستا باید متوسط سرانه های 
مربوط به خدمات و زیرساخت های شهری در بافت های ناکارآمد 
)بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیررسمی( به مقدار متوسط 
شهر برسد.مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان می گوید: پارسال 
١۷ طرح بازآفرینی با اعتبــار ١۵٠ میلیارد ریال در هرمزگان 
اجرا شــد.آرش رضایی می افزاید: در برنامه اجرایی پیشنهادی 
اســتان برای امسال نیز مبلغی بیش از ١۷۵ میلیارد ریال علاوه 
 بــر پروژه های جــاری نیمه تمام، تعداد ١٠ پــروژه جدید نیز 
برنامه ریزی و برآورد شــده است که محور های فعالیتی آن ها 
مشتمل بر توسعه و تجهیز امکانات و خدمات روبنایی، بهسازی 
و ارتقای شبکه تاسیسات شهری و محله ای و فضا های شهری، 
طرح هــای بازآفرینی قلمرو های عمومی در قالب طراحی های 
شهری و همچنین توسعه توانمندی های اجتماعی و اقتصادی از 
طریق نهاد سازی ها و ظرفیت سازی در زمینه آموزش و ترویج 
در محلات هدف ناکارآمد در سطح استان است. وی می گوید: 
اجرای این برنامه ها منجر به ارتقای اســتاندارد های مســکن، 
ســرانه فضا های عمومی، بهبود دسترسی به خدمات شهری و 
زیرساخت های شهری در سطح میانگین شهر و بهبود وضعیت 
اجتماعی ساکنان از طریق برنامه های توسعه محله محور می شود.

*  عوامل شکل گیری بافت های فرسوده
  عوامل متعددی در رشــد و شــگل گیری بافت های فرسوده 
در ســطوح کلان، میانی و خرد دخیل هستند که این عوامل را 
می توان در دسته بندی کلی به عوامل اجتماعی_جمعیتی، عوامل 
اقتصادی، عوامل زیست محیطی و عوامل سیاسی مدیریتی تقسیم 
کرد.طبق تعریف های صورت گرفته، بافت فرسوده شامل چهار 
نوع از جمله بافت فرسوده شهری دارای میراث تاریخی، بافت 
شــهری بدون میراث ویژه تاریخی یا فرهنگی، بافت فرسوده 
روستایی و بافت حاشیه ای شهری است.کارشناسان اجتماعی 
و شهری مسایل زیست محیطی، کمبود امکانات، عقب ماندگی 
فرهنگی و آسیب های اجتماعی را مهم ترین مشکلات بافت های 
فرســوده عنوان می کنند که باید با همکاری دستگاه های متولی 
برای حل آن ها اقدام شود.کارشناس بازآفرینی شهری می گوید: 
گسترش فضایی شهر سبب شکل گیری بافت های جدید شهری 
و جابجایی ساکنان و کاربری های شهری به نواحی جدید شده 
است.فرناز زمانی می افزاید: در فرایند گسترش بی رویه کالبدی و 
استقرار نامتعادل جمعیت، بافت های ناکارآمد به صورت مختلف 
ظهور و گســترش یافتند و در نتیجه این جابجایی، به تدریج 
بافت های قدیمی کارکرد و حیات اجتماعی – اقتصادی خود را 
از دست داده اند و با تنزل شرایط اجتماعی، اقتصادی و کالبدی، 
به سمت رکود و فرسودگی گرایش پیدا کرده اند.وی در خصوص 
چالش های این محلات می گوید: این محلات عموما با چالش ها 
و مشکلاتی شامل مسکن نامناســب، کاربری های ناسازگار، 
دسترسی نداشتن به امکانات و خدمات، کمبود فضای سبز، فقدان 

زیرساخت های مناسب رو برو هستند که منجر به ناپایداری و 
ناکارآمدی در این محلات شده است.زمانی می افزاید: شهر های 
هرمزگان علی الخصوص بندرعباس یه دلیل شرایط آب هوایی 
که دارند روند فرسودگی بافت های این شهر ها نسبت به مناطق 

دیگر سرعت بیشتری دارد.
* مهم ترین مشــکلات پیش روی بازســازی بافت های 

فرسوده
  تلاش طرح های بازآفرینی شــهری خلق فضا ها و مکان های 
شهری با هدف فراهم کردن امکان کار و زندگی استاندارد برای 
شــهروندان است، ولی همیشــه اجرای طرح ها با چالش های 
 ســاختاری و کارکــردی مواجــه و در هر حــوزه نیازمند 
آسیب شناسی است.نظر کارشناسان بازآفرینی شهری را در مورد 
مشکلات پیش روی بازسازی بافت های فرسوده جویا شدیم که 

مهم ترین آن ها عبارتند از:
١_ ناهماهنگی سازمان های متولی

کارشناس بازآفرینی شهری می گوید: مهمترین مشکل در فرایند 
بازآفرینی شهری عدم هماهنگی و نگاه بخشی سازمان های متولی 
در بازآفرینی اســت. در یک محله یا یک بخش از بافت یک 
شهر، سازمان های متعددی مسئولیت اجرایی اعم از تاسیساتی، 
زیرساختی، اجتماعی، فرهنگی و ... دارند که اجرای این پروژه ها 

و مداخلات مستلزم هماهنگی بین سازمان های مختلف است.
فرناز زمانی می افزاید: همچنین عدم توجه کافی دســتگاه ها به 
برآورد ریالی پروژه های مورد نیاز محلات و تامین منابع مالی آن 
توسط دستگاه های متولی طبق قوانین جاری که هر ساله باید در 
برنامه اجرایی برآورد شود که همین امر باعث می شود پروژه ها 

زمان بر و هزینه های بیشتری را تحمیل کند.
۲_ همراهی نکردن ساکنان محلات در بازآفرینی

از آنجایی که احیا، بهســازی و نوسازی شهری مستلزم اتخاذ 
سیاســت های چند وجهی در حوزه عمران، خدمات و مسکن 
شــهری و ارایه خدمات اجتماعی و اقتصادی به ســاکنان این 
محلات اســت و هدف نهایی بازگردادن حیات شهری به این 
عرصه های کم رونق است و چون مردم بهره بردار نهایی و اصلی 
هســتند، انجام این وظیفه به تنهایی از عهده یک دستگاه دولتی 
برنیامده و پیشــبرد آن در مقیاس بزرگ و مؤثر مستلزم تعهد 
مشترک و هماهنگ مجموعه دستگاه های دولتی و شهرداری ها 
در حوزه های ذیربط در سطوح ملی، استانی و محلی با همراهی 
و مشارکت مستقیم مردم و نخبگان و فعالان غیردولتی و بخش 
خصوصی است.مدیرکل راه و شهرسازی هرمزگان می گوید: تا 
امروز کلیه اقدامات صورت گرفته در این مسیر جهادگرانه و با 
حمایت، مشارکت و تعاملات سازمان های مجری متولی شامل؛ 
استانداری، شهرداری ها، دستگاه های زیربنایی، سازمان های مردم 

نهاد و ساکنین بوده است.
۳_ نبود جذابیت برای مداخله گران خصوصی برای ساخت و 

ساز
مشکل اساســی دیگری که قابل اشاره است، نگاه سودجویانه 
 صرف به پروژه های بازآفرینی توســط برخی ســازمان ها یا 
مداخله گران اســت که در واقع این فرایندی است برای ایجاد 
تعادل در ابعاد اجتماعی، فرهنگی، زیست محیطی و اقتصادی؛ لذا 
از آنجایی که برنامه های تشویقی همچون تسهیلات تعیین شده به 
دلیل افزایش هزینه های ساخت و ساز از نگاه سازندگان با توجه 
به نرخ تورم و هزینه ها، چندان جذاب نیســت و اقبال چندانی 
جهت ورود سرمایه گذاران در بافت های فرسوده شهر در قیاس 

با بخش های دیگر شهر ندارد.
۴_ نداشتن سند مالکیت خانه ها دربافت های فرسوده

پاییــن بودن درصد مالکیت رســمی ســاکنین بــه ویژه در 
سکونتگاه های غیر رســمی از چالش های بازآفرینی است که 
نیازمند پیگیری همه جانبه مسئولین استانی برای رفع این مشکل 
است.۵_ پایین بودن نرخ تسهیلات تعیین شده برای نوسازی و 

بالا بودن سود بازپرداخت
*  خانه هایی که هست، سند هایی که نیست

  ساکنان بافت های ناکارآمد اغلب از اقشار ضعیف جامعه هستند، 
علاوه بر هزینه های اخذ سند مالکیت، امکان اخذ تسهیلات با 
توجه به در دست نداشتن سند مالکیت وجود ندارد.کارشناس 
حقوقی اداره کل راه و شهرسازی هرمزگان می گوید: واگذاری 
اسناد مالکیت در بافت های فرسوده شهری بر مبنای مصوبه هیئت 
مدیره و مجمع عمومی ســازمان ملی زمین و مسکن صورت 
می گیرد.اشرفی می افزاید: به دلیل شکایت دیوان محاسبات کشور 
این مصوبه در هیئت عمومی دیوان عدالت اداری ابطال شــده 
است که اکنون امکان صدور اسناد مالکیت در بافت های فرسوده 
وجود ندارد.وی در مورد راه حل این مشکل می گوید: حل این 
مشکل نیازند مصوبه هیئت وزیران یا تصویب قانون در مجلس 
شورای اسلامی است.اشرفی می افزاید: این مشکل در نامه های 
جداگانه ای به وزارت کشــور و مجمع نمایندگان هرمزگان در 

مجلس شورای اسلامی اعلام شده است.
*  اندرحکایت وام های مسکن بافت های فرسوده

  هرچند در این زمینه ابلاغیه هایی وجود دارد، اما یکی مالکین 
این مناطق بافت فرسوده از صادر نشدن اسناد مالکیت گله مند 
 اســت و می گوید: به بانک ها برای دریافت وام مسکن مراجعه 
می کنیم به دلیل نداشــتن سند از دریافت وام محروم هستیم و 
خودمان هم هزینه ساخت و ســاز نداریم.وی می افزاید: برای 
دریافت سند که به مراجع ذی صلاح مراجعه می کنیم می گویند 
منع قانونی وجود دارد تا این موانع قانونی برداشته نشود امکان 
صدور سند وجود ندارد.وی می گوید: در ابتدا این محله به عنوان 
محله نمونه در کشور برای بازسازی بافت فرسوده مطرح شد، 
ولی پس ازاینکه مردم رضایت دادند ســازمان ها به وعده خود 
عمل نکرده و مردم با مشــکل سرپناه مواجه شدند و هنوز هم 
این معضل حل نشــده است.کارشناس بانک مسکن هرمزگان 
می گوید: متقاضیان تسهیلات نوسازی در بافت فرسوده باید سند 
مالکیت، پروانه ســاخت و پیشرفت ۲٠ درصدی داشته باشند.

سکینه دهقانی می افزاید: راه حل پرداخت وام به متقاضیانی که 
سند مالکیت ندارند این است که باید یک سند پشتیبان داشته 
باشند تا وام به آن ها تعلق بگیرد.علی کمالی مدیر شعب بانک 
مســکن هرمزگان نیز می گوید: وام بافت فرسوده با سه شرط، 
استفاده از پنجره دوجداره، ســاخت کف منازل از فوم و بتون 
و اســتفاده دیوار ها به شکل سبک باشد پرداخت می شود.حال 
 باید برای حل این مشکل مسئولان استان آستین های همت را 
بالا زده و از هیئت وزیران و یا مجلس شورای اسلامی مصوبه 
و قانونی برای تسهیل این دغدغه مردم دریافت کنند.مدیرکل راه 
و شهرسازی هرمزگان می گوید: در اجرای تکالیف برنامه ششم 
توســعه، تدابیر ابلاغی ریاست جمهور در سال ١۳۹۷ مبنی بر 
تحرک بخشــیدن به برنامه های بازآفرینی شهری اعم از احیاء 
بافت های فرسوده و سکونت گاه های حاشیه شهر ها از طریق 
بازآفرینی و نوســازی محلات و ساخت مسکن مناسب، در 
چارچوب آیین نامه اجرایی برنامه ملی بازآفرینی شهری پایدار، 
نوسازی بیش از ۳ هزار واحد مسکونی در برنامه اجرایی استان 
قرار گرفته است.آرش رضایی می افزاید: از سال ١۳۹۷ تاکنون 
تعداد هزار و ١۳۹ واحد با اعتباری بالغ بر ۵ هزار و ۷۵۳ میلیارد 

ریال تسهیلات نوسازی پرداخت شده است.

*  علت کند پیش رفتن طرح بازآفرینی شهری
مهم ترین علت های کند پیش رفتن طرح باز آفرینی شهری را در 

بندرعباس می توان به موارد زیر اشاره کرد؛
_ جزیره ای عمل کردن دستگاه های اجرایی متولی

_عدم تحقق به موقــع و مکفی منابع اعتباری مصوب به دلیل 
محدودیت منابع

_ عدم استقبال ساکنین محلات هدف در اخذ تسهیلات نوسازی 
مسکن

_ پایین بودن مبلغ تســهیلات ابلاغی نوسازی مسکن در قبال 
هزینه های ساخت

_ بالا بودن مبلغ سود بازپرداخت تسهیلات
_ منع قانونی صدور اسناد مالکیت

_ کمبود منابع ارضی دولتی به منظور تأمین عرصه بدون معارض 
جهت شتاب دهی به تولید مسکن

* تهدید هــای فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی بافت های 
فرسوده

یکی از مهمترین معضل های حال حاضر بیشــتر شــهر های 
کشورمان از جمله استان هرمزگان، وجود بافت های فرسوده و 
ناکارآمد است که تهدید های بسیار فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی 
نهفته در وجود این بافت ها خطری جدی برای جامعه محسوب 
می شود.دلایل مختلفی از جمله مهاجرت های بی رویه از روستا ها 
به شــهرها، کمبود امکانات و خدمات شهری و نامناسب بودن 
تأسیســات زیربنایی در بخش هایی از شهر ها سبب مهاجرت 
ســاکنان بومی به مناطق دیگر شهر ها شده است.در نتیجه این 
مهاجرت ها، نرخ رشــد جمعیت در این مناطق منفی شده و از 
سوی دیگر به دلیل وضعیت اقتصادی و اجتماعی ساکنان بافت ها، 
روند بهسازی و نوسازی درون بافت به کندی صورت گرفته که 
همه این عوامل ســبب گسترش بافت های فرسوده شده است.

براساس نظر کارشناسان بازآفرینی شهری بازسازی بافت های 
فرسوده در ارتقای کیفیت زندگی بسیار تأثیر گذار بوده و توسعه 
همه جانبه اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و کالبد شهری را در بر 
خواهد داشت.بر اساس طرح ملی بازآفرینی شهری که اجرای 
رسمی آن از بهمن ١۳۹6 آغاز شده است سالانه ١٠ درصد بافت 

فرسوده و ناکارآمد شهری در سطح کشور بازسازی می شود.
* طرح های انجام شده

نقش بازسازی و زیباسازی شهری بندرعباس در جذب 
توریست

  در سال های اخیر نقشی که بازسازی و زیباسازی منظر شهر 
در جذب گردشــگر دارد، مورد توجه پژوهشــگران حوزه ی 
گردشگری و برنامه ریزی شهری برخی کشور ها به خصوص 
کشــور های پیشــرفته که دارای پیش زمینه های توســعه ی 

گردشگری شهری هستند، قرار گرفته است.
  نتایج نشــان می هد که به دلیل تأثیری که زیباســازی شهر 
بر تصویر ذهنی گردشــگران از شــهر، تصمیم بــه بازدید از 
مکان های گردشــگری، پیاده روی و پرسه ی گردشگران در 
شهر، تجربه ی گردشگران و نیز ارتباط گردشگران با مکان به 
صورت حلقه های زنجیر به یکدیگر متصل اند و منظر شهری 
ارتباط دهنده ی اجزای این زنجیره است. در واقع منظر شهری 
که مطلوب گردشگران اســت، می تواند در تمام ابعاد یاد شده 
موجب شــکوفایی و توسعه گردشگری شهری شود.هرگاه نام 
شهر های بندری به ویژه بندرعباس برزبان می آید تداعی کننده 
واژه هایی از قبیل پالایشگاه، صنایع و مناطق آزاد است، غافل 
از آنکه بندرعباس و همه شــهر های بندری به عنوان ویترین 
کشور می توانند بستری مناسب برای جذب گردشگران داخلی 
و خارجی و توسعه صنعت پرمنفعت گردشگری باشند.شهر های 
بندری در تمام دنیا بیشــترین ظرفیت پذیرش توریست را دارا 
هستند، اما شهر بندرعباس برخلاف تمام شهر های بندری جهان 
زمره شهر های فقیری قراردارند که از بافت فرسوده و نامناسب 
 شــهری رنج می برد.مسئولان و دســتگاه های متولی استان با 
برنامه ریزی، طرح جامع باز آفرینی شهری و استفاده از ظرفیت 
صنایع استان می توانند بندرعباس را در تراز شهر های گردشگری 

جهان گردشگری بسازند.
* راهکار ها

با توجه به در هم تنیدگی مشــکلات بافت های فرســوده در 
بندرعباس نیازمند حمایت همه دستگاه های قانون گذار و اجرایی 

در این زمینه نیاز است.
_ حمایت تسهیلاتی

_ رفع مشکلات سند مالکیت
_ تشویق توسعه گر های بازسازی

_ برداشت موانع قانونی از طریق مجلس و دولت
_ پرداخت تسهیلات با سود کم

_ تصویب طرح جامع بازآفرینی
_ ایجاد بانک اطلاعات برای هماهنگی دستگاه های متولی

_ استفاده از ظرفیت های صنایع در بازآفرینی شهربندرعباس
* نتیجه گیری

  امروز توجه به بافت فرسوده و احیای آن با توجه به مشکلات 
روبنایی و زیرساختی متعدد آن ها یک ضرورت بسیار مهم است 
و برخورد اصولی و منطقی با این بافت ها کمک بزرگی به توسعه 
پایدار و گردشگری در شهر های هرمزگان است.آنچه از ساخت 
و ساز بافت های فرســوده به چشم می خورد سرعت کند این 
مساله است که می طلبد مسئولان با همدلی، مشارکت بنگاه های 
اقتصادی و طرح جامع بازسازی شهری، روند ساخت و ساز را 

تسریع بخشند./ خبرگزاری صدا و سیما 

دل های لرزان زیر بافت های فرسوده بندرعباس 

 گروه خبر // عضو هیئت علمی دانشگاه فرهنگیان 
با اشاره به چالش های پیش روی کنکور سراسری 
گفت : آموزش و پــرورش به تنهایی توان مقابله با 
چالشی که از بیرون به وی تحمیل می شود را ندارد. 
   مســعود ســعادتی با اشــاره به اینکه ریشه مسئله 
کنکور خــارج از حــوزه آموزش و پرورش اســت 
گفت: مشــکل اصلی کنکور عدم توجه به اســتعدادها 
در نظــام پذیرش دانشجوســت، اما ایــن کار با زور 
 قابل انجــام نیســت. ســال های اخیر بســیاری از 
 دانش آموزانی که اصرار داشتند در رشته های علوم تجربی 
ثبت نام کنند وقتی در مدارس دولتی پذیرش نشــدند 
در غیردولتی ها ثبت نام کردند.  وی تصریح کرد: برای 
حل ریشــه ای مشــکل کنکور باید عدالت در توزیع 
درآمد میان مشاغل را جدی گرفت.منظور برابر سازی 
حقوق نیســت بلکه فقط کافی است از تصویب قوانینی 
که به بی عدالتــی نامعقول دامن مــی زند جلوگیری 

 کرد. مثــلا اجرای طــرح تحول ســلامت و افزایش 
سرسام آور دریافتی بخشی از جامعه پزشکی، متقاضیان 
علوم تجربــی را از ۳٠ درصد به بیــش از 6٠ درصد 
رساند. مشکل کنکور زمانی حل خواهد شد که بخشی 
از دانش آموزان به جای ورود به دانشــگاه در مســیر 
اشتغال مهارتی وارد شوند.عضو شورای مرکزی کانون 
تربیت اسلامی با بیان اینکه اگر هوش چندگانه را قبول 
کنیم باید بپذیریم که لازم نیست همه افراد جامعه وارد 
دانشگاه شوند گفت: خیلی ها هستند که پس از ورود به 
 دانشگاه و فارغ التحصیل شدن دوباره به همان مسیری بر

 می گردند که باید قبل از دانشگاه می رفتند. این کار را 
نمــی توان با قانون و اجبار انجام داد. بخشــی از افراد 
 متقاضی ورود به دانشگاه هم باید متناسب با استعداد خود 
رشته های دانشــگاهی را انتخاب کنند. این کار زمانی 
امکان پذیر اســت که همه مشــاغل از درآمد مناسب 
برخــوردار باشــند و اختــلاف درآمد بین مشــاغل 
معقول باشد.ســعادتی افزود: در این صورت مشــکل 
کنکــور و مافیای کنکور حل خواهد شــد و این همه 
اســترس و فشــار به خانواده ها کم خواهد شد. باید 
 کاری کــرد که افراد جامعه بر حســب استعدادشــان 
 شغل های دلخواه خود را انتخاب کنند و با آن شغل زندگی 
آبرومندانه ای داشــته باشند. تا زمانی که از این زاویه به 
مشکل کنکور توجه نشود مسئله به صورت زیربنایی حل 
نخواهد شد و آموزش و پرورش به تنهایی توان مقابله 

با چالشی را که از بیرون به وی تحمیل می شود، ندارد.  
وی درباره تاثیر افت کیفیت آموزش در ســال جاری به 
علت تعطیلی مدارس و جایگزینی شیوه آموزش مجازی 
بر روی نتایج کنکور گفت: به طور دقیق نمی توان درباره 
میزان تاثیر اظهار نظر کرد، اما با اطمینان می توان گفت که 
مدارس خاص امکانات آموزش مجازی بهتری نسبت به 
اغلب مدارس دولتی دارند. طبیعی است که در این مدارس 
امکان آموزش بهتر از مدارس دولتی فراهم باشــد.عضو 
شــورای مرکزی کانون تربیت اسلامی ادامه داد: سامانه 
شاد هم آنچنان که باید با نیازهای امروز جامعه همخوانی 
نداشــت و در کنار این همه ابزار آموزش مجازی توان 
رقابتی و آموزشی و از همه مهمتر جذابیت کمتری داشت. 
مدارس غیردولتی می توانستند از ابزار بهتری استفاده کنند 
و به طور طبیعی این کار بر کسب نتایج دانش آموزان موثر 
است. وی درباره مشاوره انتخاب رشته کنکور نیز گفت: 
مشاوره هر ساله جزو دغدغه خانواده هاست. آموزش و 
پرورش پایگاه هایی برای انتخاب رشته دایر و موسسات 
و آموزشگاه های کنکور نیز این امکان را برای مراجعان 
خود فراهم کرده اند. از ســوی دیگر برخی مشاوران به 
صورت خصوصی فعالیت می کنند و با توجه به شهرتی 
که به هــم زده اند مبالغ نجومی و چند ده میلیونی برای 
یک ساعت مشاوره دریافت می کنند. سعادتی افزود: این 
که خانواده ها به این نوع موسســات پول های هنگفت 
می دهند نشــان می دهد که اطلاعاتشان درباره رشته ها 

و انتخاب رشته بسیار محدود است. آموزش و پرورش 
می تواند و باید با راه اندازی پایگاه های انتخاب رشته قوی 
به خانواده ها کمک کند. همچنین می تواند در آســتانه 
انتخاب رشته، از طریق رسانه های نوشتاری، دیداری و 
شنیداری اطلاعات لازم را درباره رشته ها و نحوه انتخاب 
رشته به خانواده ها منتقل کند تا فریب این نوع موسسات 
را نخورند.عضو هیئت علمی دانشــگاه فرهنگیان تاکید 
 کرد که البته اگر موسساتی هستند که درباره آینده شغلی 
 رشــته ها و محتوای رشــته ها به داوطلبان مشــاوره 
 می دهند اشــکالی نباید به کارشــان گرفت اما به نظر 
 می رســد برخی موسســات بــا تبلیغــات چنین القا 
می کنند که مثلا می توانند باعث قبولی در رشته ای خاص 
شوند که سوء استفاده از بی اطلاعی خانواده هاست. وی 
درباره سازوکار نظارتی بر این مشاوره ها گفت: تاثیر این 
موسسات صرفاً از باب آشنایی خانواده ها با رشته های 
دانشگاهی و مکانیسم انتخاب رشته و همچنین راهنمایی 
داوطلبان از نظر تاثیر ســهمیه ها و رتبه ها در پذیرش 
 قابل قبول اســت، اما اینکه تصور شود این موسسات با 
روش هــای خاصی معجزه خواهند کرد و مثلًا کســی 
را با رتبه ضعیف به رشــته بهتری خواهند رســاند این 
ممکن نیست و سوء استفاده از داوطلبان و خانواده های 
 آنهاست.سعادتی تصریح کرد: وقتی در انتخاب رشته، افراد 
می توانند بیش از ١٠٠ انتخاب داشته باشند نیازی به این 
موسسات نیست و این موسسات نمی توانند معجزه کنند. 
طبیعی است که ناظر بر عملکرد موسسات باید آموزش 
و پرورش باشد. اگر این نظارت به خوبی انجام نمی گیرد، 

ناشی از ضعف عملکرد آموزش و پرورش است.

عدم همخوانی »شبکه شاد« با نیازهای روز

گروه خبر // رئیس مرکز توسعه سلامت کیش گفت: جنگ های شبانه، 
موسیقی های زنده رســتوران، غواصی و شناورهای تفریحی تا اطلاع 

ثانوی تعطیل خواهند بود. 
  دکتر محمودرضا رضانیا در خصوص محدودیت های کرونایی در کیش، 
افزود: در آخرین به روزرســانی اپلیکیشن ماسک کیش از وضعیت قرمز 
کرونا خارج و هم اکنون به رنگ نارنجی درآمده است ولی طبق مصوبات 
شورای سلامت کیش کماکان محدودیت هایی اعمال می شود.وی با بیان 
اینکه طرح ممنوعیت تردد شبانه در کیش برابر مصوبات شورای سلامت 
تا اطلاع ثانوی از ســاعت ۲۴ تا ۴ بامداد  ادامه خواهد داشــت، اظهار 
کــرد: خودرو های متخلف به مبلغ ۲١٠ هزار تومان اعمال قانون خواهند 
شد.رضانیا با اشــاره به اینکه مراکز پذیرایی در کیش بازگشایی شدند و 
فعالیت تمام واحدهای مجموعه پذیرایی تا ســاعت ۲۳ تعیین شده است، 
خاطرنشان کرد: جنگ های شبانه، موسیقی های زنده رستوران، غواصی 
و شناورهای تفریحی تا اطلاع ثانوی تعطیل خواهند بود.وی با بیان اینکه 
الباقی مشاغل حوزه گردشگری با ۳٠ درصد ظرفیت امکان فعالیت خواهند 
داشت، اضافه کرد: پلاژها و اماکن ورزشی تا ١۲ شهریور تعطیل خواهند 
بود.به گزارش ایســنا ؛ رئیس مرکز توسعه سلامت کیش با اشاره به اینکه 
تا اطلاع ثانوی هتل های جزیره با ۵٠ درصد ظرفیت نســبت به پذیرش 
مسافر اقدام خواهند کرد، عنوان کرد: جامعه بازاریان و بازرگانان کیش نیز 
در اطلاعیه ای ســاعت کار بازارها را از ١٠ تا ١۳:۳٠ و ١۸ تا ۲۲ اعلام 
کرده و اختیار فعالیت به صورت یکسره را به تصمیم هیئت مدیره بازارها 

منوط کرده است.

محدودیت های کرونایی 
در کیش همچنان پابرجاست
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